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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد  فاز سوم پروژه جداسازی آب شرب از آب خام فضای سبز شهر جعفریه را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران 
واجد شرایط که دارای گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری می باشند طبق طرح 
جامع آبرسانی شهر جعفریه  و فهرست بهای آب روستای پایه رشته انتقال و توزیع آب روستایی سال 1397 از محل اعتبارات تملک 

دارایی های سرمایه ای استانی طی اسناد خزانه اسلامی سررسید 1398/06/27 به واجدین شرایط واگذار نماید .  
شرایط مختصرجهت جدا سازی آب شرب از آب خام:

1 -  متقاضیان مي توانند جهت خرید اسناد مناقصه بعد از انتشار آگهی نوبت دوم  با در دست داشتن خلاصه ای از سوابق کاری  و 
مدارک ثبتی به آدرس استان قم شهر جعفریه شهرداری جعفریه  واحد فضای سبز  تا پایان وقت اداری روز دوشنبه  1397/10/24  
به شهرداري جعفریه مراجعه نموده و پس از2  روز کاری مهلت دارند ) پایان وقت اداری چهارشنبه مورخه 1397/10/26 ( تا اسناد را 
تحویل شهرداری نمایند و در صورت نیاز با شماره تلفن36223501-025  تماس حاصل نمایند ، ضمناً زمان بازگشائی اسناد مناقصه  

روز شنبه مورخ 1397/10/29  می باشد .
2 -  سایر اطلاعات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است.

3 -  شهرداري در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار مي باشد.
4 -  مبلغ تضمین مي بایست بصورت ضمانتنامه بانکي)اعتبار ضمانتنامه 3 ماه( یا فیش واریزي به حساب سیبا 2171143503003  

شهرداری جعفریه نزد بانک  ملی شعبه مرکزی قم .

شهرداری جعفریه 

روابط عمومی شهرداری جعفريه

آگهی مناقصه عمومی ) نوبت دوم(

در جمع نمایندگان طلاب و فضلای حوزه علمیه قم مطرح کرد 

ناگفته های زندگی رهبری از زبان رئیس دفتر ایشان

سردرگمی و سرنوشت مبهم لوایح 4 قلو در مثلث تصمیم گیری

پاس کاری لوایح  پرحاشیه در نظام  قانون گذاری

وزیر ارتباطات: 

فیلترینگ جواب  نمی  دهد 

 انتقاد تند مهاجری به ضرغامی

حجّت الاسلام حاج علی اکبری در خطبه های نمازجمعه تهران: 

بیش از هر زمان دیگر 
به نمازجمعه باشکوه نیاز داریم 

استاندار جدید قم 
فرصت ها و مشکلات 

2

2

7

2

2
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آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید گفت: نظارت بر بانک  ها باید افزایش پیدا کرده 
و برای خلق پول و افزایش نقدینگی در کشور فکری شود. وی شامگاه پنجشنبه در دیدار وزیر 
اقتصاد و دارایی افزود: افزایش نقدینگی که در پی کار بیش از سرمایه بانک  ها اتفاق می افتد کار 
درستی نیست؛ اساس کار این است که وضعیت تولید بررسی شده و نقدینگی متناسب با همان 
توزیع شود.آیت الله مکارم شیرازی خواستار شدت یافتن نظارت بر عملکرد بانک  ها شد و گفت: 
در زمینه واردات و صادرات نیز باید تدبیر شود و نظارت بر روند قاچاق کالا در دستور کار قرار 
گیرد.وی درادامه به موضوع اختلاس در کشور اشاره کرد ، گفت: اختلاس ها فردی انجام نمی 
شود، باید دقیق بر روی فعالیت بانک ها نظارت کرد و ساده از کنار این مسائل نگذشت.وی افزود: 

متاسفانه برخی مواقع مطلع می شویم از طریق رسانه ها و اخباری که به دست ما می رسد ...

آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید گفت: اگر اختلاس و بی نظمی مالی در کشور 
نباشد به طور حتم تحریم ها هیچ اثری نخواهند داشت. وی عصر پنجشنبه در دیدار فرهاد 
دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی به همراه جمعی از معاونان و مسئولان این وزارتخانه، افزود: 
باید مراقب ذخایر و داشته های کشور و نظاممان باشیم که در معرض خطرهایی همچون غارت 
غارتگران نباشند،ما در این مملکت به لطف الهی همه چیز داریم و از همه امکانات و نعمات 
برخورداریم، اگر اختلاس و بی نظمی مالی در کشور نباشد، به طور حتم تحریم ها هیچ اثری 
نخواهند داشت.وی اظهار داشت: بعضی از آلودگی ها را آب، باران یا خاک پاک می کند، اما 
استعمار، استکبار و استثمار، نجاست ها و آلودگی هایی است که تنها با خون شهید از جامعه پاک 

می شود و ما این کار را کرده ایم، شهیدان این کشور را طیب و طاهر کردند...

امام جمعه موقّت تهران بر کیفیت بخشی به نمازجمعه 
تأکید کرد و گفت: باید نمازجمعه را بهتر از همه سال ها 
برگزار کنیم. نیاز به یک نمازجمعه باشکوه و با صلابت و 
شیرین بیشتر از همیشه احساس می شود. حجّت الاسلام 
محمّدجواد حاج علی اکبری در خطبه های نمازجمعه تهران 

با اشاره به عظمت روز جمعه، نمازجمعه را »حجّ هفتگی« 
خواند و گفت: حضور در نمازجمعه، به برادران و خواهران 
دینی نیرو می بخشد و آن ها را برای آغاز هفته ای دیگر 
آماده می کند. امام جمعه موقّت تهران با بیان اینکه تقوای 

الهی جلوه های گوناگونی دارد...

هیات دولت،در جلسه چهارشنبه دوازدهم دی ماه خود،بهرام سرمست را به عنوان استاندار جدید قم منصوب کرد.
اکنون می توان این پرسش را مطرح کرد که استاندار جدید چه فرصتها و قابلیتهایی را در اختیار دارد و با چه مشکلاتی 

روبروست؟این نوشتار،پاسخهایی کوتاه ارائه می کند...

آیت  الله مکارم شیرازی دردیدار وزیر اقتصاد، 

نظارت بر بانک ها 
باید افزایش یابد 

آیت الله جوادی آملی دردیدار وزیراقتصاد، 

اختلاس درکشور نباشد 
تحریم ها اثری نخواهند داشت 

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت : کارآمدی اسلام 
در اداره جامعه از دغدغه های امام )ره( بود که از آغاز و به ویژه پس 
از استقرار نظام اسلامی امام )ره( این دغدغه را داشتند که اسلام در 
نگاه های محدود و قالب های پیشین متوقف نشود و به عدم کارایی در 
اداره جامعه متهم نشود.حجت الاسلام والمسلمین مجید انصاری در 
همایش تقنین در جمهوری اسلامی با بیان اینکه علیرغم گذشت دو 

سال از رحلت مرحوم هاشمی، تخریب گران هنوز با همتی مضاعف...

اصلاح طلبان  امروز  عارضه  گفت:  ملت  اتحاد  حزب  دبیرکل 
خودزنی کردن است؛ به این معنی که دستاوردها را نمی بینند یا 
ایرادات کار را بزرگ تر از آنچه که هست می بینند. علی شکوری راد 
اظهارداشت :اصلاح طلب ها بعد از سال 88 در شرایط خیلی سختی 
قرار گرفتند و عملا داشتند از صحنه سیاسی رانده می شدند؛ اما با 
تدابیری که اندیشیدند توانستند هم حضور خود را تثبیت کنند و 

هم دستاوردهایی کسب کنند؛ بنابراین باید دستاوردها ...

حجت الاسلام مجید انصاری در همایش تقنین در جمهوری اسلامی:

آیت الله هاشمی 
دنبال رفع بن بست ها بود

علی شکوری راد: 

عارضه امروز اصلاح طلبان 
»خودزنی« است
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رعایت حقوق مردم ضرورت امنیت ملی است
محمدجواد ظریف:

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

22

در نظر دارد نسبت به واگذاری تعدادی از املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی 
زیر، از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید.

متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به 

نشانی peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال 

اقدام نمایند.)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد است( 

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات فوق: به صورت] 1- ضمانت نامه 

بانکی 2- مطالبات بلوکه شده تائید شده 3- واریز وجه نقد به حساب نزد بانک شهر به 

 شماره شبا: )070610000000100300430054IR ( )سپرده حسن انجام کار( به نام شهرداری 

قم[ می باشد.

مهلت خرید اسناد: از روز دوشنبه مورخ 1397/10/17 لغایت روز  دوشنبه 1397/10/24

مهلت ارایه پیشنهاد: از روز دوشنبه مورخ 1397/10/17 لغایت ساعت 13 روز پنجشنبه 

مورخ 1397/10/27

متقاضیان محترم مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد ارائه 

نمایند . امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.

جهت پاسخگویي به سوالات عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره 

پیمان ها( با شماره تلفن 36104336- 025و سوالات تخصصي با اداره کل املاك به 

شماره 36104488 - 025 تماس حاصل فرمائید.

محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسي صدر ، جنب بوستان شهید بنیادي ، 

شهرداري مرکزي ، طبقه ششم ، اداره کل حراست

آگهی نوبت اول:  شنبه مورخ 1397/10/15 

آگهی نوبت دوم : یکشنبه مورخ 1397/10/16

شهرداری قم

WWW.QOM.IR          اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(
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ریشه مشکلات اقتصادی
 داخلی یا خارجی؟ 

ایران کشوری است با یک درصد مساحت و جمعیت 
جهان  که بیش از 12 درصد ذخایر نفتی و 25 درصد 
ذخایر گازی جهان را به خود اختصاص داده است. کشوری 

با ذخایر معدنی گسترده که تنها 7 درصد این ذخایر اکتشاف شده است. ایران کشوری 
است با بیش از 2700 کیلومتر مرز آبی و دسترسی به اقتصاد دریا با ظرفیت های عظیمی 
در بخش های گردشگری، ترانزیت و کشاورزی و کشوری چهارفصل که موقعیت منحصر 
بفردی از لحاظ اقلیمی و جغرافیایی دارد. تولید ناخالص داخلی اقتصاد ایران در حدود 
400 میلیارد دلار است ولی متاسفانه 25 درصد از این تولید ناخالص داخلی وابسته 
به فروش نفت است و بخش عمده ای از صادرات در ایران بر پایه صادرات نفت و گاز 
می باشد.ایران چهارمین تولیدکننده نفت در جهان و دارای اولین ذخایر گازی جهان است. 
کشورهایی نظیر هند و چین در دوره قبلی تحریم ها تمایلی به تبعیت از تحریم های 
آمیکا در خصوص کاهش خرید نفت از ایران نداشتند. اما پیش بینی می شود در دوره 
جدید تحریم ها بسیاری از متحدان آمریکا از سیاست های این کشور تبعیت و با تحریم ها 
همراهی کنند.اینکه تا چه میزان اقدامات ضد جهانی و مستبدانه آمریکا بتواند مخالفت 
جهانی را برانگیزد و مانع همراهی کشورها با این سیاست ها شود چیزی است که در آینده 
مشخص خواهد شد. اما ایران با اتخاذ سیاست های هوشمندانه نفتی و با ارائه معافیت ها 
و تخفیفات نفتی می تواند بسیاری از کشورها را به خرید نفت از ایران ترغیب نماید.تقویت 
صنایع کوچک و متوسط در کشور و توسعه جدی صنایع داخلی و حمایت همه جانبه در 
تقویت تولید داخلی از دیگر راهکارهای مقابله با تحریم هاست. از دیگر راهکارهای مورد 
نیاز کشور جایگزینی ارز مبادلاتی به جای دلار است تا مشکل مبادلات ارزی با بسیاری 
از بانک های جهانی در معاملات بین المللی در این خصوص حل شود، کاری که در حال 
حاضر در مبادلات با برخی از کشورهای همسایه نظیر ترکیه و عراق در حال انجام است 
و این راهکار بویژه می تواند مشکل بسیاری از شرکت های نفتی را در انجام مبادلات با 
ایران مرتفع سازد و سیاست های آمریکا را در این خصوص ناکام گذارد.هر چند تعامل با 
جهان و بویژه کشورهای اروپایی در مقطع کنونی برای ایران بسیار مهم و تعیین کننده 
است اما مسئله خروج آمریکا از برجام تنها بخشی از تاثیر گذاری در مسائل و چالش های 
اقتصادی کشور را عهده دار است و سهم عمده ای از مشکلات اقتصادی کشور را باید 
در سیستم مدیریتی و بی نظمی در نظام درونی اقتصادی کشور و اخلال های داخلی 
جستجو کرد.آمریکا نشان داده که به جنگ اقتصادی با ایران آمده و ایران باید در این 
خصوص توان مقابله اقتصادی خود را تقویت نماید. اما با نگاهی عمیق تر به خوبی می توان 
پی برد که بسیاری از مشکلات اقتصای کشور ریشه در درون نظام اقتصادی کشور دارد.

شفافیت اقتصادی و مبارزه با اخلالگران و سوء استفاده متخلفان و مقابله جدی با رانت 
خواری و قاچاق از ابزارهای مهمی است که کشور در حال حاضر بیش از هر چیز به آن 
نیاز دارد.اقتصاد واردات محور و وابسته به نرخ ارز یکی از مشکلات ساختاری کشور است 
که تا زمانی که به طور جدی بازنگری و اصلاح نشود بسیاری از مشکلات اساسی درپیکره 
اقتصاد کشور پابرجا خواهد بود.واردات بی رویه و اتخاذ سیاست هایی که کشور را به این 
سمت و سو سوق می دهد یکی از اشکالات اساسی در اقتصاد کشور است که می تواند 
ضربه های سنگینی به تولید داخلی، اشتغال، بنگاه های اقتصای و بالطبع رونق صنععت و 
اقتصاد کشور و وضعیت معیشتی مردم وارد کند.در شرایطی که تولیدکنندگان داخلی با 
تمام توان به تولید محصولات با کیفیت و قابل رقابت با محصولات مشابه خارجی همت 
می ورزند و نیروهای متخصص ، جوان، کارآزموده، خلاق و تحصیلکرده کشورمان در 
طرح ایده ها و نوآوری و همگامی با آخرین تکنولوژی ها و دستاوردهای روز دنیا از هیچ 
کوششی فروگذار نمی کنند ورود بی رویه و کنترل نشده و اغلب قاچاق محصولات مشابه 
خارجی به کشورمان و پر کردن لاین های فروشگاه ها با این محصولات بی انصافی در حق 
تولیدکننده زحمتکش، نیروهای تحصیلکرده و فرهیخته و کارگر زحمتکش ایرانی است 
و خوابیدن چرخ های تولید بسیاری از صنعتگران و تعطیلی بسیاری از واحدهای تولیدی 
و بیکار خیل عظیمی از نیروهای کار از پیامدهای این بی تدبیری است.اصلاح نظام بانکی 
از عوامل بسیار کلیدی در مدیریت اقتصادی یک کشور است که می تواند با مهار تورم و 
رونق بنگاه های اقتصادی ثبات و آرامش را در  اقتصاد جامعه ایجاد کند. آنچه که متاسفانه 
سال هاست کشور با آن دست به گریبان است مشکلات ساختاری نظام بانکی، نوسانات 
در تصمیم گیری ها و آزمون و خطاهایی بوده که نتایج خوبی برای اقتصاد کشور به دنبال 
نداشته است.در کشوری که مهد اقتصاددانان و نخبگان و دانشمندان فرهیخته است چرا 
نباید از این سرمایه های ارزشمند در تدوین سیاست ها و ارائه راهکارها و تصمیم گیری های 
کلان اقتصادی به نحو درست و شایسته ای بهره برداری کرد؟کشور ما پتانسیل های بسیار 
بالایی دارد که اگر به درستی مورد بهره برداری قرار گیرد و از تمامی توان و دانش فنی 
و گنجینه های عظیم ملی در مسیر خودکفایی استفاده شود با اقتدار می توان در مقابل 
تمامی فشارهای آمریکا ایستادگی کرد و در راستای تحول اقتصادی گام های بزرگی 
برداشت و این مهم به یک عزم ملی و جهادی در همه ارکان پیکره جامعه نیازمند است.

استاندار جدید قم 
فرصت ها و مشکلات 

هیات دولت،در جلسه چهارشنبه دوازدهم دی ماه 
خود،بهرام سرمست را به عنوان استاندار جدید قم منصوب 
کرد.اکنون می توان این پرسش را مطرح کرد که استاندار 

جدید چه فرصتها و قابلیتهایی را در اختیار دارد و با چه مشکلاتی روبروست؟این 
نوشتار،پاسخهایی کوتاه ارائه می کند.

1-موقعیت جغرافیایی قم،عبور مسیرهای مهم زمینی و راه آهن سراسری از آن،منطقه 
ویژه سلفچگان و شهرکهای صنعتی،مراکز حوزوی و علمی پرشمار و نامدار، سفر زائران 
و مسافران فراوان به استان،وجود نواحی خوش آب و هوا و البته جایگاه قم در مناسبات 
سیاسی نظام ، از جمله فرصتها و قابلیتهای مهم قم هستند.تکمیل طرح های  مترو و 
قطارپرسرعت تهران،-قم- اصفهان،این ظرفیتها را افزایش می دهد.این نکته که استاندار 
جدید،سابقه علمی و دانشگاهی دارد،سبب تعامل او با نخبگان حوزوی و دانشگاهی می 
شود؛تجربه او در منطقه آزاد ارس به او کمک می کند ظرفیت منطقه ویژه را برای توسعه 
قم فعال تر کند و پیشینه او در معاونت گردشگری منطقه ارس به استاندار جدید امکان 

می دهد بر  رونق گردشگری قم تمرکز کند.
2-قم و استانداری آن با مشکلاتی روبرو هستند.استانداری به دلایلی که توضیح 
اش فرصت دیگری می خواهد،جایگاه ممتاز خود را در تصمیم سازی و البته اجرای 
تصمیمات مهم از دست داده است.مونوریل،فرودگاه و مشکلات باشگاه صبا،سه میراث 
دولت احمدی نژاد هستند که همچنان دردسرآفرین خواهند بود.بافت فرسوده و 
سکونتگاههای غیر رسمی گسترده،کشاورزی غیر منطقی ،وابستگی اعتیادآمیز استان 
به منابع آب فرااستانی،بهره برداری سیاسی برخی افراد از تکثر فرهنگی قم و تحریک 
شکافهای قومی،برخی مشکلات اجتماعی مانند طلاق و سرقت و نامشخص بودن یرخی 
سمتهای مدیریتی مانند مدیران کل بانوان استانداری،سازمان برنامه و میراث فرهنگی از 
جمله مشکلات موجود هستند.قم قابلیتهای فراوان و البته مشکلاتی مهم دارد.می توان 
حدس زد استاندار جدید دست کم مدتی است که میکوشد از قم شناخت مناسبی به 
دست آورد.فعالان سیاسی و نخبگان باید تلاش کنند تصویر گویایی از مختصات قم 
برای عالی ترین مقام اجرایی استان فراهم و راهکارهایی برای افزایش قابلیتهای موجود 
و مدیریت مشکلات ارائه کنند.توصیه به عزل ونصب افراد و بدگویی از برخی و تمحید 
بعضی دیگر،نازل ترین فعالیت سیاسی است که نشانگر دستان خالی آنانی است که تنها 

درباره دیگران اظهارنظر می کنند و از ارائه راهکارهای عملی برای اصلاح امور ناتوانند.

حجّت الاسلام حاج علی اکبری در خطبه های نمازجمعه تهران: 

بیش از هر زمان دیگر 
به نمازجمعه باشکوه نیاز داریم 

امام جمعه موقّت تهران بر کیفیت بخشی به نمازجمعه تأکید کرد و گفت: باید 
نمازجمعه را بهتر از همه سال ها برگزار کنیم. نیاز به یک نمازجمعه باشکوه و با صلابت و 

شیرین بیشتر از همیشه احساس می شود. 
حجّت الاسلام محمّدجواد حاج علی اکبری در خطبه های نمازجمعه تهران با اشاره به 
عظمت روز جمعه، نمازجمعه را »حجّ هفتگی« خواند و گفت: حضور در نمازجمعه، 
به برادران و خواهران دینی نیرو می بخشد و آن ها را برای آغاز هفته ای دیگر آماده 
می کند. امام جمعه موقّت تهران با بیان اینکه تقوای الهی جلوه های گوناگونی دارد، یکی از 
روشن ترین جلوه های تقوا را وحدت دانست و گفت: معصوم می فرماید بر محور اسلام و 
قرآن و اهل بیت و ولایت گردهم باشید.وی با اشاره به انتصاب خود به سمت امامت جمعه 
موقّت تهران گفت: بر خود فرض می دانم از رهبر عالیقدر و حکیم انقلاب به خاطر اعتماد 
به شاگرد کوچکشان صمیمانه تشکر کنم و امیدوارم به دعای رهبر عزیز و عالیقدر و شما 
برادران و خواهران در انجام این وظیفه مهم موفق باشم.حاج علی اکبری ادامه داد: از کسانی 
که در این مدّت ابراز خوشحالی کردند، تشکر می کنم. همچنین کسانی که نگران شدند و  
نقدی داشتند، تشکر می کنم و از این به بعد هم به نقد مشفقانه بیشتر احتیاج داریم.وی 
با بیان اینکه امروز در آستانه چهل سالگی انقلاب وظیفه داریم مانند جان مان از نمازجمعه 
مراقبت کنیم، بر کیفیت بخشی به نمازجمعه تأکید کرد و گفت: باید نمازجمعه را بهتر 
از همه سال ها برگزار کنیم. نیاز به یک نمازجمعه باشکوه و با صلابت و شیرین بیشتر از 

همیشه احساس می شود.

آیت  الله مکارم شیرازی دردیدار وزیر اقتصاد، 

نظارت بر بانک ها باید افزایش یابد 
آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید گفت: نظارت بر بانک  ها باید افزایش پیدا 

کرده و برای خلق پول و افزایش نقدینگی در کشور فکری شود. 
وی شامگاه پنجشنبه در دیدار وزیر اقتصاد و دارایی افزود: افزایش نقدینگی که در 
پی کار بیش از سرمایه بانک  ها اتفاق می افتد کار درستی نیست؛ اساس کار این است 
که وضعیت تولید بررسی شده و نقدینگی متناسب با همان توزیع شود.آیت الله مکارم 
شیرازی خواستار شدت یافتن نظارت بر عملکرد بانک  ها شد و گفت: در زمینه واردات 
و صادرات نیز باید تدبیر شود و نظارت بر روند قاچاق کالا در دستور کار قرار گیرد.وی 
درادامه به موضوع اختلاس در کشور اشاره کرد ، گفت: اختلاس ها فردی انجام نمی شود، 
باید دقیق بر روی فعالیت بانک ها نظارت کرد و ساده از کنار این مسائل نگذشت.وی افزود: 
متاسفانه برخی مواقع مطلع می شویم از طریق رسانه ها و اخباری که به دست ما می 
رسد که فلان فرد 30 هزار میلیارد تومان اختلاس کرده، چطور می شود؟ به طور حتم 
این کار یک فرد تنها نیست و یک گروه پشت این فرد هستند.آیت الله ناصرمکارم شیرازی 
ادامه داد: باید شجاعت داشته باشیم و عیب  ها را به مردم بگوییم و به دنبال اصلاح آن ها 
باشیم؛ ترسوها عیب  ها را توجیه می  کنند.وی بیان کرد: شرایط امروز کشور به گونه  ای 
است که اگر دست به دست هم ندهیم مشکلات بیشتر می  شود و تردیدی نیست در این 
اوضاع شرایط خطوط سیاسی نیز در تصمیم گیری  ها دخیل شود.وی با اشاره به مشکلات 
اقتصادی کشور، بخشی از این مشکلات را به دلیل سوء استفاده برخی از شرایط دانست 
و گفت: در برخی آمارها عنوان شده که ارزهایی به برخی داده شده تا کالا وارد کنند، اما 
تنها 25 درصد آن ها وارد کشور شده است؛ واردات با ارز چهار هزار و 200 تومانی انجام 
شده، اما قیمت نهایی مطابق ارز 12 هزار تومانی است.این مرجع تقلید با اشاره به هزینه  
های دولت برای موسسات مالی و اعتباری ورشکسته به دلیل عدم نظارت کافی بر آن ها، 
افزود: تمام این مشکلات مردم را در معرض قرار می  دهد و درمان آن ها نظارت دقیق 
است که شواهد نشان می  دهد که به درستی صورت نمی  گیرد.وی با بیان این سئوال که 
بحث قاچاق که به یک معما در کشور تبدیل شده با اذن چه کسی و چرا جلوگیری نمی 
 شود؟، خاطرنشان کرد: در این ایام شاهد بودیم که برخی کسبه با سوءاستفاده از شرایط 
با افزایش قیمت دلار قیمت  ها را بالا بردند، اما با کاهش آن قیمتی کاهش پیدا نکرد.وی 
با تاکید بر این که باید مخارج دولت هزینه راه  اندازی اقتصاد و توسعه شود، اظهارداشت: 
شاید یارانه 45 هزار تومانی عددی نباشد اما در تعداد بالای دریافت  کنندگان که ضرب 
شود عدد بسیار بزرگی است که حجم بالایی از منابع را صرف می  کند.آیت الله مکارم 
شیرازی در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر این که نباید در مردم ناامیدی ایجاد 
شود، گفت: گاهی شنیده می  شود که برخی در پی مشکلات کشور پیشنهاد مذاکره با 
آمریکا را می  دهند؛ آمریکا پای میز مذاکره ابتدا می  گوید انرژی اتمی و تجهیزات موشکی 
خود را کنار بگذارید، از عراق، سوریه و یمن بیرون بروید و کاری به اسرائیل نداشته باشید، 
پس جایی برای مذاکره باقی نمی  ماند. این افراد چرا نمی  فهمند که هدف اصلی آن ها 
ساقط کردن حکومت و نظام است.وی در ادامه با اشاره به حضور دزدانه رئیس جمهوری 
آمریکا در عراق، تصریح کرد: این حضور دزدانه نشان  دهنده این است که این افراد در بین 
مردم دنیا منفور هستند، در حالی که در این اواخر پیشرفت  های زیادی در یمن، سوریه 
و فلسطین برای آزادی  خواهان رقم خورده است.این مرجع تقلید، پیروزی  در کشورهای 
مختلف سوریه، یمن و عراق را بارقه  های امید و نکات مثبتی دانست که باید به مردم 
اطلاع  رسانی شود و افزود: ما راهی را آمده  ایم که برگشتی ندارد و باید با قدرت به پیش 
رفت و در این مسیر همدلی و همراهی بسیار اهمیت دارد؛ گاهی شنیده می  شود بین 

وزرا اختلافاتی وجود دارد که این قابل قبول نیست.

علی شکوری راد: 

عارضه امروز اصلاح طلبان »خودزنی« است
دبیرکل حزب اتحاد ملت گفت: عارضه امروز اصلاح طلبان خودزنی کردن است؛ به 
این معنی که دستاوردها را نمی بینند یا ایرادات کار را بزرگ تر از آنچه که هست می بینند.

علی شکوری راد اظهارداشت :اصلاح طلب ها بعد از سال 88 در شرایط خیلی سختی 
قرار گرفتند و عملا داشتند از صحنه سیاسی رانده می شدند؛ اما با تدابیری که اندیشیدند 
توانستند هم حضور خود را تثبیت کنند و هم دستاوردهایی کسب کنند؛ بنابراین باید 
دستاوردها را قدر شناخت. البته نه به این معنی که از شخص به خصوصی قدر شناسی 
شود. منتقدان در مقدمه سخنان شان اگر توجه کرده باشند که اصلاح طلبان در چه 
شرایطی تصمیم می گیرند و بعد بگویند که بهتر از این هم میشد عمل کرد انتقادشان 
منصفانه است.وی افزود: حالا من می گویم در شرایط کنونی ، اصلاح طلبان خیلی 
ظرفیت دارند، خیلی کارهای بیشتری نسبت به آن چه که انجام دادند می توانستند انجام 
دهند؛اما این به آن معنا نیست که دستاوردهای آنان را نادیده بگیریم. من نه به قصد صرفا 
امیدآفرینی و تشویق، بلکه بر اساس واقعیت ها حرف می زنم. اصلاح طلبان دستاوردهای 
خوبی در سال های اخیر داشته اند. این دستاوردها را باید قدر شناخت  و گفت می توانیم 
بهتر از این هم باشیم، اما روحیه خود را نباید خراب کنیم. به نظر من بزرگ ترین مشکل 
امروز اصلاح طلب ها خودزنی است، آفت امروز اصلاح طلبان همین خودزنی است که 

دستاوردها را نمی بینند یا ایرادات را بزرگ تر از آنچه که هست می بینند.
وی در گفت و گو با ایسنا  ابراز عقیده کرد: برخی افق آینده را بیش از آن چه که هست 
تیره و تار می  بینند. در حقیقت این عارضه ضد حرکت است و ما باید خودمان را از این 
عارضه نجات دهیم. طبیبی نیست که از بیرون درمان کند باید از دورن این عارضه را پیدا 
و درمانش کنیم. همان طور که در همه زمینه ها تغییر نگرش برای انجام هر کار انرژی 

زیادی ایجاد می کند؛ باید با تغییر نگرش خیلی از مسائل را چاره کنیم.
دبیرکل حزب اتحاد ملت گفت: از اردیبهشت سال 96 تا دی ماه همان سال در عرصه 
واقعیات جامعه خیلی اتفاق خاصی نیافتاده بود، همان کسانی که در انتخابات 40میلیون 
رای به صندوق انداختند و 24 میلیون رای به آقای روحانی دادند؛  انفعال دیماه را بروز 
دادند. واقعیت در بیرون این مقدار تغییر نکرده بود. ذهنیت مردم تغییر کرده بود. طی چند 
ماه تغییر نگرش رخ داد. همین نوع تغییر نگرش می تواند باعث تحول مثبت شود، بنابراین 

نیازمد تغییر نگرش در جامعه هستیم.

سیاست ما تنش زدایی و جلوگیری از گسترش بحران است 

فلاحت پیشه: ایران بنایی بر افراط گرایی ندارد
 رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: 
جمهوری اسلامی ایران بنایی بر افراطی گری ندارد و سیاست ما کماکان تنش زدایی و 

جلوگیری از تصاعد یا گسترش بحران است.
حشمت الله فلاحت پیشه،  در نشست با فعالان اقتصادی استان در اتاق بازرگانی کرمان 
با اشاره به این که آثار تصمیمات ما بر فعالان اقتصادی مهم است، اظهار کرد: اصل افراط 
نمی ماند و افراطی گری پایدار نیست و عصر ترامپ هم نمی ماند و باید به گونه ای این 
دوران را بگذرانیم که پایداری ما حفظ شود.وی افزود: جمهوری اسلامی ایران بنایی بر 
افراطی گری ندارد و سیاست ما کماکان تنش زدایی و جلوگیری از تصاعد یا گسترش 
بحران است.فلاحت پیشه با اشاره به این که آثار سیاست ها و قوانین در حوزه اقتصادی 
دیده نمی شود و این حق را به فعالان اقتصادی می دهیم، تصریح کرد: جلسه ویژه ای برای 
کرمان در کمیسیون در مجلس با موضوع اتباع و مسائل اقتصادی خواهیم داشت و موارد را 
پیگیری می کنیم.نماینده مردم اسلام آباد غرب در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: برای 
احکامی که باید ذیل بودجه قرار بگیرد، مجموعه نظرات اتاق های بازرگانی را می گیریم و 
به گونه ای خواهیم آورد که حداقل مشکل پیش بیاید و در زمینه پیمان سپاری ارزی در 
استان های مختلف بحث وجود دارد و هر دو طرف از دولت و فعالان اقتصادی به نحوی 
حق دارند.وی افزود: موضوع خسارت به محصول پسته از محل ماده 12 قابل پرداخت 
است و منابع مالی ما به خاطر قیمت نفت و صادرات، تقویت شده و می توانند کمک کنند.

فلاحت پیشه در پایان اظهار کرد: کرمان استان توسعه ای است و باید شرایط پایدار 
توسعه ای، صادراتی و شاخص های پایدار اقتصادی آن حفظ شود.

وزیر ارتباطات: 

فیلترینگ جواب نمی  دهد 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: مشکلات مربوط به سالم سازی فضای مجازی 

با فیلترینگ حل نمی شود.
محمد جواد آذری  جهرمی پنجشنبه شب در حاشیه بازدید از نمایشگاه ایرانکام و شهر 
هوشمند مشهد در جمع خبرنگاران اظهار داشت: اینکه می  گوئیم با فیلترینگ مخالفیم، 
مفهومش این نیست که بگوییم اتفاقاتی که می  افتد را نادیده می  گیریم بلکه اشکالات 
و مخاطرات جدی وجود دارد.آذری جهرمی قانون را فصل الخطاب فیلترینگ در فضای 
مجازی خواند و گفت: 2 راه حل برخورد با موضوعات فضای مجازی وجود دارد که یکی 
تعیین مصادیق مجرمانه در شورایی متشکل از 6 نماینده دولت ، 2 نماینده مجلس 
شورای اسلامی و چهار نماینده از نهادهای عمومی دیگر از مجموعه خارج دولت هستند 
که شامل سازمان تبلیغات اسلامی ، صدا و سیما ، نیروی انتظامی و دادستانی است . اما 
از آنجایی که دولت موافق این موضوع نیست اصولا نه در کارگروه طرح شده و نه جلسه 
ای برای آن تشکیل شده است.وی افزود: یک راهکار هم این است قوه قضائیه حکم صادر 
کند چنانچه قبلا برای فیلتر تلگرام صادر شد، البته برخی هم از نظر حقوقی اعتقاد دارند 
یک قاضی نمی تواند برای تمام کشور و در خارج از حیطه مسئولیتش حکم صادر کند 
اما این موضوع حقوقی است و باید در جای خودش بررسی شود.وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در خصوص اعمال فیلترینگ احتمالی بر برخی شبکه های اجتماعی گفت: البته 
مسئولان قضایی صحبتهایی می کنند اما بر اساس اظهارات معاون دادستان فعلا اجماعی 

برای فیلتر وجود ندارد.

رییس دفتر مقام معظم رهبری با اشاره 
به این که »بنده از خود ایشان شنیدم که 
اگر مسائل حفاظتی نبود، با پیکان به این 
طرف و آن طرف می رفتم«، گفت: در دفتر 
ایشان ماشین هایی از سوی حفاظت وجود 
داشته و از آن استفاده می شود؛ اما معظم 
له هر شش ماه یکبار پول بنزین و هزینه 
استهلاک ماشین هایی را که از آن استفاده 

کرده اند، به حفاظت بر می گردانند.
حجت الاسلام والمسلمین محمدی 
گلپایگانی در مجمع عمومی نمایندگان 
طلاب و فضلا که در سالن جلسات جامعه 
شد،  برگزار  قم  علمیه  حوزه  مدرسین 
رهبری،  معظم  مقام  ابلاغ سلام  ضمن 
اظهار داشت: نعمت بزرگ زندگی در قم 
الله  معصومه)سلام  حضرت  جوار  در  و 
علیها( نعمت بسیار بزرگی است که باید 
قدردان آن بود.وی ابراز داشت: بنده قریب 
به 30 سال است که خدمت مقام معظم 
رهبری بوده و سن بازنشستگی ما رسیده 
است و آرزو دارم مجدد به حوزه علمیه 
قم برگشته و در این شهر مقدس حضور 
داشته باشم. جوانان باید قدر این شهر و 
حوزه علمیه قم را دانسته و از این فرصت 
کمال استفاده را ببرند.وی تصریح کرد: 
ضرورت تشکیل مجمع نمایندگان طلاب 
و ابتکار آن که متعلق به امام راحل است، 
بسیار روشن است؛ امروز حوزه علمیه قم 
دارای 80 هزار طلبه است که باید طلاب و 
فضلای آن نمایندگانی داشته تا مشکلات 

و پیشنهادات به گوش مسئولین برسد.
رییس دفتر مقام معظم رهبری بیان 
آقا  حضرت  دغدغه  بیشترین  داشت: 
ایشان  است؛  وضع طلاب  به  رسیدگی 
از آن چه دارند، دریغ نداشته و از آن چه 

دست شان می رسد، کوتاهی نمی کنند.
وی با بیان این که »نفوذ خطر بزرگی 
است که حوزه علمیه قم را تهدید می 
کند« ادامه داد: این حوزه مقتدای سایر 
حوزه های علمیه کشور همچون مشهد، 
اصفهان، تبریز و ... بوده و چشم همه به 
حوزه علمیه قم می باشد. چرا باید در این 
حوزه تفکرات انحرافی پیدا شود؟ چرا باید 
حرف این افراد شنیده شده و یا احیانا 
و  این سخنان  بیان  کنند؟  پیدا  هوادار 
ساخت فرقه های گوناگون از سوی »ام آی 
6« به عنوان سرویس جاسوسی انگلیس 
است؛ آنان استاد ساختن فرقه ها بوده و 
این کار آنان مربوط به امروز هم نیست و از 

گذشته وچود داشته است.
وی خاطرنشان کرد: اولین قدم برای 
مبارزه با آنان این است که خود را مهیا 
کرده، اطلاعات لازم را به دست آورده و 
مجهز شویم تا بتوانیم با آنان مبارزه کنیم.

محمدی گلپایگانی در بخش دیگر از 
سخنان خود تصریح کرد: امروز برخوردار 
از رهبر بزرگی هستیم که چشم بیدار 
سخن  این  هستند؛  اسلام  و  ملت  این 
اغراق نیست.وی با اشاره به خصوصیات 
تقید  داشت:  بیان  انقلاب،  معظم  رهبر 
کامل ایشان به احکام اسلامی، یکی از 
خصوصیات ایشان است؛ معظم له همانند 
یک مقلد پایبند، اجراکننده دقیق احکام 
اسلامی هستند؛ به عنوان مثال، غیبت 
یکی از گناهان کبیره است و متأسفانه قبح 
این قضیه نیز کمی در جامعه از بین رفته 
است؛ اما بنده تا به امروز ندیدم که ایشان از 
یک نفر غیبت کرده باشد؛ حتی اگر کسی 
بخواهد چیزی بگوید، اگر بتوانند، نهی 
کرده و اگر نتوانند، گوش نکرده و استماع 

نمی کنند.
رییس دفتر مقام معظم رهبری اظهار 
داشت: احترام به علمای گذشته و علمای 
فعلی از دیگر خصوصیات ایشان است؛ 
معظم له نسبت به گذشتگان با احترام 
برخورد کرده و بنده شخصی را همانند 
ایشان سراغ ندارم که احاطه بر بزرگان 
علمی رجالی داشته باشند. رسیدگی به 
معمرین، یکی از دستورات مقام معظم 
که  است  خود  نمایندگان  به  رهبری 
سالیانه مبالغ بسیاری را در این راه مصرف 
که  داریم  رهبری  ما چنین  کنند؛  می 

حواسشان به همه چیز است.
از  »همیشه  این که  به  اشاره  با  وی 
سوی مقام معظم رهبری خدمت بزرگان 

حوزه می رسیم«، خاطرنشان کرد: روزی 
از سوی رهبر معظم انقلاب خدمت آیت 
الله العظمی گلپایگانی رسیده و گفتم اگر 
کاری دارید بفرمایید تا انجام دهم؛ ایشان 
بیان کردند؛ من اگر کار خلافی را از سوی 
دولت و حکومت ببینم، اگر تذکرم موجب 
را می  نظام نشود، آن مشکل  تضعیف 
گویم؛ اگر ببینم بیان من سبب تضعیف 
این نظام می شود، آن را نخواهم گفت؛ 

چون تضعیف نظام را حرام می دانم.
وی با اشاره به این که »رهبر انقلاب، 
بینهم«  رحماء  و  الکفار  علی  »أشداء 
هستند« تصریح کرد: بنده یک بار هم در 
ایشان ترس نسبت به دشمنان را مشاهده 
نکردم؛ رهبر باید اینگونه باشد؛ ایشان هرگز 
در مقابل دشمن خم به ابرو نیاورده و امروز 
نیز همینطور است؛ گاهی برخی از افراد در 
کشور می ترسند و می لرزند؛ اما در وجود 

ایشان چیزی به نام ترس وجود ندارد.
محمدی گلپایگانی اظهار داشت: تربیت 
خوب فرزندان،  از دیگر شاخصه های برتر 
ایشان است؛ معظم له دارای 4 پسر و دو 
دختر هستند که مراقبت و مواظبت شان 
زبانزد است. آقازاده های ایشان اجاره نشین 
هستند. رعایت بیت المال از سوی فرزندان 
ایشان همیشه انجام شده است؛ حتی با 
پرداخت پول از امکانات دفتر همچون یک 

فتوکپی ساده استفاده می کنند.
وی با اشاره به این که »ایشان مراقبت 
دائم نسبت به فرزندان خود دارند«، ادامه 
داد: ترغیب و تشویق نسبت به طی نمودن 
مدارج علمی از کارهای همیشگی ایشان 
است؛ یکی از فرزندان ایشان رجالی بسیار 
سن  که  حالی  در  هستند؛  برجسته ای 
بالایی هم ندارند.وی تصریح کرد: ساده 
زیستی رهبر انقلاب، مبارزه با تجملات 

و پرهیز از دنیاداری از دیگر خصوصیات 
ایشان است؛ ایشان با اشاره کوچک صاحب 
همه چیز خواهد شد؛ اما اصلا سمت این 

مباحث نرفته اند.
به  مقام معظم رهبری  رییس دفتر 
حضور ملک عبدالله در ایران اشاره کرد 
و گفت: پادشاه عربستان بعد از حضور 
خدمت مقام معظم رهبری از مکانی که 
ایشان در آن حضور داشتند، تعجب کرده 
و برای او قابل باور نبود که رهبر ایران در 
چنین مکانی زندگی می کنند؛ وی هدیه 
بسیار گرانقیمتی برای حضرت آقا آورد؛ اما 
ایشان تمام هدایا را فروخته و با پول آن 
منازلی را ساخته و به فقرا دادند؛ هدایای 
بسیاری برای ایشان می آید؛ اما هیچکدام 

را تصرف نمی کنند.
وی با اشاره به این که »بنده از خود 
ایشان شنیدم که اگر مسائل حفاظتی 
نبود، با پیکان به این طرف و آن طرف 
می رفتم«، اظهار داشت: در دفتر ایشان 
ماشین هایی وجود داشته و از آن استفاده 
می شود؛ اما معظم له هر شش ماه یکبار 
پول بنزین و هزینه استهلاک ماشین هایی 
را که از آن استفاده کرده اند، به حفاظت 

بر می گردانند.
وی ابراز داشت: تهجد و شب زنده داری 
است؛  ایشان  العاده  فوق  از خصوصیات 
ایشان اهل دعا، نیایش و تهجد بوده و 
همیشه قبل از اذان صبح بیدار شده تا 
مشغول راز و نیاز با خدای خود شوند؛ شب 
زنده داری ایشان ترک نمی شود؛ معظم له 
به دعا، مخصوصا دعای صحیفه سجادیه و 
مکارم الاخلاق مأنوس هستند. ایشان محو 
اهل بیت )علیهم السلام( بوده و به حضرت 
زهرا )سلام الله علیها( و امام زمان )عجل 

الله( توسل بسیار دارند.
محمدی گلپایگانی تصریح کرد: ایشان 
همیشه احوالپرس دوستان خود بوده و 
خاطرات بسیاری دارم که هیچگاه دوستی 

خود را با دیگران قطع نکرده اند.
وی با بیان این که »ایشان اهل دعا و 
همه  از  داشت:  اظهار  هستند«،  توسل 
خواهانم برای ایشان دعا کرده و از خدا 
بخواهید که معظم له عمر طولانی داشته 
باشند تا این پرچم را به صاحب اصلی 
برسانند.آینده ما و فرزندان ما به وجود 
ایشان بستگی دارد و از خداوند متعال 
خواهانیم که سال های سال سایه ایشان 

بر سر ما مستدام باشد.

در جمع نمایندگان طلاب و فضلای حوزه علمیه قم مطرح کرد 

ناگفته های زندگی رهبری از زبان رئیس دفتر ایشان
اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

وزیر امور خارجه گفت : رعایت حقوق این مردم برای 
ما یک وظیفه اخلاقی نیست، یک ضرورت امنیت ملی 

است؛ چون ما جز این مردم چیزی نداریم.
محمدجواد ظریف در جشن انتشار بیست هزارمین 
شماره روزنامه خراسان اظهارداشت: تصور ابرقدرتی در 
دنیای امروز رنگ باخته است، امروز در دنیا تحولاتی که 
اتفاق افتاده ، تحولات عظیمی است و مشاهده می کنید 
دیگر دنیایی نیست که یک گروه برای بقیه تصمیم بگیرند.

ظریف افزود: در دنیایی زندگی می کنیم که تصور 
ابرقدرتی رنگ باخته است و کسی نمی تواند ادعا کند که 

می تواند مقدرات دنیا را رقم بزند.
 وی افزود: در مهرماه 95 وزرای خارجه دو کشور 
ابرقدرت تصمیم گرفتند و اعلام کردند که در سوریه 
آتش بس شود یک هفته بعد شکست خوردند. این دو 
با داخل سوریه ارتباط دارند، ما با یک گروه و ترکیه با 
یک گروه دیگر در داخل سوریه ارتباط داریم. با آن ها در 
آستانه توافق کردیم و الان بیش از دو سال است که این 
توافق باعث کاهش تنش در سوریه شده و می تواند پایان 

درگیری ها در سوریه باشد.
ظریف بیان کرد: در این دنیا قدرت، متکثر و پخش 
شده است. هم دارندگان قدرت دیگر انحصاری نیستند 
و هم ابزار رسیدن به قدرت انحصاری نیست. شما نیازی 
ندارید که دنیا را در دو قطب ببینید، قطبیدگی در دنیا 
پایان پیدا کرده، به خاطر اینکه قدرت در دنیا در اختیار 
همگان قرار گرفته است، این تحول مبارکی بوده که یک 

انسان قدرت پیدا کند.
* قدرت دیگر در اختیار قدرت جنگ نیست 

وزیر امور خارجه عنوان کرد: زمانی برای قدرت باید 
قایق های توپ دار، اقتصاد بزرگ و امپراتوری رسانه ای 
می داشتید، امروز توانسته اید تمامی این ابزارهای قدرت را 
به شکلی متکثر کنید که یک شرکت چند ملیتی می تواند 
سازمان  یک  باشد،  تاثیرگذار  دولت  چندین  اندازه  به 

تروریستی مثل داعش می تواند برای دنیا امنیت زدایی 
کند. وی با تاکید بر اینکه قدرت دیگر در اختیار قدرت 
از مشخصه های  یکی  زمانی  داد:  ادامه  نیست،  جنگ 
یک دولت مستقل این بود که بتواند وارد جنگ و صلح 
شود. امروز یک گروه تروریستی می تواند نه تنها در حوزه 
جغرافیایی خود بلکه در کل دنیا وارد جنگ شود، یعنی 
هم امنیت زدایی و هم امنیت زایی کند. قدرت نظامی از 
انحصار دولت ها خارج شده است. قدرت رسانه ای هم 

امروز از رسانه های بزرگ امروز اینگونه نیست.
به  شکل دهی  قدرت  ابزار  امروز  داد:  ادامه  ظریف 
دیدگاه ها، احساسات و نگرش ها متکثر شده است. یک 
خبرنگار در خانه می تواند متنی یا خبری را تهیه کند و 
باعث تحول در دنیا شود. خیلی از تحولات در سال های 
گذشته با یک خبر و توئیت بوده است. هر یک فرد یک 

رسانه شده و این قدرت می تواند بر دنیا تاثیرگذار باشد.
وی اضافه کرد: دو تیتر از صحبت من می تواند ایجاد 
شود. یکی اینکه ظریف گفت مقاومت مهم نیست رسانه 
مهم است و یک تیتر این است که همین که من گفتم 
باشد. اینجا قدرت رسانه است، یک حرف را می توان به 
عامل عزت و یا ذلت ملی تبدیل کرد. اکثر مردم ما تیتر 
صفحه اول را می خوانند. یک واقعیت مجازی ساختید با 

قدرت عظیمی که دستگاه خبری و رسانه ها دارند.
می تواند  کس  هر  امروز  کرد:  خاطرنشان  ظریف 
خبرگزاری باشد لذا باید این قدرت را بشناسیم، به آن 
اهمیت دهیم، اجازه رشد دهیم، این قدرت هر چقدر در 
کشور ما نهادینه تر شود، به نفع کشور است، حتی جاهایی 
که با ما زاویه دارند اما در روز مبادا همه آن ها پای ایران 
و کشور می ایستند،  این صدا که ایرانی بتواند دیدگاه، 
نظر و خواسته خود را در سطح جهانی منعکس کند و 
یک هشتگ را به هشتگ برتر تبدیل کند باید تقویت 
شود، باید این فرصت را به یک شهروند ایرانی بدهیم، این 
مساله در نهایت برای نظام و کشور یک فرصت است و 

تهدید نیست زیرا ما مبنای قدرتمان همین مردم هستند. 
ما مثل دیگران از یک چتر حمایتی استفاده نمی کنیم این 

بزرگ ترین افتخار ما است.
* درون زا بودن امنیت ما کم دستاوردی نیست

 وزیر امور خارجه گفت: در آستانه چهلمین سالگرد 
افتخار جمهوری  بزرگ ترین  اسلامی،  انقلاب  پیروزی 
اسلامی این است که کسی نمی تواند بگوید اگر من یک 
هفته از شما حمایت نکنم، شما عربی، روسی و انگلیسی 
صحبت می کنید. جوان های ما کسانی که دوران قبل 
انقلاب را ندیدند باید این واقعیت را ببینند. من قبل 
انقلاب را دیدم و تجربه کردم، این کم دستاوردی نیست، 
استقلال، اتکای ما به داخل و درون زا بودن امنیت ما کم 

دستاوردی نیست.
وی افزود: کدام کشوری می تواند این گزاره را تکرار 
کند که امنیت، اقتصاد، پیشرفت صنعتی و مشهوریت ما 
درون زا است؟ کدام کشور منطقه می تواند این حرف ها 
را بزند؟ ممکن است در کشور آن ها از ساختمان ها و 
سرویس هتل خوشتان بیاد اما می تواند ظرف یک هفته 
به ناامنی، عقب ماندگی، جنگ و درگیری تبدیل شود 
اما ما چهل سال است در شرایطی هستیم که هر کاری 
توانستند کردند تا ما را نابود کنند اما ما کماکان قدرت اول 

منطقه هستیم، این دستاورد کمی نیست.
ظریف بیان کرد: قبل از انقلاب و بعد از آن مردم 
ایستادگی کردند و مردم ما اشتباه نکردند، ما به این مردم 
باید بها دهیم، این مردم باید اختیار داشته باشند، رعایت 
حقوق این مردم برای ما یک وظیفه اخلاقی نیست، یک 
ضرورت امنیت ملی است؛ چون ما جز این مردم چیزی 
نداریم. انقلابی که در حوزه ارتباطات و رسانه اتفاق افتاده، 
اگر خوب استفاده کنیم عامل دیگری می شود در آستانه 
چهلمین سال پیروزی انقلاب اسلامی تا انقلاب پربارتر، 
با نشاط و موفقیت بیشتر و با سربلندی وارد دومین چله 

سال خود شود.

محمدجواد ظریف:

رعایت حقوق مردم ضرورت امنیت ملی است

آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع 
تقلید گفت: اگر اختلاس و بی نظمی مالی 
در کشور نباشد به طور حتم تحریم ها 

هیچ اثری نخواهند داشت. 
وی عصر پنجشنبه در دیدار فرهاد 
دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی به 
مسئولان  و  معاونان  از  جمعی  همراه 
این وزارتخانه، افزود: باید مراقب ذخایر 
و داشته های کشور و نظاممان باشیم 
که در معرض خطرهایی همچون غارت 
غارتگران نباشند،ما در این مملکت به 
همه  از  و  داریم  چیز  همه  الهی  لطف 
امکانات و نعمات برخورداریم، اگر اختلاس 
و بی نظمی مالی در کشور نباشد، به طور 

حتم تحریم ها هیچ اثری نخواهند داشت.وی اظهار داشت: بعضی از آلودگی ها را 
آب، باران یا خاک پاک می کند، اما استعمار، استکبار و استثمار، نجاست ها و آلودگی 
هایی است که تنها با خون شهید از جامعه پاک می شود و ما این کار را کرده ایم، 
شهیدان این کشور را طیب و طاهر کردند، باید از این ظرفیت ها استفاده کنیم تا 

شاهد نابسامانی نباشیم.
* اختلاس گران را از انبار ثروت و دارایی کشور دور کنید

این مرجع تقلید ادامه داد: تا مردم پاک و طاهر نباشند و در صحنه حضور نداشته 
باشند رهبر ولو علی بن ابیطالب)ع( باشد، شکست حتمی است، مادامی که اختلاس 
گران را از انبار ثروت و دارایی های کشور دور و نظام بانکی خود را اصلاح نکنیم 
شکست قطعی خواهد بود که امیدواریم به برکت قرآن و عترت و تلاش همه مسئولان 
شاهد رفع کامل این مشکلات باشیم.وی درادامه به تبیین چیستی و جایگاه »مال 
و ثروت« از منظر قرآن کریم پرداخت و بیان داشت: قرآن کریم »مال« را معرفی و 
جایگاه آن را در نظام اقتصادی تبیین می کند، همچنین مشخص می کند که مال و 
ثروت جامعه باید در دست چه کسانی باشد و بعد فروعات مدیریتی را نیز ذکر می کند.

آیت الله جوادی آملی ادامه داد: خداوند در سوره مبارکه نسا فرمود مال، ستون 
فقرات یک ملت است، اگر ملتی بخواهد قیام کند و بایستد باید ستون فقرات سالم 

داشته باشد ، لذا نباید مدیریت آن در دست افراد نالایق و سفیه باشد.

وی تصریح کرد: از سوی دیگر باید 
این نکته را در نظر داشت که اگر مال 
که ستون فقرات جامعه است آسیب دید، 
درمان آن کار هر کسی نیست و یک 
متخصص نیاز دارد که آن را ترمیم کند.

وی خاطرنشان کرد: اصل دومی که 
قرآن کریم بر آن تاکید دارد این است 
که مال و ثروت جامعه نباید منحصرا در 
دست دولت باشد مانند آنچه در نظام 
سوسیال شرق شاهدیم و نباید در دست 
یک عده خاص باشد مانند آنچه در نظام 
کاپیتال غرب می بینیم، بلکه مال و ثروت 
مانند خون است که باید در تمام اعضا و 
بدنه جامعه در گردش باشد و هر عضو با 
توجه به ظرفیت و شایستگی خود در آن سهیم شود.این مرجع تقلید ادامه داد: اگر 
کسی عرضه تولید داشت نباید به او سخت گرفت و او را از ثروت محروم کرد و کسی 
که عرضه ندارد، نباید بتواند به واسطه رشوه و زد و بند، بیش از لیاقت خود از ثروت 
جامعه بهره مند شود.وی بیان کرد: قرآن کریم در سوره مبارکه فتح در بیان ویژگی 
اقتصادی جامعه اسلامی می فرماید جامعه اسلامی مانند ساقه گندمی است که به هیچ 
جا تکیه ندارد، چرا که بعد از اندکی رشد، دور خود یک کمربند و گره محکم می بندد 
تا بتواند روی پای خود بایستد، تاکید قرآن این است که با وجود ارتباط با کشورهای 

دیگر، مسلمانان باید روی پای خود بایستند.
* مراقب موش هایی که به ذخایر ثروت مملکت نفوذ می کنند باشید

وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان کرد: طبق بیان مولوی، کشاورزی که 
سال ها گندم ذخیره می کرد وقتی به انبار خود مراجعه نمود، دید اثری از گندم ها 
نیست، چرا که چند موش در زیر انبار او لانه کرده بودند و هر چه را کشاورز در طی 
سال ها ذخیره کرده بود به یغما برده بودند! آیت الله جوادی آملی تاکید کرد: ما نیز 
باید مراقب موش هایی که ممکن است به ذخایر ثروت این مملکت نفوذ کنند و به 

آن آسیب برسانند، باشیم.
در ابتدای این دیدار فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی، گزارشی از وضعیت 

اقتصادی کشور و برنامه های پیش رو در جهت اصلاح نظام بانکداری را ارائه نمود.

آیت الله جوادی آملی دردیدار وزیراقتصاد، 

اختلاس درکشور نباشد تحریم ها اثری نخواهند داشت 

مهدی کریمی تفرشی

حسن بختیاری زاده
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اقتصادی

در گفت وگو با برخی صاحبنظران حوزه مسکن بررسی شد 

سرنوشتبازارمسکنرادلاررقممیزند؟

موثرترین دلیل رشد جهشی قیمت مسکن از دید برخی صاحبنظران این حوزه افزایش 
ناگهانی نرخ ارز بوده است. از این منظر اگر کاهش قیمت ارز مستمر و بدون نوسان 

باشد،  تلاطمات بازار مسکن هم فروکش خواهد کرد. 
دوره رکود چند ساله بازار مسکن از مهر ماه پارسال رو به اتمام قرار گرفت و میزان 
معاملات خرید و فروش مسکن با شیب ملایمی افزایش یافت. هرچند مسوولان وزارت 
راه وشهرسازی مدعی بودند که بازار مسکن دیگر کشش و ظرفیت افزایش قیمت را ندارد 
اما رفته رفته شیب افزایش قیمت ها تندتر شد تا اینکه در کلانشهر تهران به بیش از 90 

درصد هم رسید. 
با اینکه مسکن نسبت به سایر بازارها کمترین وابستگی به ارز و دلار را داشت اما 
نتوانست در برابر هجوم نقدینگی پس از کاهش ارزش پول ملی کشور دوام بیاورد. در 
روزهایی که با ریزش ارزش ریال در برابر دلار مواجه بودیم، مردم برای حفظ سرمایه خود 
دست به تبدیل نقدینگی خود به دارایی هایی از جمله مسکن و مستغلات، طلا،  سکه و 
... زدند. بنابراین با افزایش تقاضا و کمبود عرضه در بازار و از سوی دیگر رها شدگی فنر 
تورم انباشت شده، قیمت ها به صورت جهشی افزایش یافت که مسکن هم مستثنی از 
این جریان نبود. طبق گزارش های رسمی از سوی مرکز آمار و بانک مرکزی، متوسط 
قیمت خرید و فروش یک مترمربع زیربنای مسکونی در نقاط شهری کشور در تابستان 

امسال نسبت به تابستان سال گذشته بیش از 44 درصد افزایش پیدا کرد. 
همچنین در حالی که رشد متوسط قیمت هر متر مسکن در تهران طی دوره ای 9 ماهه 
در 96 نسبت به 95 تنها 7.4 درصدی بود، اما این شاخص در 9 ماه 97 نسبت به 96 با 

رشد 62.6 درصدی روبه رو بوده است. 
متوسط قیمت هر متر مربع واحد مسکونی در دوره 9 ماهه نخست امسال 7 میلیون و 
561 هزار تومان برآورد شده حال آنکه این رقم در 9 ماهه نخست سال گذشته 4 میلیون 
و 650 هزار تومان بوده است. البته مقایسه قیمت ها در برخی مقاطع مانند آذر سال 
96 با آذر امسال نشان می دهد که قیمت مسکن در تهران بیشتر از 90 درصد افزایش 

داشته است. 
هر چند بخشی از این افزایش قمیت ها به دلیل سرکشی هزار و 700 هزار میلیارد 
تومان نقدینگی سرگردان بوده اما جریان دلالی و سوداگری هم تاثیر قابل توجهی در این 
رشد قیمت غیرمنطقی داشته است. همین افزایش جهشی قیمت ها هم باعث کاهش 
میزان معاملات مسکن شده به طوری برخی از کارشناسان اقتصادی بر این باورند که 

بازار مسکن پس از دوره کوتاه رونق، دوباره وارد دوره رکود شده است. 
* مسکن ارزان می شود؟ 

»مصطفی قلی خسروی« رییس اتحادیه مشاوران املاک درباره وضعیت بازار مسکن و 
پیش بینی افت و خیز قیمت ها در این بازار، گفت: در هر بازاری دوره های رکود و رونق 
وجود دارد که معمولا دوره های رونق کوتاه تر از رکود است. در حال حاضر هم میزان 
معاملات مسکن در بازار نسبت به مدت مشابه در سال گذشته کاهش داشته است اما 

این به معنی رکود نیست بلکه بازار کساد است. 
به گفته او »در چنین شرایطی نمی توان به مردم توصیه داشت که خانه بخرید چرا که 
احتمال کاهش قیمت وجود دارد یا اینکه نسبت به خرید مسکن اقدام نکنید زیرا افزایش 

دوباره قیمت ها محتمل است.« 
وی ادامه داد: در ماه های ابتدای سال جاری، در یک مدت کوتاه قیمت مسکن متاثر 
از افزایش نرخ ارز رشد قابل توجهی پیدا کرد اما در این مدت اگر قدرت خرید مردم 
کاهش پیدا نکرده باشد به طور قطع متناسب با میزان افزایش قیمت ها بالا نرفته بنابراین 

طبیعی است که میزان معاملات مسکن روند نزولی داشته باشد. 
رییس اتحادیه مشاوران املاک درباره احتمال تغییر قیمت مسکن متناسب با نوسان 
قیمت ارز در چند ماه آینده گفت: تجربه نشان داده است که بازارهای مختلف در برابر 
کاهش قیمت مقاومت می کنند و معتقدم کاهش قیمت ارز و مهم تر از آن ثبات قیمت 
پس از کاهش،  می تواند به بازار مسکن ثبات بدهد ولی کاهش قیمت بعید به نظر می 
رسد. اگر قیمت دلار یک روند نزولی مستمری را در پیش بگیرد تلاطم های بازار مسکن 

هم فروکش خواهد کرد. 
در همین ارتباط، »حسام عقبایی « نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک در گفت وگو 
با پژوهشگر ایرنا با اشاره به وضعیت بازار مسکن در صورت تداوم کاهش قیمت ارز گفت: 
عوامل متعددی در افزایش قیمت مسکن دخیل بوده اما موثرترین آن افزایش نرخ دلار 
بوده است.  وی با بیان اینکه در برخی از نقاط پایتخت میزان افزایش قیمت ها حدود 
100 درصد بوده است، ادامه داد: در حالی که در سال گذشته قیمت میانگین هر متر 
مربع مسکن حدود 4 میلیون و 500 هزارتومان بود طبق گزارش های رسمی امسال این 

رقم به بیش از 8 میلیون و 500 هزار تومان رسیده است. 
عقبایی با تاکید بر اینکه بازار مسکن دچار رکود تورمی شده است، اظهار داشت: اگر 
قیمت دلار بدون نوسان در چند ماه آینده ریزش مستمر داشته باشد می توان انتظار 
کاهش قیمت مسکن را داشت. قاعدتا با کاهش نرخ دلار در تمام بازارها باید کاهش 
افت قیمت ها را شاهد باشیم اما معمولا بازار مسکن نسبت به سایر بازارها مقاوم تر است. 

* رفع مشکل مسکن با ایجاد تعادل بین عرضه و تقاضا 
طبق گزارش های حاصله از آمار سرشماری نفوس و مسکن در سال 95، بیش از 4 
میلیون خانوار مستاجرند. همچنین طبق همین سرشماری چیزی حدود 5 میلیون 
واحد مسکونی خانه خالی از سکنه و خانه دوم در سطح کشور وجود دارد. این اعداد و 
ارقام نشان می دهد که تولید متناسب با تقاضای واقعی مسکن انجام نشده است. طبق 
گفته رییس کمیسیون عمران مجلس در حال حاضر بخش مسکن با کمبود 4 میلیون 
واحد در بازار مواجه است و در حالی که سالانه باید چیزی حدود یک میلیون واحد 

مسکونی در کشور ساخته شود اما میزان تولید بسیار کمتر از این رقم است. 
سالانه نزدیک به 600 هزار ازدواج در سطح کشور انجام می شود و به اندازه همین رقم 
تقاضای مسکن در بازار ایجاد می شود. از سوی دیگر هم به طور میانگین هر چهار طلاق 
یک تقاضای جدید در بازار به وجود می آورد. وجود این میزان انباشت تقاضا در بازار در 
شرایطی که با کمبود عرضه مسکن مواجهیم خود مهم ترین عامل افزایش قیمت در بازار 
محسوب می شود.  در این شرایط وزیر جدید راه وشهرسازی برای ایجاد تعادل در عرضه 
و تقاضا در بازار مسکن ساخت 900 هزار واحد مسکونی را تا پایان سال 99 در دستور 
کار قرار داده و قرار بر این است که 400 هزار واحد مسکونی در شهرهای جدید احداث 
شود و عملیات ساخت 500 هزار واحد هم در مسکن مهر به اتمام برسد و این واحدها را 

به متقاضایان و مخاطبان خود تحویل دهند. 
 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت خبرداد

اختصاص200هزارمیلیاردریالبهواحدهای
صنعتیکشور

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 200 هزار میلیارد ریال تسهیلات از منابع 
داخلی بانک ها و صندوق توسعه ملی به واحدهای تولیدی و صنعتی کشور اختصاص 

یافت. 
محسن صالحی نیا چهارشنبه شب در نشست شورای اداری شهرستان سبزوار افزود: 
این تسهیلات در قالب سرمایه در گردش، نوسازی صنایع و طرحهای دارای پیشرفت 

فیزیکی بیش از 60 درصد پرداخت می شود.
وی اظهار داشت: واحدهای تولیدی در این سه محور بر مبنای ظرفیت ها با ثبت 
درخواست در سامانه بهین یاب و تایید در کارگروه تسهیل مراکز استانها به بانک ها 
معرفی می شوند. مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک  های صنعتی ایران گفت: 
همچنین حدود هزار میلیارد تومان یارانه با کارمزد اندک اختصاص یافته که بخشی از 
آن به یارانه سود تسهیلات، کلنیک های کسب و کار مراکز فناوری و طرح های پژوهش 
محور تعلق می گیرد. وی ادامه داد: از 42 هزار واحد صنعتی شهرک های صنعتی کشور 
حدود 15 درصد راکد و نیمه فعال و دیگر واحدها با ظرفیت بیش از 50 درصد فعالیت 
دارند.  فرماندار ویژه سبزوار نیز با اشاره به رشد صنعت در این شهرستان گفت: تعهد 
اشتغال این شهرستان در سالجاری چهار هزار و 456 فرصت شغلی در سالجاری بود 
که تاکنون 103 درصد این تعهد محقق شده است. احمد برادران افزود: تمام امکانات 
زیر ساختی در شهرک های صنعتی سبزوار فراهم شده و در بخش تسهیلات سرمایه در 
گردش و رونق واحدهای تولیدی شهرستان محدودیتی وجود ندارد. وی ادامه داد: در 
هشت ماه امسال 84 فقره جواز تاسیس صنعتی و پروانه بهره  برداری در این شهرستان 

صادر شده که نسبت به مدت مشابه 2 برابر افزایش داشته است.
نماینده مردم سبزوار در مجلس شورای اسلامی نیز گفت: در چهلمین سالروز پیروزی 
انقلاب اسلامی، انقلاب به تکامل و بلوغ رسیده است. حسین مقصودی افزود: دشمن 
با جنگ روانی و رسانه ای در پی ناامیدی مردم است که این توطئه با درایت مدیران کشور، 
کارجهادی و تلاش برای رفع مشکلات اقتصادی خنثی می شود. وی اظهار داشت: 
با ایجاد زیرساخت های لازم ناحیه صنعتی شهرستان داورزن فعال شده و همچنین 
ایجاد نواحی صنعتی در 2 بخش روداب و ششتمد سبزوار با شناسایی زمین، جانمایی و 

دریافت استعلام های لازم در مرحله آغاز عملیات احرایی قرار گرفته است.

یک اقتصاددان درباره بودجه سال 98 گفت:نظام مالیاتی و یارانه ای در ایران به نفع 
ثروتمندان است و تا اصلاحات در این حوزه اتفاق نیفتد نمی توان به بهبود وضعیت طبقه 

متوسط امیدوار بود. 
وحید شقاقی شهری با بیان این مطلب افزود به نظر  می رسد دولت با خوش بینی 
نسبت به پیش بینی منابع مالی در سال آینده اقدام کرده است در حالی که بخشی از 
درآمدهای لحاظ شده در بودجه احتمالا محقق نخواهد شد.   وی در توضیح این مطلب 
افزود: تصریح کرد: دولت 44هزار میلیارد تومان برای انتشار اوراق مالی و اسلامی آورده 
و این یعنی سومین سالی است که ما این پدیده انتشار اوراق بدهی را خواهیم داشت و 
همان طور که می دانید اوراق بدهی بدترین سیاستی است که کشورهای جهان را گرفتار 
کرده و متاسفانه 3سال است که ما نیز برای پوشش هزینه ها اوراق چاپ می کنیم.  وی 

تصریح کرد: به خاطر رکود نیز امکان تحقق کامل این درآمد وجود ندارد. 

شقاقی ادامه داد: دولت در حوزه صندوق توسعه ملی همن طور که می دانید در لایحه 
نخست سهم صندوق را صفر در نظر گرفته بود که با تاکید مقام معظم رهبری قرار شد که 
20درصد از درآمد نفتی و ارز حاصل از صادرات نفت به این صندوق واریز شود که این 
یعنی دولت اجازه یافت 14درصد از این درآمد را صرف هزینه های خود کند. به عبارت 
دیگر سال آینده باید 34درصد از درآمدهای حاصل از صادرات نفت به این صندوق واریز 
می شد که با شرایط پیش آمده قرار شد دولت 20درصد واریز شود. این مساله یعنی 
متاسفانه شروع کردیم برای پوشش هزینه ها به صندوق توسعه ملی دست دراز کنیم. در 
حالی که صندوق توسعه ملی برای توسعه بخش خصوصی، توانمند سازی این صندوق 
و توسعه سرمایه گذاری ایجاد شده نه برای جبران کسری بودجه کشور و برای پرداخت 
حقوق و کسری صندوق های بازنشستگی.  وی تاکید کرد: اعتبارات هزینه ای در بودجه 
98 انبساطی بسته شده و اقدامی برای کنترل هزینه ها و حذف هزینه های دستگاه های 

زاید و با ماموریت های موازی صورت نگرفته است.  وی توضیح داد: در لایجه بودچه 
پیش بینی شده است روزانه 1.5 میلیون بشکه نفت صادر شود در حالی که ضرورت دارد 
سناریوهای بدبینانه تری نیز مد نظر قرار گیرد.  شقاقی در بخش دیگری از سخنانش در 
خصوص وضعیت نظام یارانه ای و مالیاتی تصریح کرد: ما به اصلاح در این دو بخش به 
دشت نیازمندیم چرا که متاسفانه نظام یارانه ای و مالیاتی در کشور ما به نفع ثروتمندان 
و دهک های پردرآمد است.  وی تاکید کرد: تا زمانی که جرأت اصلاح نظام مالیاتی و 
نظام یارانه ای را نداشته باشیم و نمی توانیم به صورت شفاف عمل کنیم بنابراین تنها 
راه چاره اصلاح ساختار نظام یارانه ای و نظام مالیاتی به نفع طبقات کم درآمد و متوسط 
جامعه است.  شقاقی تاکید کرد: به همین دلیل نباید فراموش کرد تا نظام مالیاتی و نظام 
یارانه ای اصلاح نشود با ابزارهای دیگر نمی توانیم معیشت مردم را حفظ و تقویت کنیم. 
وی بیان کرد: اکنون بهترین فرصت است تا سران سه قوه در جلسات خود به این 
مسایل توجه کنند. برای شرایط غیرمتعارف باید تصمیمات سخت گرفت؛ باید رفتارهای 

عادی را کنار گذاشت. 
*دستمزد غیرمتعارف و بالا از توان بخش خصوصی خارج است 

شقاقی درباره تعیین دستمزد متعارف توضیح داد: دستمزد غیرمتعارف و بالا از توان 
بخش خصوصی خارج است.  نیروی کار فقط شامل 4میلیون نفر نیروی کار و بازنشسته 
دولتی نمی شود؛ بلکه 16تا 17 میلیون نفر داریم که در بخش خصوصی مشغول کار 
هستند. بخش خصوصی با مشکلاتی که دربحران ارزی با آن مواجه شده به تدریج 
تبدیل به واحدهای نیمه فعال می شوند. مشکلات آنها بسیار زیاد است؛ هزینه تولید 
این واحدها بالا رفته و امکان فروش آنها پایین آمده در نتیجه توان پرداخت دستمزدهای 
بالا را ندارند .  وی ادامه داد: تورم آذر 97 با آذر 96 به طور میانگین 37درصد است. بنده 
اطلاع دارم تورم کالاهای مصرفی و اساسی 50درصد افزایش یافته اما معتقدم بخش 
خصوصی اصلا نمی تواند این دستمزد را پرداخت کند. بنابراین دولت باید با اصلاح نظام 
یارانه ای از دهک های پایین باید حمایت می کرد؛ با این کار منابع نصیب دولت می شود 

و با این منابع می تواند از دهک های کم درآمد و حتی از تولید حمایت کند. 
این اقتصاددان پیش بینی کرد: اگر چاره ای اندیشیده نشود، سال آینده بیش از 
150 هزار میلیارد تومان کسری بودجه خواهیم داشت که دولت باید چاره ای برای آن 
بیاندیشد و راهکاری اتخاذ کند و همان طور که ذکر شد با اصلاح ساختار و نظام مالیاتی 

می توان منابع درآمدی دولت را تقویت کرد. 

شقاقی: باید از رفتارهای عادی دست برداریم 

نظام یارانه ای و مالیاتی به نفع ثروتمندان است

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
پرونده  به  مربوط   139760330002025750 شماره  رای   -1
فرزند  عیوضخانی  ربابه  خانم   1397114430002000566 کلاسه 
غلامحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 110/50 مترمربع پلاک شماره 52 فرعی از 1934 اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از محمد اسماعیلی. )م الف 4626(
2- رای شماره 139760330002025389 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002010413 آقای سید مهدی وکیل فرزند اشرف در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2321  اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدمهدی رضوی. )م الف4625 (
3- رای شماره 139760330002025514 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002009030 آقای جمشید سرافرازی فرزند کتابعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
140 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از اصلی 2184 واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

صادق زند. )م الف 4624(
4- رای شماره 139760330002026781 مربوط به پرونده کلاسه 
در  اله  ولی  فرزند  یاری  رحیم  آقای   1397114430002000317
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
60 مترمربع پلاک شماره 45 فرعی از 2302  اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

علیرضا عبدالملکی. )م الف 4623(
5- رای شماره 139760330002026406 مربوط به پرونده کلاسه 
در  فرزند محمود  آقای جعفر چمانده   1397114430002001104
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
120مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2143 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین 

محمدی ورقانی و شمسعلی یادگار مقدم. )م الف 4622(
6- رای شماره 139760330002026563 مربوط به پرونده کلاسه 
در  صادق  فرزند  یوسفی  فاطمه  خانم   1394114430002000135
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
156 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2091 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

انسیه و بتول و حسین رضویان ورثه سید محمد. )م الف4621(
7- رای شماره 139760330002026093 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430002000089 آقای بهرام ارجی فرزند علی محمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
102/8 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2143 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سید احمدد وکیلی طباطبائی. )م الف4620(
8- رای شماره 139760330002024911 مربوط به پرونده کلاسه 
در  جواد  فرزند  هفتانی  حسن  آقای   1397114430002000709
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1965 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدحسین رضویان فرزند سیدمحمد. )م الف4619(
9- رای شماره 139760330002026933 مربوط به پرونده کلاسه 
1397114430002000595 آقای محمدرضا مطیعی فرزند ابوالفضل 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
58/14  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2455 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

احمد علوی توسط ورثه. )م الف 4618(
10- رای شماره 139760330002020412 مربوط به پرونده کلاسه 
1396114430002001803 آقای داود عباسی فرزند عباسعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 
مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 2302 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حشمت 

الملوک و فرزانه و پرتو بیگدلی آذری. )م الف4617 (
11- رای شماره 139760330002026007 مربوط به پرونده کلاسه 
در  امامعلی  فرزند  باقری  رضا  آقای   1391114430002016653
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
54 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2217 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم 
قدیری. )م الف 4616(

12- رای شماره 139760330002025934 مربوط به پرونده کلاسه 
فرزند  ورکانی  زاده  مهدی  زهرا  خانم   1396114430002000896
هاشم در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ششدانگ 114 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2281 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از پرتو بیگدلی آذری. )م الف 4615(
13- رای شماره 139760330002025933 مربوط به پرونده کلاسه 
سه  در  علی  فرزند  درودگر  آمنه  خانم   1396114430002000895
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 114  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2281 اصلی  واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از پرتو بیگدلی آذری. )م الف 4614(
14- رای شماره 139760330002025417 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002017920 خانم الهام زندی منفرد فرزند محمدعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
206/80 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2333 و 2334 اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از حسینعلی و محمدعلی و ابوالفضل و علمدار و فاطمه زند و زهرا 

زند دوچائی همگی ورثه حسنعلی زند منفرد. )م الف4575(
پرونده  به  مربوط   139760330002008575 شماره  رای   -15
کلاسه 1393114430002001064 خانم صغرا امیغ فرزند درویش در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
68 مترمربع پلاک شماره 161 فرعی از 1941 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سید ابوالفضل عروجی. )م الف4576(
پرونده  به  مربوط   139760330002020517 شماره  رای   -16
کلاسه 1396114430002000110 آقای علی خلیلی فرزند احمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
53/85 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1970 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

عزیزاله راستگو. )م الف4577(
17- رای شماره 139760330002008331 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430002002017 آقای رضا ضابطی فرزند علی اکبر در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 100 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1964 اصلی  واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از ابوالفضل قربانی. )م الف4578(
18- رای شماره 139760330002008332 مربوط به پرونده کلاسه 
آقای مهدی ضابطی فرزند علی اکبر   1395114430002000972
در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 100 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1964 اصلی  واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از ابوالفضل قربانی. )م الف4579(
19- رای شماره 139760330002027035 مربوط به پرونده کلاسه 
در  حسین  فرزند  نظری  صغرا  خانم   1397114430002000099
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
82/84 مترمربع پلاک شماره 32 فرعی از 2603 اصلی  واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از مظفر حسین پور و سند مشاعی به نام متقاضی. )م الف4580(
20- رای شماره 139760330002026580 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002016429 آقای مهدی داود آبادی فراهانی فرزند 
نصرت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 61/50 مترمربع پلاک شماره 120 فرعی از 1950 اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از ابوالفضل شاکری. )م الف 6581(
21- رای شماره 139760330002026200 مربوط به پرونده کلاسه 
1396114430002001891 آقای عباس محمدی فرزند اکرمعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
80 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1854 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد 

اسماعیلی. )م الف4582(
22- رای شماره 139760330002026924 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002007359 آقای محسن بگلربیگی فرزند یعقوب در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
135/32 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1775 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

عبداله صادقی توسط ورثه. )م الف4583(
23- رای شماره 139760330002012338 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002010654 آقای محمود هفتانی فرزند یعقوبعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2322 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت 

مشاعی برابر سند 55911-68/11/3. )م الف4584(
24- رای شماره 139760330002025089 مربوط به پرونده کلاسه 
1397114430002001127 آقای نورالدین نصرتی فرزند محمدعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
114 مترمربع پلاک شماره 160 فرعی از 1950 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

غلام حسین افسرده. )م الف4585(
25- رای شماره 139760330002026773 مربوط به پرونده کلاسه 
در  حسین  فرزند  باقری  بتول  خانم   1391114430002011305
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 68 
مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 2392 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از قدرت اله 

سعید خانی. )م الف4656(
26- رای شماره 139760330002025276 مربوط به پرونده کلاسه 
1397114430002001412 آقای غلانعلی یادگارپور فرزند حمید در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1975 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

محمدابراهیم شاکری فرزند مهدی شاکری. )م الف 4658(
پرونده  به  مربوط   139760330002026944 شماره  رای   -27
کلاسه 1397114430002001585 آقای داریوش احسانبخش فرزند 
حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 120 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2497 اصلی  واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از سلطنه قباخلو. )م الف 4659(
پرونده  به  مربوط   139760330002027195 شماره  رای   -28
کلاسه 1397114430002000492 آقای علی رجبی فرزند محمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
73/41 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2092 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت 
مشاعی مع الواسطه از مرحوم حسین صفری توسط ورثه و مهدی صفری. 

)م الف 4660(
29- رای شماره 139760330002026765 مربوط به پرونده کلاسه 
1397114430002000250 آقای بلال قلعه ئی فرزند محمدقربان در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
48/70 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1965 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدحسین رضویان فرزند سیدمحمد. )م الف4661(
30- رای شماره 139760330002025235 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002019016 آقای قربان علی مهدوی فرزند حسن در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
110 مترمربع پلاک شماره 69 فرعی از 2169 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

عباس محمد مرادی. )م الف 4662(
31- رای شماره 139760330002026926 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002019140 آقای حسین مقدمی فرزند حقعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
105/28 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2303 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت 
مشاعی حسین مقدمینسبت به 71 متر مالک رسمی و نسبت به 34/28 

متر خریداری از محمد خانمحمدی. )م الف4702(
32- رای شماره 139760330002025154 مربوط به پرونده کلاسه 
در  احمد  فرزند  اروجی  مسعود  آقای   1396114430002001717
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
57 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2281 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بتول زند. 

)م الف4703(
33- رای شماره 139760330002025528 مربوط به پرونده کلاسه 
در  محمد  فرزند  احمدلو  جواد  آقای   1392114430002003217
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
171/81 مترمربع پلاک شماره باقیمانده فرعی از 1879 اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از مصطفی و قدرت نورمحمدی نسبت به 166/5 مترمربع و 
اعظم عبدالهی قمی نسبت به 5/5 مترمربع. )م الف4704(

34- رای شماره 139760330002026975 مربوط به پرونده کلاسه 
نعلبندان  منصوری  محمدجواد  آقای   1392114430002000695
فرزند محمدحسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1964 اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از ناصر عسگری ورجانی. )م الف4705(
35- رای شماره 139760330002026998 مربوط به پرونده کلاسه 
1394114430002000586 آقای حسنعلی چاردولی فرزند اسلام در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 65 
مترمربع پلاک شماره 4 فرعی از 1948 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از اسلام 

چاردولی. )م الف4706(
36- رای شماره 139760330002026902 مربوط به پرونده کلاسه 
1396114430002001990 آقای محمد عیسی عظیمی راکع فرزند 
قربانعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ششدانگ 120 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 2184 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از صادق زند. )م الف4707(
پرونده  به  مربوط   139760330002026906 شماره  رای   -37
کلاسه 1397114430002001695 آقای محمدهادی عظیمی راکع 
فرزند محمد عیسی در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 120 مترمربع پلاک شماره 1 
فرعی از 2184 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از صادق زند.)م الف4708(
38- رای شماره 139760330002026708 مربوط به پرونده کلاسه 
1397114430002001611 خانم خدیجه قربانی فرزند بیرامعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 80 
مترمربع پلاک شماره 283 فرعی از 1939 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از موسی 

صادقلو. )م الف4709(
39- رای شماره 139760330002026912 مربوط به پرونده کلاسه 
1397114430002001168 آقای ابوالفضل داودی نوید فرزند حمزه 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 99/80 مترمربع پلاک شماره 259 و 260 فرعی از 2443 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از عباس مهرابی. )م الف4710(
40- رای شماره 139760330002026489 مربوط به پرونده کلاسه 
1393114430002000340 آقای چراغعلی حنفی فرزند بداغعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
166/81 مترمربع پلاک شماره 87 فرعی از 1947 اصلی  واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند 

مالکیت مشاعی دفتر 602. )م الف4750(
41- رای شماره 139760330002026013 مربوط به پرونده کلاسه 
1392114430002001354 خانم اکرم فرقانی اسفید واجانی فرزند 
محمدجعفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 85 مترمربع پلاک شماره 33 فرعی از 2603 اصلی  واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند 

مالکیت مشاعی در دفتر549. )م الف4751(
42- رای شماره 139760330002025101 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002008903 آقای محمد ابراهیم جلیلی فرزند علی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
95/07 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2308 اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

علی پیرا. )م الف4752(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر 

اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/10/15
 تاریخ انتشار دوم: 1397/11/01
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001017156 شماره  رای   -1
1395114430001001736 آقای حسین صادقی فرزند صادق در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 61/63 مترمربع پلاک شماره 118 فرعی از 10933-10934 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدحمید بنویدی در دفتر 372. )م الف 4742(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001017227 شماره  رای   -2
باب  یک  ششدانگ  در  مسلم  فرزند  تاجیک  ربابه  خانم   1394114430001000968
ساختمان به مساحت 72/94 مترمربع پلاک شماره 2331 فرعی از 10251 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به شماره 171109. 

)م الف 4743(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001015331 شماره  رای   -3
در  علی  فرزند  شیرازی  زاده  اله  آیت  سیدمحمد  آقای   1397114430001000521
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 123/95 مترمربع پلاک شماره 11045 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به شماره 79655. 

)م الف4744(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001017992 شماره  رای   -4
1396114430001000543 آقای شکراله رمضانی فرزند حسین در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 87/90 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 10998 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی در دفتر771 . )م الف 4745(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001016852 شماره  رای   -5
1397114430001000838 آقای مجید ملاحسینی فرزند حسین در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 53/63  مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 10434 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حاجی 

رئیس ابراهیمی. )م الف4746(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001016829 شماره  رای   -6
1393114430001001302 آقای محمد کلهر نژاد فرزند حسین در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 55/08 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 
11518 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی 

بشماره 86026. )م الف4747(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001014605 شماره  رای   -7
1393114430001001291 خانم زهرا حسینی فرد فرزند عباس در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 55/08 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 
11518 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی 

بشماره 86026. )م الف 4748(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001017492 شماره  رای   -8
1397114430001001209 آقای محمدمجید دانشور فرزند حسن در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 83/50 مترمربع پلاک شماره 10473 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین بیگدلی و وراث 

احمد بیگدلی. )م الف 4749(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001012846 شماره  رای   -9
1396114430001001608 آقای گلابعلی یاسان فرزند گوهرعلی در ششدانگ یک باب 

ساختمان به مساحت 66 مترمربع پلاک شماره 11556 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث حبیب اله فاطمی. 

)م الف 4657(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001017544 شماره  رای   -10
1397114430001000684 خانم زهرا لعلی فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 107/25مترمربع پلاک شماره  فرعی از 11137 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حبیب اله مال. )م 

الف 4613(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001015216 شماره  رای   -11
باب  یک  ششدانگ  در  محمد  فرزند  صفریان  علی  آقای   1395114430001001550
ساختمان به مساحت 112/50 مترمربع پلاک شماره  11092 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث عباس جهانگیر 

در دفتر 270. )م الف 4586(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/10/15 تاریخ انتشار دوم: 1397/11/01
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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بهتاش فریبا: 

عیارکیروشدراینجامملتهامشخصمیشود

پیکسوت فوتبال ایران می گوید با توجه به این که بهترین تیم ملی سال های اخیر را داریم 
می توانیم امسال قهرمانی جام ملت های آسیا را به دست آوریم.

بهتاش فریبا پیکسوت فوتبال ایران درباره شرایط آمادسازی تیم ملی در جام ملت های آسیا 
گفت: امکانات موجود در وضعیت خوبی قرار دارد. بحث اصلی مسابقات تدراکاتی است که 
آن طور باید و شاید برگزار نمی شود وگرنه فدراسیون امکانات لازم را در اختیار تیم ملی قرار داده 
و اردوها و تمرینات خوبی برای تیم ملی برگزار شده است. شما نگاه کنید در بازی های مختلف 
لیگ تعطیل شد تا تیم ملی به تمریناتش بپردازد و الان هم چیزی حدود ۵۰ روز لیگ برای 
مسابقات جام ملت های آسیا تعطیل شده است. نکته این جاست به خاطر تحریم های موجود، 

تیم های خوب نمی توانند با ما بازی دوستانه انجام دهند.
او در مورد بازی های دوستانه ای که قرار است با تیم های قطر، لبنان و فلسطین انجام شود 
گفت: تقریبا می شود گفت  آقای کی روش با انجام این بازی قصد شبیه سازی مرحله گروهی جام 
ملت ها را داشته است ولی بعد از مرحله گروهی ما با تیم هایی مثل کره، ژاپن و عربستان روبرو 
می شویم که بازی های دوستانه شان را با تیم های بزرگ دنیا انجام دادند. از این نظر ممکن است 

دچار اشکال شویم ولی دیگر همین است چاره ای نیست.
این پیشکسوت فوتبال در ادامه گفت: در این هشت سال که آقای کی روش در ایران هستند، 
امسال بهترین تیم هشت سال دست او است. با تغییراتی که ایشان از چند سال پیش انجام 
دادند و جوانان را اضافه کردند و در تیم ملی دگرگونی قابل توجهی ایجاد کردند. الان آن جوانان 
چند سال پیش تجربه پیدا کردند و تعدادی از آن ها در لیگ های معتبر اروپایی مشغول هستند. 
با همه این ها باعث می شود این تیم از بهترین های ملی چند سال اخیر است. سطح توقع مردم 
نیز جایی است که تیم ملی باید قهرمان جام ملت های آسیا شود. اما کار حتی در مرحله گروهی 

بسیار سخت است.
 فکر نکنید که الان ما به یمن و ویتنام پنج گل بزنیم. این تیم ها سرمایه گذاری بسیار زیادی 
کردند و همه رو به پیشرفت هستند. نهایتا برای قهرمانی در این رقابت ها باید با مدعیانی که گفته 

شد باید رقابت کنیم.
فریبا در پاسخ به این سوال که آیا سیستم دفاع-ضد حمله در رقابت های جام ملت های آسیا 
جواب می دهد گفت: در مرحله گروهی فکر نمی کنم جواب بدهد. در مرحله گروهی باید با 
سیستم هجومی تری با حریفان بازی کنیم چون به نسبت این تیم ها ضعیف تر هستند. با رد 
شدن از مرحله گروهی، به نظر من سیستم به همان دفاع-ضد حمله برمی گردد. تیم کی روش 
سعی می کند نتیجه گرا بازی کند و دنبال زیبا فوتبال بازی کردن نیست و دنبال ماندگار بودن آمار 

است که به نظر من تفکر خوبی است.
او درباره بازیکنانی که مصدوم هستند و ممکن است تیم ملی را در جام ملت های آسیا همراهی 
نکند گفت: من از مصدومیت بازیکنان به طور دقیق خبر ندارم اما بازیکنانی که مصدومیتشان 
جزئی نباشد، می توانند خودشان را به مرحله بعد این رقابت ها برسانند اما در غیر این صورت 

می توانیم برای آن ها جایگزین پیدا کنیم.
بهتاش فریبا در مورد رقبای ایران در جام ملت های آسیا گفت: باید دید با توجه گروه بندی به 
چه تیمی در این رقابت ها می خوریم اما ژاپن، کره، استرالیا و عربستان می توانند مدعی باشند. 
امسال تیم ضعیف نداریم. حتی امارات و قطر امسال قوی هستند. شاید بشود گفت عیار آقای 

کی روش در این رقابت ها مشخص می شود.
 او در پایان درباره شانس قهرمانی ایران در جام ملت های آسیا گفت: ایران بسیار شانس 
قهرمانی دارد. ۷۰-۸۰ درصد ایران این شانس را دارد که جام ملت های آسیا را بالای سر بگیرد. 
با توجه به این که بهترین تیم ملی سال های اخیر را داریم می توانیم امسال قهرمانی این رقابت ها 

را به دست آوریم.

آنتونیاستوکسسرانجامباتقویبهتبریز
بازگشت

مهاجم ایرلندی تیم فوتبال تراکتورسازی سرانجام پس از مدتی غیبت به شهر تبریز بازگشت تا 
در تمرینات این تیم شرکت کند.

آنتونی استوکس مهاجم ایرلندی تیم فوتبال تراکتورسازی تبریز که در چند هفته پایانی 
نیم فصل نخست لیگ برتر به دلیل مشکلات خانوادگی در ترکیب سرخ پوشان تبریزی حضور 
نداشت، پس از چند ماه غیبت، در نهایت بامداد روز )پنجشنبه( همراه با محمد تقوی، سرمربی 

تراکتورسازی به شهر تبریز بازگشت تا در تمرینات این تیم شرکت کند.
 آنتونی استوکس با ۸ گل زده دومین گلزن برتر نیم فصل نخست لیگ برتر است. همچنین 
یوکیا سوگیتا هافبک ژاپنی تراکتورسازان نیز شب گذشته پس از پشت سر گذاشتن تعطیلات 

نیم فصل به تبریز بازگشت.

کولاکوویچ: 

می خواهم با والیبال ایران به المپیک راه یابم 

سرمربی تیم ملی والیبال ایران با اشاره به قراردادش تا پایان بازی های 
المپیک 2۰2۰ توکیو و بازگشت به ایران تا 1۸ دی گفت: می خواهم با 

ایران به المپیک راه یابم و و با این تیم در آنجا بجنگم. 
پس از پایان رقابت های قهرمانی والیبال مردان جهان، ایگور کولاکویچ، 
سرمربی تیم ملی والیبال ایران طبق قرارداد به کشورش بازگشت تا برای 
فصل جدید رقابت های ملی آماده شود.  بنا به اعلام فدراسیون والیبال، 
در این مدت اتفاقات و شایعاتی مبنی بر چگونگی حضور وی در تیم ملی، 
وضعیت قرارداد، شایعاتی مبنی بر ارسال نامه از سوی فدراسیون ایران به 
او و مسائل دیگر به وجود آمده بود. ایگور کولاکوویچ، سرمربی تیم ملی 
والیبال در این خصوص گفت: فکر می کنم چون در قراردادم چند مورد 
فنی وجود داشت که باید محقق می شد، از این رو غیبت من طولانی شد 
و کسی از من نخواست تا به ایران بیایم. بعد از آنکه آقای خوش خبر از 
فدراسیون رفت ارتباطم با فدراسیون قطع شد. مقرر شد تا ۸ ژانویه )1۸ 
دی( یک روز پس از تعطیلات سال نو میلادی به ایران بازگردم. وی یادآور 
شد: به عنوان ورزشکار هرگز از جایگاهی به جز مکان اول رضایت نخواهم 
داشت اما از این نظر که کسب تجربه شد و بازیکنانم پخته تر شدند، 
خوشحالم چون راه برای کسب نتایج بهتر در آینده هموارتر شده است. 
والیبال ایران محکوم به رشد است و چاره ای جز سرمایه گذاری روی این 
جوانان ندارند. شرح کامل گفت وگوی تفصیلی ایگور کولاکوویچ سرمربی 
تیم ملی والیبال که روز پنجشنبه  در سایت فدراسیون منتشر شد را در زیر 

می خوانیم.
* ارزیابی شما از بازیکنان جوان در دو تورنمنت لیگ ملتهای 

والیبال و قهرمان جهان چیست؟
ایران دارای بازیکنان جوان پراستعدادی است که برخی از آنان حتی 
فرصت حضور در لیگ ایران را هم نداشته اند چه برسد به تیم ملی. رشد 
و توسعه یک بازیکن جوان طی یک فرآیند اتفاق می افتد که مستلزم 
زمان است. هر چند که می دانم نتیجه گرفتن از این بازیکنان صبر و 
بردباری می طلبد و همه بی صبرانه منتظر هستند نتایج کسب شده 
با این بازیکنان را ببینند. ایران قهرمان نوجوانان جهان است که این 
موضوع بسیار پر اهمیت است و اصلا نباید دست کم گرفته شود. 
والیبال ایران محکوم به رشد است و چاره ای جز سرمایه گذاری روی 
باید  ایران  والیبال  آینده  امیدهای  جوانان،  این  ندارند.  جوانان  این 
تشویق شوند، مورد حمایت قرار گیرند تا اعتماد به نفسی که از قهرمانی 
نوجوانان در آنان دیده شده، قدرت بیشتری گیرد تا روزی موفقیت های 
بیشتر آنان با تیم بزرگسالان به بار نشیند.  این جوانان علی رغم روبرو 
بودن با فراز و نشیب ها، هرگز از قله پایین نخواهند آمد و هیچکسی 

قادر نخواهد بود آنان را از این سیر رو به پیشرفت بازدارد. به طور کلی، 
همه ما مشتاقیم تا پیکان انتقادهایمان را به سمت آنان هدف بگیریم و 
بعد از انجام یک بازی بد یا حتی انجام یک کار اشتباه خارج از زمین، 
می گوییم که آنان دیگر کارآیی ندارند. این بازیکنان جوانند و همه این 
موارد طبیعی است و باید در مسیر بالغ شدن آنان اتفاق بیفتد. باید به 
یاد خودمان بیفتیم که روزی به سن و سال آنان بودیم. اگر بخواهیم 
عملکرد آنان را در لیگ ملت های والیبال و قهرمانی جهان ارزیابی کنم، 
باید بگویم که از آنان رضایت بالایی دارم. این بازیکنان از فرصتی که در 
اختیار آنان قرار داده شد، به خوبی استفاده کردند. باید یادآور شوم که 
سه بازی پایانی لیگ ملتهای والیبال را با ترکیب جوانان خود و با هدایت 
کاپیتان معروف به عنوان تنها بازیکن با تجربه در آن ترکیب با پیروزی به 
پایان رساندیم. مرتضی شریفی، صابر کاظمی، محمدرضا حضرت پور، 
میلاد عبادی پور و حتی علی شفیعی برای اولین بار با هم در ترکیب 
اصلی تیم در لیگ ملتهای والیبال قرار گرفتند. در شیکاگو و لهستان 
قهرمان جهان را با نتیجه سه بر صفر با ترکیب جوان خود در حالی 
شکست دادیم که پوریا یلی پشت خط زن ما بود. بازی با صربستان 
را با نتیجه نزدیک سه بر دو واگذار کردیم و در روسیه هم با تیم جوان 
خود، از برزیل نایب قهرمان جهان و قهرمان المپیک در حالی شکست 
خوردیم که توخته 1۷ ساله و سایر بازیکنان جوانی که پیش از این از 
آنان نام بردم را در ترکیب داشتیم.  همه این ها نشان می دهد که ایران 
دارای بازیکنان جوانی است که تا قله فاصله چندان دوری ندارند اما به 
زمان نیاز دارند. می دانم که گاهی زمان کافی وجود ندارد اما در زندگی 
هیچ چیزی یک شبه اتفاق نمی افتد. باید سرمایه گذاری کرد، کاشت، 
رشدش داد، برداشت کرد و از چیدن میوه ها لذت برد. بازیکنان جوانم 
در مسابقات قهرمانی جهان هم حضور داشتند و تجربه کسب کردند. 
تقریبا به همه فرصت بازی داده شد. شفیعی بعد از بازی در لوبیانا برای 
مدتی طولانی مصدوم شد و روی فرم نبود. سایر بازیکنان هم از آغاز 
بازی های آسیایی به بعد به اندازه کافی تمرین نداشتند. بازیکنان جوان 
نیاز به تمرین بیشتری دارند تا نبود تجربه آنان از این راه جبران شود. 

روی هم رفته، من از عملکرد این بازیکنان بسیار رضایت دارم.
* آیا از عملکرد تیم در لیگ ملت های والیبال و قهرمانی جهان 

رضایت دارید؟
ایران در جایگاه هشتم رنکینگ جهانی قرار دارد. باید یاد آور شوم که 
ایران بالاتر از فرانسه و صربستان در رنکینگ جهانی جای گرفته است. 
دو تیمی که نتایج بهتری را در تاریخ والیبال جهان در اختیار دارند. ایران 
اما کشوری است که در سطح جهانی نتایج مهمی را کسب نکرده است. 

از این رو بی تجربه و نوپاست. اولین مدال جهانی ایران سال گذشته به 
دست آمد. مدال برنز با یک باخت از برزیل در جام قهرمانان بزرگ قاره 
ها در ژاپن به دست آمد. برای رسیدن به سطحی بالاتر و پایدارتر، تیم 
ملی ایران باید راه مشخصی را بپیماید و بازیکنان جوان هم از این فراز و 
نشیب ها بگذرند. باید اذعان کنم که ایران در حال حاضر از کیفیت لازم 
برای قرار گرفتن در بالاترین سطح جهانی قرار ندارد اما دارای توان و 
پتانسیل بالایی است که نباید در حال حاضر نتایج کنونی را مورد انتقاد 
قرار داد. باید بدانید که مسابقات والیبال در جهان از سطح بسیار بالایی 
در میان ورزش ها برخوردار است و همه تیم های ملی برای رسیدن به 

بالا ترین سطح سرمایه گذاری می کنند.
والیبال دیگر فقط در عملکرد خلاصه نمی شود. بلکه مبارزه ای است 
هر روزه. بازیکنان در مسابقات مهم رشد می کنند و ایران هم به چنین 
مسابقاتی نیاز دارد. به یاد داشته باشید چقدر زمان، سرمایه گذاری و 
بردباری صرف شد تا ایران به یک تیم برتر آسیا تبدیل شود. از این رو، 
از جایگاه نهایی تیم خود در پایان مسابقات رضایت نداشتیم. به عنوان 
ورزشکار هرگز از جایگاهی به جز مکان اول رضایت نخواهم داشت اما از 
این نظر که کسب تجربه شد و بازیکنانم پخته تر شدند، خوشحالم چون 

راه برای کسب نتایج بهتر در آینده هموارتر شده است.
* گویا شما در مصاحبه ای گفته اید که می خواستید به ایران 
رضایت  ضیایی  دکتر  اما  باشید  داشته  خبری  نشست  و  بیاید 

نداشتند؟ این موضوع صحت دارد؟
من چنین مصاحبه ای نکرده ام و چنین حرفی نزدم خصوصا اینکه 
شایسته  ادعایی  و  گفتار  چنین  نیاوردم.  اصلا  را  ضیایی  آقای  اسم 
شخصیت من نیست. حقیقت این است که بعد از مسابقات قهرمانی 
جهان، دقیقا مثل سال گذشته )پایان جام قهرمانان بزرگ قاره ها در 
ژاپن و پس از کسب مدال(، پس از مدت زیادی به کشورم طبق توافقی 
که با فدراسیون والیبال داشتم، بازگشتم. من هرگز کاری را که بر خلاف 
نظر فدراسیون باشد، نخواهم کرد. قرار بود هر وقت که برنامه ای داشتم 
و من را فراخواندند، به تهران بیایم. مکاتبات من هم طبق معمول با آقای 
خوش خبر، بهترین سرپرستی که تاکنون با آن کار کرده ام، صورت 
و جدا نشدنی در  انسان متعهدی است که بخش مهم  گرفت. وی 
مسیر پیشرفت تیم ملی ایران است. من نهایت اعتماد را به ایشان دارم 
و هر وقت که فدراسیون ایران از من می خواست، در خدمت بودم. فکر 
می کنم چون در قراردادم چند مورد فنی وجود داشت که باید محقق 
می شد، از این رو غیبت من طولانی شد و کسی از من نخواست تا به 
ایران بیایم. بعد از آنکه آقای خوش خبر از فدراسیون رفت ارتباطم با 
فدراسیون قطع شد. هیچکس از فدراسیون به طور رسمی به من اعلام 
نکرد که ایشان دیگر با فدراسیون والیبال همکاری نمی کند. هیچکس 
با من تماس نگرفت. تصورم این بود کمی تا هماهنگی بیشتر زمان لازم 
است و من منتظر تماس فدراسیون ماندم. بعد آنکه دیدم خبری نشد 
نامه ای را برای آقای ضیایی فرستادم و از اینکه ارتباطم با فدراسیون 
قطع شده ابراز نگرانی کردم. ترجیح می دهم در مورد جزییات صحبت 
هایم با ایشان چیزی نگویم زیرا مربوط به این سوال نمی شود. مکاتبات 
من با ایشان چندان به طول نکشید چون وقتی منتظر جواب نامه 
دوم بودم، خبر رسید که ایشان بازنشسته شدند و با فدراسیون والیبال 
با  سرپرست،  عنوان  به  داوری  آقای  حضور  با  کنند.  نمی  همکاری 
فدراسیون والیبال هر روز ارتباط داشتم و اصلا اطلاعی ندارم تا بگویم 
که آقای ضیایی تمایل نداشتند من با رسانه ها صحبت کنم. دلایل بنده 
هم برای نیامدن به تهران ذکر شد که البته دلیل واقعی نیامدنم به تهران 
برای من پوشیده است. بدون دعوت هم به جایی نمی روم و می دانم 

همین فرهنگ در ایران هم وجود دارد.
* ضعف های تکنیکی و تاکتیکی ایران در این تورنمنت ها چه 
بیشتری  های  موفقیت  تا  شوند  رفع  باید  چگونه  است؟  بوده 

حاصل آید؟
در مورد این مساله باید کمی صحبت هایم را تعدیل کنم تا برای 
خواننده قابل درک باشد. تا آنجا که می توانم ساده می گویم. از جهت 
فنی همه بخش ها باید بهبود یابد و به خصوص سرویس و دفاع از جهت 
تاکتیکی، باید فعالیت های فنی و تاکتیکی در لحظات مهم اجرا شود 
چون در آن لحظات حساس به دلیل فشار برای کسب نتیجه، بازیکنان 
به عناصر فنی اشتباهی که در گذشته آموخته اند، روی می آورند و 

تمرکز خود را برای اجرای تاکتیک از دست می دهند. 
که  است  تجربه  کسب  شود،  حاصل  باید  که  پیشرفتی  مهمترین 
بازیکنان با بازی در سطح باشگاهی و ملی آن را با الزام به تمرینات هر 
روزه و پایدار به دست خواهند آورد. البته بسیاری از مردم فکر می کنند 
که بازیکنان فقط با تمرین در تیم ملی خود را اثبات می کنند. این فکر 
اشتباه است. بازیکنان تیم ملی چه در داخل و چه در خارج از زمین باید 
از طریق رفتار و عملکردشان نشان از ملی پوشی داشته باشند و نماینده 
کشورشان باشند. فکر می کنم اینکه بازیکنان تیم ملی الان در لیگ 
های اروپایی بازی می کنند، می تواند به عملکرد تکنیکی و تاکتیکی 

آنان کمک می کند.
* حریف های ایران در سال 2018 را چطور ارزیابی می کنید؟ آیا 

به جوانگرایی دست زدند؟
هر تیم ملی باید به »اکنون« بدون انکار »آینده« بیندیشد. جوانگرایی 
تیم ملی همیشگی و ادامه دار است و همه تیم های جدی همانند 
لهستان، برزیل، صربستان و فرانسه و تیم هایی همچون آرژانتین و 
آلمان به طور مداوم دست به جوانگرایی می زنند. جوانگرایی گاهی 
برای بازیکنان با تجربه سخت است و پذیرش جوانان ممکن است به 
آسانی اتفاق نیافتد اما توان محدود جسمی، کارآیی بازیکنان با تجربه 
را می گیرد به طوری که نمی توانند موقعی که تیم ملی به آنها احتیاج 
دارد، توان حداکثری خود را داشته باشند. وقتی یک بازیکن باتجربه 
نمی تواند دیگر در پست خود حرف اول را بزند، زمان جوانگرایی فرا 
می رسد و باید جایگزین شود. این امر دوره ای است و همیشه در همه 
تیم های ملی اتفاق می افتد. لهستان با تیم جوانان خود که قهرمان 
جوانان جهان شده بود توانست در سطح بزرگسالان به عنوان قهرمانی 
دست یابد. همان لهستانی که در دو تورنمنت آخر قهرمانی جهان با فراز 
و نشیب های بسیاری روبرو بوده به طوری که نتایج آنان را در سطح اروپا 

و جهان تحت تاثیر قرار داده بود.
* با توجه به گروه بندی خوب ایران در لیگ ملت های والیبال 

امسال، صعود ایران به فینال تا چه حد امکانپذیر است؟
با توجه به فاصله زمانی زیادی که تا شروع مسابقات مانده، چنین 
پیش بینی هایی سخت است. آنچه من می دانم این است که بازیکنان 
و کادر فنی تمام توان خود را برای صعود به فینال به کار خواهند بست. 
دو هفته میزبانی در ایران فرصت خوبی است تا با حمایت تماشاگران 
پرشور ایرانی به تعداد پیروزی های بیشتری دست یابیم. پیروزی های 
بیشتر کمک بیشتری برای صعود ایران به مرحله فینال که به میزبانی 

آمریکا صورت می گیرد خواهد کرد.
* وضعیت قرارداد شما با ایران به چه صورت است؟

قرارداد من با فدراسیون والیبال ایران 2+2 است. در ماه می 2۰1۸ 
)اردیبهشت 9۷( یک متمم به عطف امضا کردم که این بدین معناست 
که دو سال دیگر هم طبق توافق مشترک تا پایان المپیک 2۰2۰ توکیو 

به فعالیتم ادامه خواهم داد.
* آیا در ترکیب کادر فنی تیم ملی والیبال ایران تغییراتی صورت 

خواهد گرفت ؟
من بسیار از همکارانم رضایت دارم و اگر آنها به ادامه این همکاری 

رضایت داشته باشند، هیچ تغییری نخواهیم داشت.
* دو سال از مربیگری شما در ایران می گذرد، در 2 سال آینده 

افق کاری خود را چه طور ترسیم می کنید ؟
اگر منظور شما اهداف من با تیم ملی است، من در رویای خود این 
بازگویی در میان عموم نیست. هر روز  اهداف را می پرورانم و قابل 
تلاش خواهم کرد تا هر جلسه تمرین نسبت به جلسه قبلی بهتر شود. 
این طرز تفکر و فلسفه کاری نه تنها در ورزش بلکه در زندگی من هم 
دستاوردهایی به ارمغان آورده است. موفقیت فرآیندی است که دارای 
مراحل خاصی است. ایران باید این فرآیند را طی کند. واقعا می خواهم 
با تیم ایران به المپیک توکیو راه یابم و با این تیم در آنجا بجنگم و به 

رویاهایم در آنجا دست پیدا کنم.
اینکه هنوز هم  یا  پایان رسیده است  به  آیا جوانگرایی شما   *

بازیکنان جوان دیگری را به تیم ملی تزریق خواهید کرد ؟
ایران دارای بازیکنان با استعداد فراوانی است و البته هر بازیکنی که در 
باشگاهش عملکرد خوبی داشته باشد توجهات را به خود معطوف می 
کند و به طور حتم به تیم ملی دعوت خواهد شد. روند انتخابی ایستا 
نیست و بطور مداوم اتفاق می افتد. من بدون استثنا بازی همه بازیکنان 
ایران را دنبال می کنم نه اینکه فقط بازی بازیکنان رده پایین یا بازیکنان 

خوب و آنهایی که برایم جالبتر باشد را دنبال کنم.
بازی همه را زیر نظر دارم. نمی خواهم چیزی از نظرم جا بماند. 
ایران کشور بزرگی است که بازیکنان بسیاری دارد. از طرفی دیگر هیچ 
تضمینی وجود ندارد که بازیکنان جوان که قبلا به تیم ملی دعوت 
شده اند در ترکیب تیم همچنان باقی بمانند اگر در تعهد کاری خود در 
باشگاه ها غفلتی کنند. به همین دلیل دریچه های تیم ملی در هر دو 

صورت باز است؛ هم برای ورود و هم برای خروج.
* چه زمانی به تهران باز خواهید گشت و تمرینات آماده سازی 

تیم از چه زمانی آغاز خواهد شد ؟
بعد از مشورت با آقای داوری، مقرر شد تا ۸ ژانویه )1۸ دی( یک روز پس 
از تعطیلات سال نو میلادی به ایران بازگردم. هنوز از تاریخ دقیق برگزاری 
تمرینات آماده سازی اطلاعی ندارم. باید اول با فدراسیون و دستیارانم 
ارزیابی قرار دهم چون  را مورد  اروپا  پایان لیگ  تقویم  و  مشورت کنم 

همانطور که می دانید بسیاری از بازیکنان ایران در اروپا بازی می کنند.
* آیا پیش از لیگ ملت های والیبال، بازی دوستانه ای در نظر 

خواهید گرفت؟
ترتیب  دوستانه  بازی  چند  والیبال  های  ملت  لیگ  شروع  از  قبل 
خواهیم داد زیر لیگ اروپا در ماه می )اردیبهشت( به اتمام خواهد رسید 
و هیچ یک از تیم های ملی قبل از این تاریخ تمرینات آماده سازی خود را 
شروع نخواهند کرد. متاسفانه سایر تیم های ملی تمایلی برای آمدن به 
ایران برای برگزاری بازی دوستانه ندارند به همین دلیل در برگزاری بازی 

های دوستانه مشکل داریم.
* سال آینده مسابقات مهمی همچون جام جهانی و انتخابی 
المپیک داریم. برنامه ریزی شما برای آماده سازی در این مسابقات 

چیست ؟
تقویم سال آینده هنوز به دستم نرسیده است. اما به طور غیر رسمی 
باید بگویم بعد از لیگ ملت های والیبال از 9 تا 11 آگوست )1۸ تا 2۰ 
مرداد( با روسیه، کوبا و مکزیک رقابت های انتخابی المپیک را خواهیم 
داشت. برنده این مسابقات به طور مستقیم سهمیه حضور در المپیک 
توکیو را کسب خواهد کرد. در ماه اکتبر هم جام جهانی خواهیم داشت 
که نتایج آن هیچ تاثیری برای حضور در المپیک توکیو نخواهد داشت اما 
ارزش جوایز نقدی آن قابل اهمیت است. در پایان هم در ابتدای ژانویه 
2۰2۰ در صورتی که نتوانیم در آگوست سهمیه حضور در المپیک را به 
دست آوریم، انتخابی المپیک قاره آسیا را خواهیم داشت که تیم اول 
آن سهیمه مستقیم برای المپیک توکیو را به دست خواهد آورد. برنامه 
من این است که این سهمیه را علی رغم دشواری آن برای دومین بار 
برای تیم ایران رقم بزنم تا در نهایت رویاهایم را در المپیک تحقق بخشم.
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از دلایل تورم انگشتان دست

مصرف بیش از حد غذاهای شور می تواند به تورم انگشتان دست منجر شود. بدن به 
حفظ تعادل بین نمک و آب تمایل دارد و مصرف نمک بیش از حد می تواند به معنای 

احتباس آب در بدن باشد که تورم را موجب می شود.
ابتلا به آرتریت و افزایش التهاب در مفاصل می تواند تورم انگشتان دست را به همراه 
داشته باشد. همچنین، مصرف یک وعده غذایی شور می تواند دلیل در پس بروز این 

شرایط باشد. اما آیا باید دچار هراس شوید؟ احتمالا خیر.
انگشتان دست به دلایل مختلفی می توانند متورم شوند که بسیاری از آنها بی ضرر 
هستند، اما گاهی اوقان پف کردن انگشتان که در اصطلاح پزشکی »داکتیلیت« )تورم 
سوسیس شکل( نامیده می شود می تواند به شرایط سلامت جدی تر اشاره داشته باشد. 

در ادامه با برخی دلایل شایع تورم انگشتان بیشتر آشنا می شویم.
گرمای هوا

گرما می تواند موجب انبساط رگ های خونی عبوری از پوست شود که این شرایط برای 
کاهش دمای بدن رخ می دهد. با گشاد شدن رگ های خونی، مقداری از مایع موجود در 

آنها می تواند به بافت های نرم اطراف نشت کرده و موجب تورم شود.
این نوع از تورم به طور معمول با استفاده از دست ها و ادامه فعالیت منظم از بین می 
رود. اما اگر تورم تنها در دست ها و انگشتان دست و نه پاها شکل گرفته و با درد یا ضعف 
در قدرت پنجه همراه است، ممکن است با چیزی فراتر از گرمای هوا پیوند خورده باشد و 

بهترین گزینه در این شرایط مراجعه به پزشک است.
نمک بیش از حد

مصرف بیش از حد غذاهای شور می تواند به تورم انگشتان دست منجر شود. بدن به 
حفظ تعادل بین نمک و آب تمایل دارد و مصرف نمک بیش از حد می تواند به معنای 

احتباس آب در بدن باشد که تورم را موجب می شود.
به طور معمول، تورم خفیف ناشی از مصرف بیش از حد غذاهای شور به خودی خود 
طی یک روز از بین می رود، اگرچه با توجه به مقدار نمک اضافه مصرفی می تواند به زمان 
بیشتری نیاز داشته باشد. اگر مصرف نمک را کاهش داده و تورم از بین نمی رود، برای 

بررسی دقیق شرایط به پزشک مراجعه کنید.
استئوآرتریت یا آرتریت روماتوئید

اگر تنها مفاصل انگشتان بزرگ شده اند، استئوآرتریت )آرتروز( ممکن است دلیل 
اصلی این شرایط باشد، به ویژه اگر انگشتان هنگام صبح متورم شده اند. این نوع از 
آرتریت مرتبط با افزایش سن به واسطه فرسایش بافت محافظ در مفاصل شکل می گیرد. 

استئوآرتریت اغلب، اما نه همیشه، با درد و تورم همراهی می شود.
آرتریت روماتوئید یک بیماری خودایمنی است که به بافت پوششی مفاصل حمله می 
کند. بر خلاف آرتروز، آرتریت روماتوئید ارتباطی با سن ندارد و می تواند برای هر فردی 
در هر سنی رخ دهد. تورم در افراد مبتلا به آرتریت روماتوئید اغلب در مچ ها و مفاصل 
انگشتان رخ می دهد. همچنین، آرتریت روماتوئید می تواند موجب تورم و التهاب بین 

مفاصل شود.
سندرم تونل کارپ

اگر اعصابی که از ساعد به کف دست منتهی می شوند در قسمت مچ تحت فشار قرار 
بگیرند، شرایطی به نام »سندرم تونل کارپ« شکل می گیرد. تورم ناشی از این شرایط به 
طور معمول با درد، سوزش، سوزن سوزن شدن، یا بی حسی در دست ها و انگشت ها 
همراه است که این علائم به آرامی با گذشت زمان پدیدار می شوند. سندرم تونل کارپ 

زنان را سه برابر بیشتر از مردان تحت تاثیر قرار می دهد.
انسداد احتمالی در سیستم لنفاوی

»لنفدوم« )LYMPHEDEMA( یکی بیماری تورم اندام است که به واسطه تخلیه 
ناکافی مایع لنف شکل می گیرد. انگشتان دست ها و پاها ممکن است متورم شده و به 
طور معمول کل دست و پا نیز متورم می شوند. پوست ممکن است سفت تر یا ضخیم تر 
از حالت عادی به نظر برسد. لنفدوم با انجام عمل جراحی یا پرتودرمانی سرطان پستان 
پیوند خورده است. در موارد نادر، این بیماری می تواند موجب تورم غیرعادی دستگاه 

لنفاوی شود.
پره اکلامپسی

مقداری تورم برای زنان بادرار شرایطی معمول است. اما اگر تورم در دست ها و صورت، 
به ویژه اگر فشار با انگشت موجب توررفتگی مشهود روی پوست شود، می تواند نشانه ای 
هشدار دهنده از پره اکلامپسی باشد. پره اکلامپسی یک عارضه بارداری است که فشار 
خون بالا از مشخصه های آن است. در صورت عدم درمان، پره اکلامپسی می تواند به 
آسیب دیدن اندام، از جمله کبد و کلیه ها منجر شود. افزون بر تورم از دیگر نشانه های 
پره اکلامپسی می توان به تاری دید، وجود پروتئین بالا در ادرار، سردرد، حالت تهوع و 
استفراغ اشاره کرد. خطر پره اکلامپسی طی نخستین بارداری یا بارداری در سنین بالای 
40 سال بیشتر است. همچنین، در زنانی که دو قلو یا سه قلو باردار هستند و زنان چاق 

احتمال ابتلا به این شرایط بیشتر است.
بیماری رینود

بیماری رینود شامل باریک شدن رگ های خونی، اغلب به واسطه آب و هوای سرد یا 
استرس می شود. این شرایط گردش خون را محدود می کند. زمانی که گردش خون 
به حالت عادی باز می گردد، تورم به همراه سوزش یا درد رخ می دهد. این شرایط بین 
زنان شایع تر است. رنگ آبی یا رنگ پریدگی انگشتان پیش از تورم می تواند نشانگری از 

بیماری رینود باشد.
ورزش

طی انجام ورزش دست ها ممکن است متورم شوند زیرا رگ های خونی در بدن شما 
به افزایش تقاضا برای انرژی در ماهیچه ها واکنش نشان می دهند. زمانی که ورزش 
می کنید، بدن گرما تولید می کند. دستگاه عروقی اجازه می دهد مایع بیشتری وارد 

انگشتان دست و پا شود تا از این طریق دمای بدن کاهش یابد.
مشکلات کلیه

اگر کلیه ها در دفع مایعات اضافه موفق نباشند، بدن آن را در خود نگه می دارد که می 
تواند به تورم منجر شود. این شرام که به نام »ادیما« )EDEMA( شناخته می شود می 
تواند هر بخش از بدن را تحت تاثیر قرار دهد، اما بیشتر در دست ها و پاها دیده می شود. 
همچنین، کلیه ها به تنظیم الکترولیت ها در بدن کمک می کنند، از این رو، هر گونه 
بیماری یا مشکل در آنها می تواند بر این روند تاثیرگذار باشد. پرفشاری خون و دیابت از 

جمله شرایطی هستند که می توانند موجب مشکلات کلیوی شوند.
داروها

مصرف برخی داروها می تواند موجب تورم در دست ها شود که از آن جمله می توان به 
داروهای فشار خون بالا، داروهای دیابت، استروئیدها، و داروهای ضد باردرای اشاره کرد.

مضرات "آب ویتامینه"

آب ویتامینه از جمله نوشیدنی هایی است که شرکت های تولیدکننده، آن را به عنوان 
محصولی سالم معرفی می کنند اما آیا این نوشیدنی واقعا برای بدن مفید است؟

بررسی ها نشان می دهد ادعاهایی که در مورد فوائد مصرف آب ویتامینه برای بدن 
وجود دارد بر مبنای شواهد علمی نیستند و این محصول به بهبود سلامت عمومی کمک 
نمی کند. اغلب در تبلیغات این محصول به تاثیر آن در افزایش قدرت تمرکز و انرژی در 

کنار دیگر خواص آن اشاره می شود.
این نوشیدنی حاوی مواد قندی افزودنی است و در یک بطری از آن ۱۲0 کالری و ۳۲ 
گرم ماده قندی وجود دارد. درحالیکه نوع قند مصرفی در این نوشیدنی در هر کشوری 
مختلف است، یک نوع از آب ویتامینه تولیدی در آمریکا حاوی فروکتوز کریستالی است 
که ترکیب مضری به حساب می آید. به گفته کارشناسان زیاده روی در مصرف فروکتوز 
موجب افزایش سطح کلسترول خون، تری گلیسیرید، فشار خون، مقاومت انسولین، 

انباشت چربی و بیماری کبد چرب می شود.
علاوه بر این زیاده روی در مصرف برخی از مواد مغذی همچون ویتامین A و E مضر 
است. مصرف بیش از ۲۵ تا ۵0 درصد از میزان توصیه شده این ویتامین ها خطر بروز 
مشکلات جسمی را افزایش می دهد. از آنجاییکه این ویتامین ها از طریق ادرار دفع 
نمی شوند مقدار مازاد آن در بافت های بدن انباشته می شود و به بروز مشکلات جسمی 

می انجامد.
به گزارش مدیکال دیلی، کارشناسان معتقدند بهتراست جبران کمبود مواد مغذی 
بدن از طریق رژیم های غذایی سالم انجام شده و در موارد حاد پس از مشورت با پزشک 

مکمل های خوراکی مصرف شود.

حتماً تعجب خواهید کرد اگر بدانید غذاهای زیادی هستند که 
می توانند به کلیه ها آسیب بزنند، حتی غذاهایی که سالم به نظر 
می رسند. پس بهتر است در مصرف خوراکی های زیر زیاده روی 

نکنید.
کلیه ها کارهای سختی انجام می دهند. فیلتر کردن و دفع 
ضایعات از جریان خون، فقط شروع کار است. کلیه ها، تعادل 
مایعات بدن را نیز حفظ می کنند و هورمون هایی ترشح می کنند 
که گلبول  های قرمز را می سازند، سلامت استخوان ها را تضمین 

می کنند و فشار خون را تنظیم می نمایند. 
ما دانسته یا ندانسته، فشار زیادی به کلیه هایمان وارد می کنیم، 
با رژیم غذایی، داروها و سموم محیطی. نتیجه ی این فشارها 
می تواند سرطان کلیه، سنگ کلیه، بیماری کلیه پلی کیستیک 
و یا حتی نارسایی کلیه باشد. برخی از فشارهایی که به کلیه ها 
وارد می شود تحت کنترل ما نیست، زیرا به هر حال وظیفه ی 
کلیه، دفع سموم است و می توانیم به کلیه هایمان این اطمینان 
را داشته باشیم که قوی و شکست ناپذیرند! اما هر اندامی در بدن 

ممکن است تحت فشار بیش از اندازه، آسیب ببیند.
حتماً تعجب خواهید کرد اگر بدانید غذاهای زیادی هستند که 
می توانند به کلیه ها آسیب بزنند، حتی غذاهایی که سالم به نظر 
می رسند. پس بهتر است در مصرف خوراکی های زیر زیاده روی 

نکنید.
 مغزها

اگر مستعد سنگ کلیه هستید پس مغزها اسنک خوبی برای 
شما نیستند. آجیل و مغزها حاوی دسته ای از مواد معدنی به نام 
اگزالات هستند که در بیشتر انواع سنگ کلیه یافته می شود. اگر 
سابقه ی سنگ کلیه دارید، مصرف آجیل را خیلی محدود کنید. 
برای افراد سالم نیز آگاهی نسبت به مصرف غذاهای اگزالات دار 
اهمیت دارد مثلًا اسفناج، چغندر، چیپس سیب زمینی، سیب 

زمینی سرخ کرده و برگه های جو و گندم.
البته برخی از این خوراکی ها مخصوصاً مغزها می توانند در یک 
رژیم غذایی سالم به خوبی جا بگیرند اما نکته ی اصلی، تعادل 
است. مثلًا به جای اینکه اغلب فقط از اسفناج استفاده کنید، 
از سبزیجات متنوعی استفاده کنید یا آجیل را در حد اعتدال 

مصرف کنید.

 آووکادو
آوکادو میوه ای خوشمزه است که چربی های سالمی دارد اما 
مقدار پتاسیم آن نیز بالاست. کلیه ها نیاز دارند تا تعادل مناسبی 
از پتاسیم و سدیم در بدن برقرار باشد تا آن ها کارشان را درست 
انجام دهند. هایپرکالمیا به معنی پتاسیم زیاد در خون است و در 
افرادی روی می دهد که بیماری کلیوی پیشرفته دارند. پتاسیم 
زیاد در خون اغلب موجب حالت تهوع، ضعف، کرختی و پایین 
بودن ضربان قلب می شود. خوشبختانه اگر هیچ بیماری کلیوی 
ندارید نیازی نیست نگران مصرف آووکادو باشید. بیشتر افراد از 

طریق رژیم غذایی خود نمی توانند پتاسیم کافی دریافت کنند.
 کافئین

اگر عادت دارید هر روز صبحتان را با فنجانی قهوه شروع کنید شاید 
کار خوبی نمی کنید. اگر مشکل در کلیه هایتان دارید نوشابه های 
گازدار و انرژی زا نیز خطرناک اند. مطالعات نشان می دهند مصرف 

طولانی مدت کافئین می تواند بیماری مزمن کلیوی را بدتر کرده و 
احتمال سنگ کلیه را افزایش بدهد. کافئین، تا حدودی مدر است 
که بر توانایی کلیه ها برای جذب آب اثر می گذارد. اگر کافئین در حد 
متعادل مصرف شود و جلوی دسترسی کلیه ها به آب کافی را نگیرد 
مشکل ساز نخواهد بود اما مصرف زیاد آن برای کلیه ها دردسرساز 
است. کافئین، محرک جریان خون نیز هست، بنابراین فشار خون 
را بالا می برد. باز هم اگر فشار خون نرمالی دارید، کافئین مشکلی 
باید  بالاست  اغلب  اگر فشارخونتان  اما  برایتان نخواهد داشت 

مصرف کافئین را محدودتر کنید.
 محصولات لبنی

محصولات لبنی شامل شیر، پنیر و ماست، سرشار از کلسیم 
بوده و سطح کلسیم را در ادرار بالا می برند. در نتیجه احتمال 
سنگ کلیه بیشتر خواهد شد. افرادی که در حال حاضر بیماری 
کلیوی دارند باید مصرف لبنیات را کاهش دهند تا کار کلیه ها 

سبُک تر شود. با این کار نیاز به دیالیز را به تأخیر خواهند انداخت. 
کره نیز محصولی لبنی است که پُر از چربی اشباع می باشد 
و ریسک بیماری قلبی را بالا می برد. متأسفانه بیماری قلبی، 

ریسک فاکتوری برای بیماری کلیوی است.
 نمک

سدیم همراه با پتاسیم، تعادل مایعات بدن را حفظ می کند که 
برای عملکرد درست کلیه ها مهم است. اما بیشتر ما سدیم زیادی 
مصرف می کنیم. محصولات فرآوری شده حاوی سدیم بسیار 
زیادی هستند، بیشتر از آنچه فکرش را بکنید! سدیم زیاد باعث 
احتباس آب در کلیه ها می شود تا نمک در خونتان رقیق شود، 
و این کار فشار زیادی به کلیه ها وارد می کند. عادت به مصرف 
نمک زیاد، فشار خون را بالا می برد و به نفرون های کلیه آسیب 
می زند. نفرون ها واحدهای عملکردی کلیه هستند و خون را 

تصفیه می کنند.
 گوشت قرمز

گوشت قرمز حاوی مقدار زیادی پروتئین است. پروتئین برای 
فرایند رشد و سلامت عضلات اهمیت زیادی دارد، اما سوخت 
و ساز آن، یکی از سخت ترین کارهایی است که کلیه ها انجام 
می دهند. رژیم غذایی پُر از پروتئین های حیوانی، احتمال سنگ 
کلیه را افزایش می دهد. به همین دلیل، رژیم های غذایی پُرپروتئین 

به افرادی که دچار بیماری های کلیوی هستند توصیه نمی شود.
 شیرین کننده های مصنوعی

شیرین کننده های  از  استفاده  با  که  می کنید  فکر  شما  اگر 
دریافتی تان  قند  مصرف  کاهش  برای  تلاش  در  مصنوعی 
بدنتان  برای  نفعی  هیچ  چون  می کنید،  اشتباه  هستید، 
یا  بودن  بی ضرر  پیرامون  جورواجوری  عقاید  هرچند  ندارد. 
نبودن شیرین کننده های مصنوعی وجود دارد اما این را خوب 
می دانیم که تنها دو نوشابه ی رژیمی در روز، عملکرد کلیه ها را 
تضعیف خواهد کرد. برخی مطالعات نتیجه گرفته اند افرادی 
که شیرین کننده های مصنوعی مصرف می کنند، به طور کلی 
قند کمتری دریافت نمی کنند، اما اگر همچنان اصرار دارید قند 
جایگزین مصرف کنید ما گیاه استویا را به شما توصیه می کنیم. 
استویا، صدها سال است که در آمریکای جنوبی استفاده می شود 

و تاکنون هیچ عارضه ی جانبی از آن گزارش نشده است.

بیماران کلیوی این ها را نخورند

غذاهاییکهبهکلیههاآسیبمیزنند

آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد رهنی(
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی ۲677 فرعی از ۲80 اصلی مفروز و مجزا شده از 
۱9۵7 فرعی از اصلی مذکور قطعه ۱ واقع در بخش ۵ مربوط به پرونده اجرائی کلاسه 

۱۳9۵040۳00۱۱00۱۱۱۱
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۳9۵040۳00۱۱00۱۱۱۱ ) به شماره بایگانی 
9۵0۱۱7۱ (  له : بانک صادرات ایران برعلیه: آقای محمدرضا تیموری مستند سند 
رهنی شماره ۱۲۳۵7۲ مورخه ۱۳94/07/0۱ تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 
۱9 قم ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۱۳۳۳۵ شماره چاپی سند 964۲97 با 
مساحت 97/۱۱ مترمربع که در صفحه 400 دفتر 88 به شماره ۱۳۳۳۵ متعلق به 
آقای محمود رضا تیموری ، واقع در نشانی قم  شهرک ایثار – ایثار 9 پلاک 8۲ می باشد 

که از طریق مزایده به فروش می رسد: 
حدود و مشخصات آپارتمان مورد مزایده : 

شمالا : بطول پنج متر و هفتاد سانتیمتر دیوار و پنجره ایست به حیاط 
شرقا : به طول دوازده متر دیوار به دیوار ۱7۵8 فرعی

جنوبا : بطول نه متر در و دیوار و پنجره ایست به حیاط اختصاصی
غربا : در سه قسمت – قسمت دوم شمالی است- اول هشت متر و شش صدم 
سانتیمتر- دوم سه متر و سی سانتیمتر- سوم سه متر و سی سانتیمتر در و دیواریست 

به سرویس پله.
سقف با کف قطعه دوم تفکیکی مشترک است.

حقوق ارتفاقی : طبق قانون تملک آپارتمان و آئین نامه اجرائی آن می باشد.
بیمه : ندارد

مشخصات عمومی ملک مورد مزایده بر اساس ارزیابی کارشناس محترم دادگستری : 
کل اعیانی احداثی روی پلاک فوق دو طبقه با ورودی مجزا و هرکدام دارای سند مجزا 
می باشد، قدرالسهم هر یک از طبقات از کل زمین و مشاعات و مشترکات، طبق قانون 

تملک آپارتمان ها و آئین نامه اجرایی آن می باشد.
ملک دارای نمای آجر بوده ، دارای آشپزخانه، سرویس بهداشتی و حمام ، هال و سه 
اتاق خواب می باشد. کف ساختمان سرامیک و پوشش دیوارهای هال و اتاق ها کاغذ 
دیواری می باشد، ساختمان دارای تاق ضربی بوده و حیاط کوچکی در ابتدای ورودی 
به مساحت پنج متر مربع داشته و در مجاورت آن فضایی که قبلا به عنوان پارکینگ 
مسقف استفاده می شده و اکنون نیز قابلیت تبدیل به پارکینگ را دارد و در حال حاضر 
به عنوان انباری مورد بهره برداری قرار می گیرد. )که ارزش گذاری این بخش در ارزیابی 
واحد مورد نظر لحاظ گردیده(. اضافه می نماید. میزان اعیانی موجود در طبقه همکف 
در زمان بازدید با مقادیر مندرج در پروانه مغایرت داشته و لذا برآورد انجام شده با فرض 

اینکه کلیه دیون احتمالی به عهده مالک باشد، صورت می گیرد.
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام 

می گردد: 
با توجه به موقعیت ملک و عوامل موثر دیگر در ارزیابی، برآورد ارزش آپارتمان به 
مساحت ۱۵0 مترمربع از قرار هر مترمربع : ۲6/000/000 ریال در مجموع برابر با 

۳/900/000/000 ریال معادل سیصد و نود میلیون تومان برآورد می گردد.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه مورخ ۱۳97/۱۱/0۲ 
در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7 – طبقه 
فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می 
شود. مزایده از مبلغ پایه ۳/900/000/000 ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته 
خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده 
خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز 
و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده 
طی چک بین بانکی یا چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم 
ارائه نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر 
اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی 
غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود 
و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال 
اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد و مورد مزایده فاقد بیمه می 
باشد. لازم به ذکر است که انجام کلیه امور نقل و انتقال و رفع ایرادات و مغایرتهای مذکور 

جهت انتقال اجرایی به عهده برنده مزایده می باشد. )م الف ۱7۱7۲(
اداره اجرای اسناد رسمی قم 

---------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002432/1
بدینوسیله به ۱( خانم ثنا قائمی فرد ، نام پدر : علی ، تاریخ تولد: ۱۳69/۵/۲۱ 
شماره ملی : ۱8۲00۳۳۲۲8 شماره شناسنامه : ۱8۲00۳۳۲۲8 ، و ۲( : آقای 
 : ملی  شماره   ،  ۱۳۵6/۱0/0۱ تولد:  تاریخ  رحمان،   : پدر  نام   ، میردورقی  رضا 
۱9۳04۵۲۱۲8 ، شماره شناسنامه: 7۲9  بدهکار پرونده کلاسه 970۲۵۵9 که  برابر 
گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی شماره 
۵800۱6۲907  بین شما و بانک سپه شعبه سعیدی مبلغ ۵8/0۵۱/800 ریال  
که روزانه از تاریخ ۱۳97/07/۱7 مبلغ ۳6/7۵6 ریال )که طبق مندرجات قرارداد 

محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی 
اجرائیه صادر و به شماره کلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱8 
آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی 
که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج 
و منتشر می گردد ظرف مدت ۱0 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر 
اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب 

خواهد شد. )م الف ۱7۱80( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

---------------------------------------
آگهی موضوع تبصره 3 ماده 120 آئین نامه قانون ثبت

خانمها لیدا و هدا سازگار دو تن از وراث مرحومه پروین عطائی قمی اعلام نموده اند 
که سند مالکیت یکدانگ مشاع از ششدانگ پلاک ۱7۱۱/۳ اصلی بخش دو ثبت قم 
متعلق به پروین عطائی قمی فرزند جواد می باشد و چون با اخطاریه به حامد سازگار احد 
از ورثه نامبرده تسلیم ننموده اند مراتب طبق تبصره ۳ ذیل ماده ۱۲0 آیین نامه قانون 
ثبت آگهی می شود که دارنده سند مالکیت مذکور از تاریخ انتشار این آگهی ظرف ۱0 
روز سند مالکیت مذکور را تسلیم نماید و یا مجوز قانونی نگاه داشتن آن را ضمن اعتراض 
خود به این اداره اعلام نماید و در صورت انقضاء مدت و عدم وصول اعتراض وجه سند 

مالکیت ورثه طبق قانون مسترد و صادر خواهد شد. )م الف ۱7۱8۲(
مرتضی نورانی آرانی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

---------------------------------------
آگهی تغییرات

آگهی تغییرات شرکت آبادگران ساختمانی آریا گستر آپادانا با مسئولیت محدود 
صورتجلسه  استناد  به   ۱400667۱۲40 ملی  شناسه  و   ۱4780 ثبت  شماره  به 
هیئت مدیره مورخ 0۵/۱0/۱۳97 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان نادر الصوص 
مدیرعامل  و  مدیره  هیئت  رئیس  سمت  به   ۱0۲07۵009 فراگیر  کد  شماره  به 
دارنده ۱8.000.000 ریال سهم الشرکه ، محمدعلی صوص به شماره کدفراگیر 
99۵87۱۲۳ به سمت عضو هیئت مدیره دارنده ۲.000.000 ریال سهم الشرکه برای 
مدت نامحدود انتخاب شدند.کلیه اوراق و اسنادرسمی و بهادار و بانکی و تعهدآور از 
قبیل : چک ، سفته ، بروات و قراردادها و نامه های عادی و اداری با امضای مدیرعامل یا 
عضو هیئت مدیره و با مهر شرکت معتبر می با شد . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 

قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۳۳80۵4(

مدیرکل نظارت بر فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا 
و دارو گفت: هرچند همواره توصیه به مصرف شیرهای کم چرب 
می شود اما اخیرا برخی مقالات و مستندات معتبر بین المللی 
نشان داده اند که ویژگی های تغذیه ای شیرهای پرچرب بهتر 

است و مزیت های خاص خود را دارند.
وحید مفید افزود: شیرهای کم چرب به دلیل داشتن پروتئین، 

فسفر و ویتامین D به شیرهای پرچرب ترجیح داده شده اند اما در 
یک بررسی جامع در جمعیت آماری مطلوب نشان داده شده که 
مصرف شیرهای پرچرب نه تنها مخاطره و ضرری برای سلامت 
بدن ندارد بلکه موجب افزایش کلسترول خوب )HDL( نیز در بدن 
می شود. وی اضافه کرد: اکنون توصیه به مصرف لبنیات پرچرب 
می شود اما این به آن معنا نیست که محصولات خیلی پرچرب 

مانند ماست خامه ای با هفت درصد چربی مصرف شود.
وی ادامه داد: منظور از مصرف شیرپرچرب، شیر کامل گاو با 
۳.۲ درصد چربی و در مجموع لبنیاتی است که میزان چربی آنها 
معادل چربی کامل گاو باشد، البته شیر کامل گاو در اروپا، 4 تا 4.۲ 

درصد چربی دارد.
مدیرکل نظارت بر فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و 

دارو تاکید کرد: لبنیات با چربی ۳.۲ درصد خطری برای سلامت 
ندارد. مفید تصریح کرد: زمانی میزان تولید شیرهای کم چرب 
از میزان مجموع کل شیرها، ۲0 تا ۳0 درصد بود اما با تبلیغات و 
توصیه های وزارت بهداشت نسبت میزان تولید لبنیات کم چرب 
در کارخانه ها ۳0 تا 40 درصد افزوده شد و میزان تولید لبنیات 

پرچرب 60 تا 70 درصد کل بازار لبنیات است.

مدیر کل غذا وزارت بهداشت :

شیرهای پرچرب بهترند

همراه داشتن دو دمبل سبک هنگام پیاده روی می تواند راهبردی قدیمی به نظر برسد، اما 
همچنان یکی از گزینه های خوب برای بهبود نتایج پیاده روی است.

پیاده روی، ورزشی بیش از حد ساده و راحت به نظر می رسد، اما در واقعیت این گونه 
نیست. تنها ۵ تا ۱0 دقیقه پیاده روی می تواند فواید سلامت مختلف را برای شما به ارمغان 
آورد. افزون بر کالری سوزی، پیاده روی موجب افزایش قدرت، تقویت سطوح کلسترول 
خوب، بهبود عملکرد قلب و جریان اکسیژن در بدن انسان می شود. همچنین، پیاده روی 
التهاب و آثار نشستن طولانی مدت را کاهش می  دهد. در شرایطی که پیاده روی عادی می 
تواند بسیار مفید باشد، اما با مد نظر قرار دادن برخی نکته ها و افزایش شدت این فعالیت می 

توانید اثرگذاری آن را هرچه بیشتر افزایش دهید.
صاف ایستادن

خم شدن به سمت جلو یکی از بزرگترین اشتباهاتی که مردم هنگام پیاده روی قدرتی انجام 
می دهند. این شرایط می تواند از سرعت شما کم کند. حفظ یک وضع اندامی خوب و 
صاف می تواند کارایی پیاده روی را افزایش دهد. همچنین، در این شرایط می توانید تنفس 
عمیق و کامل را انجام دهید که نیروی مورد نیاز برای پیاده روی را تامین کرده و به سریع تر گام 

برداشتن بدون احساس خستگی کمک خواهد کرد.
افزایش سرعت

یک پیاده روی با شدت کم احتمالا با سرعت دو مایل در ساعت )سه کیلومتر در ساعت( 
یا کمتر انجام می شود، اما با افزایش سرعت به چهار مایل در ساعت )6 کیلومتر در ساعت( 
می توانید یک پیاده روی با شدت متوسط که مشکلی برای بیشتر مردم ایجاد نمی کند را 

تجربه کنید.
آزمون صحبت

هنگام استفاده از تردمیل می توانید با سرعتی دقیق و مشخص حرکت کنید یا با استفاده از 
یک ردیاب جی پی اس یا فناوری های پوشیدنی تناسب اندام آمار و ارقام فعالیت خود را ثبت 
کرده و از سرعت پیاده روی قدرتی خود آگاه شوید. اما اگر در پی روشی ساده تر برای ارزیابی 
شدت پیاده روی هستید، بررسی شرایط تنفس و راحتی در صحبت کردن می تواند مفید 
باشد. طی یک پیاده روی با شدت متوسط شما باید قادر به صحبت کردن و نه آواز خواندن 
باشید. اگر قصد دارید میزان کالری سوزی را افزایش دهید، سرعت خود را تا زمانی که بیان 

جملات کامل دشوار شوند، افزایش دهید.
توجه به شکل بدن

افزون بر صاف نگه داشتن کمر و پشت، مد نظر قرار دادن دیگر قسمت های بدن هنگام 
پیاده روی نیز اهمیت دارد. هر دو سمت بدن را هنگام حرکت متقارن نگه دارید. گاهی اوقات 
زمانی که با یک آسیب دیدگی مواجه هستیم، به شکل خاصی گام بر می داریم و ممکن 
است این شرایط را پس از بهبودی کامل نیز ادامه می دهیم. آگاهی از وضعیت بدن هنگام 
حرکت و رفع هر گونه تنش و عدم تعادل می تواند به افزایش کارایی پیاده روی شما کمک 

کند.
استفاده از دست ها

نوسان سریع و خشن دست ها ممکن است اندکی خنده دار یا احمقانه به نظر برسد، اما 
این کار برای حرکت بدن به سمت جلو، افزایش ضربان قلب و تحریک هرچه بیشتر قسمت 
بالا تنه مفید است. دست های خود را 90 درجه خم کرده و هنگام پیاده روی تا زمانی که 

راحت هستید، آنها به عقب و جلو حرکت دهید.
به کار گرفتن شکم

کمک به محافظت و امن نگه داشتن ستون فقرات یکی از دلایل مهم درگیر کردن ماهیچه 
های شکم هنگام انجام فعالیت هایی با شدت بالا است. پیاده روی یک ورزش کم خطر 
محسوب می شود، از این رو درگیر کردن ماهیچه های شکم به این دلیل ضروری نیست. اما 
فعال نگه داشتن ماهیچه های شکم هنگام پیاده روی نتایج بهتری را به همراه خواهد داشت 

زیرا موجب تقویت بخش مرکزی بدن شده و به حفظ وضع اندامی خوب کمک می کند.
تغییر در مسافت گام ها

زمانی که پیاده روی را به عنوان یک ورزش انجام می دهید، ممکن است گام های بلندتری 
برداشته و فکر کنید که این کار به پوشش سریع تر مسافت بیشتر کمک می کند. اما باید توجه 
داشته باشید که گام های کوتاه تر کارآمدتر هستند. ترکیب چگونگی گام برداشتن می تواند 
تنوع و کالری سوزی بیشتر را از طریق به چالش کشیدن بدن به روشی جدید را ممکن سازد. 
به عنوان مثال، شما می توانید برای پنج دقیقه با گام هایی کوتاه تر حرکت کرده، و در پنج 

دقیقه بعدی گام های بلندتری بردارید.
حمل وزن بیشتر

همراه داشتن دو دمبل سبک هنگام پیاده روی می تواند راهبردی قدیمی به نظر برسد، اما 
همچنان یکی از گزینه های خوب برای بهبود نتایج پیاده روی است. پیاده روی هنگامی که 
مقداری وزن اضافه حمل می کنید، کالری سوزی را افزایش می دهد زیرا باید بار بیشتری 
نسبت به وزن بدن را جابجا کنید. البته باید مراقب باشید و در انتخاب وزنه زیاده روی نکنید. 

وزن بیش از حد می تواند تنش ناخواسته را بر مفاصل شما وارد کند.
همچنین، در صورت استفاده از دمبل می توانید تمرینات ترکیبی را مد نظر قرار دهید. 
به عنوان مثال، پس از پنج دقیقه پیاده روی می توانید توقف کرده و حرکاتی مانند لانژ، جلو 
بازو یا اسکات را انجام دهید. این کار می تواند برنامه ورزشی شما را جذاب تر و کالری سوزی 

را افزایش دهد.
افزودن تمرینات اینتروال

پیاده روی در حالتی یکنواخت می تواند خسته کننده باشد و همچنین کالری سوزی را 
محدود می کند. با افزودن تمرینات اینتروال می توانید میزان کالری سوزی را حین و پس 

از ورزش افزایش دهید.
شما می توانید برای دقایقی مشخص یا در مسافتی مشخص سرعت گام برداشتن خود 
را افزایش دهید و پس از آن دوباره به سرعت عادی باز گردید. همچنین، شما می توانید 
هنگام پیاده روی دست های خود را در حالات اغراق شده تر، مانند نگه داشتن بالای سر، 

به کار بگیرد.
سه برنامه برای پیاده روی ورزشی

آیا برای پیاده روی آماده هستید؟ شما می توانید برنامه های پیاده روی اینتروال که در ادامه 
ارائه شده اند را مد نظر قرار دهید.

هرم کلاسیک
این برنامه به تدریج شدت را به اوج رسانده و سپس کاهش می دهد.

۵ دقیقه پیاده روی گرم کردن-۵ دقیقه پیاده روی عادی-4 دقیقه پیاده روی سریع تر از 
حالت عادی-۲ دقیقه پیاده روی با بیشترین سرعت ممکن-4 دقیقه پیاده روی سریع تر از 

حالت عادی-۵ دقیقه پیاده روی عادی-۵ دقیقه پیاده روی سرد کردن-قله ها و دره ها
این برنامه پیاده روی سریع را با وقفه های ریکاوری آرام ترکیب می کند.

۵ دقیقه پیاده روی گرم کردن-۳ دقیقه پیاده روی عادی-۲ دقیقه پیاده روی با بیشترین 
سرعت ممکن-۳ دقیقه پیاده روی عادی-۲ دقیقه پیاده روی با بیشترین سرعت ممکن-۳ 
دقیقه پیاده روی عادی-۳ دقیقه پیاده روی با بیشترین سرعت ممکن-4 دقیقه پیاده روی 

عادی-۵ دقیقه پیاده روی سرد کردن
دیوانه 8

این برنامه مجموعه ای از تمرینات اینتروال با شدت متوسط تا زیاد است.
دقیقه  عادی-4  حالت  از  سریع تر  پیاده روی  دقیقه  کردن-8  گرم  پیاده روی  دقیقه   ۵
پیاده روی عادی-4 دقیقه پیاده روی سریع تر از حالت عادی-۲ دقیقه پیاده روی با بیشترین 

سرعت ممکن-۲ دقیقه پیاده روی عادی-۵ دقیقه پیاده روی سرد کردن

 ترفندهایی برای کالری سوزی بیشتر هنگام پیاده روی



شنبه -پانزدهم دیماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64722
اجتماعی

نخستین اجلاسیه حماسه سازان سامرا و بلد ویژه تجلیل از فعالان موکب اوقاف و امور 
خیریه در این شهر، در قم برگزار شد.

 به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم، در این اجلاسیه 
که پیش از ظهر روزپنجشنبه  در مجتمع فرهنگی امامزاده سید علی)ع( برگزار شد، 
آیت الله سعیدی تولیت آستان مقدس فاطمه معصومه)س( و امام جمعه قم، سردار 
شریعتی فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد، مدیران اوقاف و امور خیریه استان قم و 
برخی دیگر از استان ها، فعالان و خادمان موکب حضرت علی بن جعفر)ع( استان قم 
و سایر مواکب اوقاف و جمعی از فعالان فرهنگی و مدیران و مسئولان استان و شهر قم 

حضور داشتند.
در ابتدای مراسم و بعد از خیرمقدم توسط حجت الاسلام والمسلمین حسینی مقدم 
مدیرکل اوقاف استان قم و پخش نماهنگی پیرامون فعالیت مواکب اوقاف در شهرهای 
ایران و عراق، آیت الله سید محمد سعیدی امام جمعه قم و تولیت آستان مقدس فاطمه 

معصومه)س( سخنرانی کرد.
آیت الله سعیدی امام جمعه قم:

موکب داری مصداق تقوای الهی و تعظیم شعائر الله است 
امام جمعه قم  در این  اجلاسیه گفت: موکب داری و خدمت به زائران حسینی، 
مصداق تقوای الهی و تعظیم شعائر الله است و اوقاف و امور خیریه نیز در همین مسیر 

گام برداشته است.
آیت الله سید محمد سعیدی اظهار کرد: خداوند تبارک و تعالی از زبان نبی مکرم 
اسلام)ص( می فرمایند «به مومنان بگو قیام و حرکتتان برای خدا باشد» بی شک 
موکب هایی که به قصد خدمت رسانی به زائران اعتاب مقدس خصوصا سامرا انجام 
شده و می شود، از مصادیق قیام لله و اقداماتی است که برای رضای پروردگار عالمیان 

صورت می گیرند و علاوه بر این نمونه ای از تعظیم شعائرالهی هم به شمار می رود.
وی افزود: اینگونه اقدامات برخاسته از تقوای درونی در قلوب مومنان است که 
موجب می شود برای تعظیم شعار الهی پیشگام شوند و کمر خدمت به زائران حسینی 

ببندند.
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( با بیان اینکه استمرار تقوای الهی 
حاصل قلب های پاک است گفت: صاحبان چنین قلوبی، شعائر الهی را بزرگ می 
شمارند و بدون شک، موکب داری و مدیریت این موکب ها که نتیجه آن خدمت به زائران 

است هم حاصل چنین قلب هایی است.
وی ادامه داد: موکب های اربعین و اشخاصی که در آنها به انجام وظیفه اشتغال دارند، 
به امری ولایی و دینی اقدام می کنند، آنها بر اساس اعتقاد و اتصالی که از درون با اهل 

بیت)ع( پیدا کرده اند، به این مسئله اهتمام می ورزند.
سعیدی امنیت را یکی از نعمت های الهی برشمرد و گفت: خداوند به خاطر این 
نعمت، بر مومنان منت گذاشته است؛ نعمتی که موجب می شود بتوانیم به راحتی 

موکب داری کنیم و شعائر الهی را گرامی بداریم.
امام جمعه قم خاطرنشان کرد: ممکن است کسی مهمان نواز باشد ولی تحت تاثیر 
آموزه های دینی، اکرام مهمان را به دست نیاورده باشد اما مردمی که خدمت به زائران 
حسینی را وظیفه خود می دانند، این چنین نیستند و فرهنگ دینی بر آنها حاکم است.

وی با اشاره به حدیثی در مورد افرادی که مهدورالدم بودند عنوان کرد: آنها را برای 
قصاص آوردند تا حدود الهی را جاری کنند ولی فرشته وحی بر حضرت محمد)ص( 
وارد شد و پیام خداوند را به ایشان ابلاغ کرد که برخی از آنها به دلیل گذشت از مال، 
سخاوت و اکرام مهمانان و چند دلیل دیگر از قصاص معاف شوند و این در شرایطی بود 
که آنها این خصلت را از طریق دین به دست نیاورده بودند. سعیدی تصریح کرد: زمانی 
که این سخاوت و مهمان نوازی رنگ و بوی دینی بگیرد، ارزشی دو چندان خواهد 

داشت و موکب داری و خدمت به زائران حسینی از این سنخ است.
اهمیت خدمت به زائران اماکن مقدسه خصوصا عتبات عالیات

تولیت آستان مقدس فاطمه معصومه)س( با بیان اینکه خدمت به زائران اماکن 
مقدسه خصوصا عتبات عالیات به چند دلیل دارای اهمیت است گفت: زائران گوناگون 
با انواع چاره جویی ها و نادیده گرفتن بسیاری از مشکلات و سختی ها قدم در این راه 
گذاشته اند، دیگر اینکه با این زیارت، اجر رسالت نبی مکرم اسلام)ص( را ادا می کنند 

و همچنین با مبانی دینی و فرهنگ اهل بیت)ع( تجدید بیعت می کنند.
وی ادامه داد: اکرام کسانی که زائر حسینی هستند، از سوی موکب داران وظیفه ای 
دینی و ولایی است و در عین حال، خدمت گزاران در موکب ها خود را در حال انجام 
یک عبادت بزرگ می بینند. سعیدی عنوان کرد: قدم در راه زیارت اهل بیت)ع( وجه 
مشترکی است که در بین همه شرکت کنندگان در پیاده روی اربعین وجود دارد و خدمت 
به همه آنها دارای اجر و ثواب خواهد بود. امام جمعه قم با اشاره به افتخار موکب داران 
به خاطر خدمت به همه زائران گفت: ممکن است شخصی آشنایی چندانی با معارف 

اهل بیت)ع( نداشته باشد ولی به واسطه همین حضور، بر معرفتش افزوده شود.
وی افزود: مرقد مطهر چند نفر از ائمه اطهار)ع(، بسیاری از اصحاب اهل بیت)ع( 
و بزرگان و مراجع تقلید در عراق وجود دارد و عراقی ها از دیرباز موکب داری و خدمت 
رسانی به زائران را وظیفه خود می دانند، اگر ایرانی ها هم چند سالی است که این 

افتخار را پیدا کرده اند در حقیقت مهمان برادران عراقی خود هستند.
تغییر نگاه به عتبات عالیات و اماکن مقدسه به برکت استقرار نظام اسلامی

سعیدی با بیان اینکه به برکت قیام امام خمینی)ره( و پشتیبانی مردم، نظام اسلامی 
در ایران حاکم شد خاطرنشان کرد: خون شهیدان گرانقدر اسلام این شجره طیبه را 
آبیاری کرد و به همین برکت، روز به روز بر عجز و ناتوانی دشمنان افزوده می شود زیرا 
آنها در مقابل نور الهی قد علم کرده اند و خداوند اراده فرموده که نور خود را حفظ و 
تقویت کند. وی ادامه داد: به برکت استقرار نظام اسلامی، نگاه به عتبات عالیات، 
اماکن مقدسه مختلف و نیز بقاع متبرکه تغییر کرده و مردم هم با تغییر رویکرد، اقدامات 
و موقوفات خود را با محوریت همین حرم های مطهر انجام می دهند. سعیدی تصریح 
کرد: امروز هم به تدبیر و مدیریت عالی حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، مسیری 
که از ابتدای نظام اسلامی در پیش گرفته شده بود تداوم یافته و امیدواریم این نهضت 

الهی به قیام مهدوی متصل شود.
فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد  :

موکب سامرا موجب رونق زیارت در این شهر شد 
فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد  نیز در این اجلاسیه گفت: مأموریت ما از همان 
ابتدا، رونق زیارت در شهر سامرا بود که به واسطه موکب هایی که در این شهر برپا 

شده اند، این هدف محقق شد.
 سردار امین شریعتی ضمن تشکر از حجت الاسلام والمسلمین خاموشی رئیس 
سازمان اوقاف و امور خیریه به دلیل حمایت  همه جانبه از موکب های سامرا و دیگر 
شهرها اظهار کرد: مدیرکل اوقاف استان قم حجت الاسلام والمسلمین حسینی 
مقدم، حجت الاسلام یوسف احمدی معاون فرهنگی اوقاف قم و بسیاری از مدیران 
و مسئولان اوقاف، زحمات زیادی کشیدند تا امروز شاهد موفقیت و تداوم موکب داری 
اربعین باشیم. وی افزود: هدف از برگزاری این همایش آن است که همه ما بدانیم کار 
خدمت به زائران و موکب داری اربعین، همچنان ادامه خواهد داشت. فرمانده قرارگاه 
اربعین سامرا و بلد با بیان اینکه چندین سال قبل بحث رونق یافتن کار مربوط به 
اربعین در این شهر مقدس مطرح شده بود گفت: وقتی این مأموریت به من محول 
شد، می دانستم مشکلات زیادی پیش رو خواهیم داشت به همین دلیل به شهر 
مقدس قم مشرف شدم و به زیارت بارگاه نورانی کریمه اهل بیت)س( رفتم تا از ایشان 
کمک بطلبم. وی ادامه داد: به حضرت فاطمه معصومه)س( عرض کردم هشت سال 

با بعثی ها جنگیدیم و حال قرار است به همان کشور عراق برویم و به زائران حسینی 
خدمت کنیم به همین دلیل از شما می خواهم همراه و همیار ما باشید. شریعی با بیان 
اینکه ۴ سال پیش برخی مسئولان می گفتند لازم نیست به سامرا بروید بلکه می توانید 
در شلمچه موکب برپا کنید گفت: اما مأموریت ما، رونق دادن به وضعیت سامرا بود. 
فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد با اشاره به استقرار داعش در اطراف سامرا طی آن 
سال ها عنوان کرد: در آن شرایط باید یا وضعیت را ادامه می دادیم و می گذاشتیم 
مردم از بیراهه ها به زیارت بروند و دولت های ایران و عراق هم زائران را از این کار منع 
می کردند یا اینکه سامرا را سامان دهی کنیم تا بتوانند به راحتی به زیارت بروند. وی با 
تاکید بر برقراری امنیت و بازگشایی راه ها برای حضور مردم در سامرا خاطرنشان کرد: 
حدود ۲۵ روز قبل از اربعین، داعش عملیاتی انتحاری در یکی از پارکینگ های سامرا 
انجام داد تا موجب وحشت و نگرانی مردم شود ولی زائران حسینی از اینگونه اقدامات 

نمی هراسند و نشان داده اند که شوق زیارت در آنها بیش از اینهاست.
امسال شاهد حضور یک میلیون ۵۰۰ هزار زائر در سامرا بودیم 

شریعتی گفت: امسال شاهد حضور یک میلیون ۵۰۰ هزار زائر در سامرا بودیم و 
مأموریت ما نیز همین بود، اینکه شهر مقدس سامرا از این مظلومیت خارج شود و رونق 
یابد در حالیکه امکانات هم محدود بودند ولی شوق زیارت در مردم ایران و عراق، همه 
این محدودیت ها را پوشش می داد. فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد با بیان اینکه 
حتی پیرمردان و پیرزنان هم می خواستند پیاده به زیارت بروند خاطرنشان کرد: این در 

حالی بود که داعش هنوز در بیجی نزدیک سامرا حضور داشت.
وی ادامه داد: حماسه سازان ما در عرصه های گوناگون کاری کردند که تمام دنیا 

دریافت کسی نمی تواند جلوی عشق حسینی ملت ایران و عراق را بگیرد.
شریعتی با بیان اینکه سه مجموعه پزشکی و ۲۳ مرکز خدمت رسانی در زمینه اسکان 
و تغذیه در سامرا مستقر شده اند گفت: در حوزه های فرهنگی، حمل و نقل، ارتباطات 
و دیگر مسائل هم حضوری عالی و مثمر ثمر داشته ایم و همه اینها برای خارج کردن 

سامرا از مظلومتی است که طی سال های اخیر شاهدش بوده ایم.
فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد افزود: بزرگ ترین کاری که در منطقه سامرا و بلد 
صورت گرفت این بود که عمق خدمات افزایش یافته است یعنی حدود ۴۰ کیلومتر بعد 
از بغداد و خارج از حرم های مقدس، همچنین به دنبال این هستیم که جاده بغداد 

به سامرا روزی به مثابه یک مسیر پیاده روی دیگر همچون نجف تا کربلا مطرح شود.
به  از اقدامات ارزشمندی که امسال شاهد آن بودیم  وی خاطرنشان کرد: یکی 
خدمات داخل حرم ها از جمله حراست و مسائل امنیتی مربوط می شد که به صورت 
خودجوش و توسط خواهران و برادران صورت گرفت. شریعتی با بیان اینکه کنترل 
بر قیمت کرایه ها و خدمات از دیگر اقداماتی بود که در قرارگاه سامرا طی ایام اربعین 
امسال صورت گرفت افزود: در حوزه ارتباطات و مخابرات، راه اندازی شبکه بی سیم 
برای ارتباط موکب داران، اینترنت وای فای برای زائران و تلفن کارتی از جمله این 

فعالیت ها به شمار می رود.
فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد گفت:در حوزه گمشدگان و دیگر مسائل امنیتی 

هم با همکاری و هم افزایی صورت گرفته، شاهد اقدامات گسترده ای بودیم.
باید فکری اساسی برای اسکان زائران در شهرسامرا بشود

وی با اشاره به فعالیت های مربوط به تغذیه و اسکان در ایام اربعین خاطرنشان کرد: 
البته معتقدیم هنوز در بحث اسکان مشکلات زیادی داریم و باید فکری اساسی برای 
این منظور بشود زیرا از نظر ظرفیت دارای محدودیت های فراوانی هستیم.شریعتی با 
تشکر از اعضای کمیته امنیت سامرا به دلیل هماهنگی و عملکرد درخشان طی چند 
سال گذشته افزود: مجموعه فعالیت های این کمیته سبب شد کمترین مشکلات را 
در این بخش شاهد باشیم. فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد با بیان اینکه بزرگ ترین 
کارخانه داروسازی عراق در این شهر قرار دارد گفت: سال گذشته این کارخانه موکبی 
راه اندازی کرد و به رایگان دارو در اختیار زائران قرار می داد، کاری که به صورت 
خودجوش صورت گرفت.وی اضافه کرد: چه کسی باور می کرد روزی پرچم گنبد حرم 
مطهر آقا علی بن موسی الرضا)ع( در شهر سامرا و در بین مردم اهل سنت مورد احترام 
قرار بگیرد و سپس به حرمین مقدس وارد شود؟ شریعتی با بیان اینکه روزگاری اجناس 
و کالای ایرانی در سامرا مورد تنفر بود گفت: امروز کالای ایرانی در همه بازارها و مغازه 
های این شهر فروخته می شود و همه به آن افتخار می کنند و می گویند با کیفیت تر از 
تولیدات دیگر کشورهاست همچنین بسیاری از اهالی سامرا و دیگر شهرهای عراق 

ویزای ایران می گیرند تا در کشور ما خدمات پزشکی دریافت کنند.
درصدد هستیم تعداد موکب ها را به ۵۰ مورد برسانیم

فرمانده قرارگاه اربعین سامرا و بلد تصریح کرد: هر چه داریم از شهداست، انس با این 
ستارگان درخشان آسمان ولایت است که توفیق خدمت رسانی به زائران را پیدا کرده ایم 

و باید قدردان این محبت و دوستی باشیم.
وی گفت: به دنبال آن هستیم که تعداد موکب ها را به ۵۰ مورد برسانیم و امنیت، 
اسکان، تغذیه و دیگر خدمات بهتر و با کیفیت تری را به زائران ارائه دهیم تا شاهد رونق 
بیشتر زیارت اربعین باشیم. در ادامه و با حضور شخصیت های حاضر در اجلاس 
از مدیران و مسئولان مواکب ادارات کل اوقاف استان های مختلف که در شهرهای 
گوناگون و طی ایام اربعین، مشغول خدمت گزاری به زائران حسینی بودند تجلیل شد.

حجت الاسلام موسوی متقی مسئول مواکب اوقاف، قاسم نوآمی، سعید ادیبی و 
یوسف چشمی از موکب سیدالشهدا استان تهران، کریم حرمتی از موکب عاشورائیان 
تبریز، حیدری از موکب هلال احمر، اصغر راستینی از موکب شهدای ارباب استان 
فارس، احسان زوارو از کمیته اتصالات استان تهران، جلال نجفی از موکب صاحب 
الزمان)عج( مشهد مقدس، سید اباذر میرزاده از کمیته آمار تهران، حمید زوانه از موکب 
عقیله بنی هاشم نجف آباد، محمود خیراندیش از موکب عاشوراییان تبریز، مصطفی 
اکبری از موکب امام رضا)ع( استان اردبیل، حسین عطایی از مضیف برادران استان 
تهران، سید مهدی خمسه ای از موکب بقیه الله تهران، سمیه سیمایی زاده از موکب 
حسینه انقلاب اسلامی قم، مسئول موکب شهید علیمردانی تربت جام، نبی خلفی 
از کمیته موکب پزشکی استان زنجان، رازی ساعدی از کمیته مترجمین اهواز، موسی 
اسماعیلی از ستاد بلد از تهران، علی کربلایی از موکب حضرت زینب)س( استان 
قزوین، عباس قطب الدین از ستاد سامرا در تهران، علی دهقانی از موکب فاطمه 
الزهرا تهران، محرم تیزکار از موکب صاحب الزمان)عج( ارومیه، حجت الاسلام عیسی 
بزمانی از موکب ابناء الرضا زاهدان، هادی نجف زاده از موکب شهدای مدافع حرم 
مشهد، حسین حمیدی از موکب امام رضا)ع( مشهد، عبدالرضا سالاری از موکب بقیه 
الله، حجت الاسلام حیدری از موکب اوقاف مازندران، حجت الاسلام جنتی از موکب 
اوقاف زنجان، حجت الاسلام طباطبایی از موکب اوقاف لرستان، حجت الاسیلام علی 
مصائبی از موکب اوقاف آذربایجان شرقی، حجت الاسلام والمسلمین حسینی مقدم از 
موکب اوقاف استان قم و حجت الاسلام شکوری موکب حضرت علی اصغر)ع( استان 
قم، محمود قندهاری از موکب شهدای هریس از آذربایجان شرقی، ناصر سیاری از 
موکب اوقاف آذربایجان شرقی، حجت الاسلام محمد جواد عباس زاده از موکب استان 
لرستان، محمود قربانی از موکب اوقاف مازندران، حجت الاسلام یوسف احمدی از 
موکب علی بن جعفر)ع( استان قم و حجت الاسلام موسوی تبریزی از موکب اوقاف 
مازندران افرادی بودند که در این مراسم از آنها تجلیل شد. بخش بعدی تجلیل ها 
نیز به مبلغان اعزامی اختصاص داشت که در این بخش از حجج اسلام محمد جواد 
حسینی، علیرضا آشوری، علی محرابی، یونس ابوالحسنی، سید رضا عقیلی، حبیب 
حسن زاده، مهدی انصاری، سید محمد حجت میرشاه ولد، ابوالفضل سالک و محمد 

حسین نوروزی تقدیر شد.

در اختتامیه اجلاس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم  مطرح شد؛

دشمن به دنبال کمرنگ کردن اثر
 حوزه های علمیه 

اختتامیه یازدهمین اجلاس سراسری جامعه مدرسین حوزه و علمای سراسر کشور 
روز پنجشنبه با حضور شخصیت های تاثیرگذار حوزوی با موضوع »راهکارهای صیانت از 

انقلاب و نظام اسلامی« در پژوهشکده علامه طباطبایی برگزار شد. 
آیت الله نوری همدانی در جمع علمای شرکت کننده در یازدهمین اجلاس سراسری 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم  گفت : دشمن با شناخت به قدرت حوزه، به دنبال 

تضعیف آن در جامعه است.
وی با اشاره به ترس دشمن از قدرت اسلام و علمای اسلام گفت: دشمن در قضیه 
تنباکو به این قدرت پی برد و از آن روز تا حالا به دنبال تضعیف جایگاه علما و حوزه های 
علمیه در جامعه است. آیت الله نوری همدانی افزود:دشمن اصلی ما غرب است، چرا 
که غرب از همان ابتدا در برابر اسلام و عظمت آن اقرار به تسلیم نکرده و با عناد و کینه با 

مسلمانان به مقابله می کند.
وی با بیان سه رکن انقلاب تاکید کرد: رکن نخست انقلاب اسلام، رکن دوم آن ولایت 
فقیه و سومین رکن انقلاب نیز مردم اند که باید در نگهداری از این سه رکن کوشا باشیم.

آیت الله نوری همدانی گفت: معتقدم در حوزه علمیه باید افکار فقهی امام خمینی)ره( 
مورد توجه قرار گیرد، چرا که نوآوری های فقهی ایشان بسیار قابل تامل بوده و اسلام ناب 

محمدی را به عرصه زندگی آوردند.
وی با بیان اینکه در اسلام کادرسازی بسیار مهم است افزود: در گذشته افرادی روی 
کار آمدند که اسلام را در نقاط مختلف دنیا احیا کرده و تمام قدرت ها را زیر نظر خود 
گرفتند و در روزی که در اروپا یک مرکز علمی و دانشمندی وجود نداشت، توانستند در 

بغداد و ایران اندیشمندان و علمای بزرگی را تربیت کنند.
این مرجع تقلید نقش مردم را در دفاع از ولایت مورد توجه قرار داد و افزود: همه 

مسئولان باید در محور ولایت فقیه در خدمت مردم باشند.
آیت الله نوری همدانی با بیان اینکه مردم و توجه به آنها بسیار مهم است، اظهار داشت: 
امروز مردم گرفتار گرانی، بیکاری و سختی های فراوانی هستند و باید این بار از روی 
دوش آنها برداشته شود، چرا که آنها برای ایجاد نظام اسلامی عادلانه قیام و فداکاری 

کردند.
*برخی ها دنبال برگرداندن حوزه علمیه به شرایط قبل از انقلاب هستند

رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه  نیز دراین مراسم گفت: برخی 
مدارس علمیه کاری به نظام اسلامی و انقلاب اسلامی ندارند و دنبال برگرداندن حوزه 

علمیه به شرایط قبل از انقلاب هستند.
آیت الله محمد یزدی: اظهارداشت : امروز همه ما و شما نسبت به دنیای امروز و آینده 
مسلمین و نیازمندی های جامعه و نظام مسؤول هستیم و امروز توقعات زیادی از جامعه 

روحانیت وجود دارد.
آیت الله محمد یزدی با اشاره به اینکه دنیای امروز منتظر رشد و پیشرفت و پاسخگویی 
حوزه به نیازمندی های روز است ادامه داد: اوضاع و شرایط جدید یک سری اقتضائات 

جدید را به خود به همراه دارد که باید به این اقتضائات و الزامات توجه داشت.
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: امروز اگر چهلمین سالگرد 
انقلاب اسلامی را جشن می گیریم باید بدانیم، در این چهل سال بیش از چهارصد سال 
به این کشور خدمت شده، رشد داشته ایم و دستاوردهای بی نظیری را به دست آورده 
ایم. وی  با تاکید بر این که باید اصول مسلم اسلام و انقلاب را نگه داشت، تصریح کرد: 
این اجلاسیه فرصتی برای توجه به مسائل روز است و اگر امروز به فکر نباشیم فردا دیر 

است.
آیت الله یزدی با اشاره به موضوع اجلاسیه تاکید کرد: امیدواریم در این اجلاسیه با 
حضور صاحب نظران و علما، مسائل و راهکارهای صیانت از انقلاب و نظام اسلامی مورد 

بحث و تبادل نظر قرار گیرد.
با اشاره به وجود تفکرهای مختلف درباره حوزه و جایگاه  رئیس جامعه مدرسین 
آن گفت: امروز دو تفکر وجود دارد، یک تفکر حوزه انقلابی است که می گوید حوزه 

خاستگاه انقلاب است و باید به نیازهای انقلاب توجه کند.
وی افزود: تفکر دیگر می گوید حوزه ها باید درس و بحث خود را داشته باشند و کاری 

به مسائل نداشته باشند.
 آیت الله یزدی افزود: این تفکر، تفکر جدایی از نظام و حاکمیت را مورد نظر دارد و 
معقتد است حوزه کاری به انقلاب و شرایط جدید نداشته باشد و باید درس و بحث های 
قبلی را هم داشته باشد و مطالب جدید و مسائل مورد نیاز انقلاب و اسلام مورد توجه 

نیست.
وی افزود: از این نظر دستگاه های تعلیم و تربیت و مدارس و به ویژه طلاب جوان باید 
به گونه ای پرورش پیدا کنند که چندان به نظام و انقلاب و حوادث دنیای روز توجهی 

نداشته باشد.
آیت الله یزدی گفت: این تفکر می گوید ما باید درس خودمان را بخوانیم و کاری 
نداشته باشیم که امروز چه می گذرد، این دو نوع تفکر آشکار و پنهان با هم درگیر هستند.
حجت الاسلام و المسلمین محمدی گلپایگانی، رئیس دفتر رهبر معظم انقلاب هم 
با ابلاغ سلام حضرت آیت الله خامنه ای به شرکت کنندگان در این اجلاس گفت: 
همانطور که امام راحل نگاه ویژه ای به جامعه مدرسین حوزه علمیه قم داشتند، رهبری 
معظم نیز عنایت ویژه ای به جامعه مدرسینی که سابقه درخشانی در پیروزی انقلاب 
اسلامی و حفاظت از آن داشته است، دارند و این موضوع در مناسبت های مختلف 

ابراز شده است.
*دستاوردهای انقلاب در عرصه های مختلف برای جامعه تبیین شود 

آیت الله سید احمد خاتمی هم  با اشاره به وضعیت معیشت مردم گفت: در مواجهه با 
این مساله یک موضع این است که انکار کنیم و بگوییم مردم مشکلی ندارند، این ناشیانه 
ترین موضع است؛ یک موضع این است که بنزین روی آتش بریزیم، این خائنانه ترین 

موضع است و موجب سؤ استفاده ضد انقلاب و دشمنان می شود.
وی موضع سوم را موضعی منصفانه دانست و افزود: ما مشکلات را قبول داریم اما باید 

نعمت ها و برکات را دید و مردم را به آینده امیدوار کرد.
آیت الله خاتمی در ادامه با تشریح دستاوردها و برکات نظام اسلامی در عرصه های 
مختلف، تاکید کرد: از جمله شیوه های امیدوار کردن مردم به انقلاب، ارائه آمار به 
صورت مقایسه ای است؛ باید با آمار دقیق برکات و دستاوردهای انقلاب در عرصه های 

مختلف برای جامعه تبیین شود.
وی حضور دین در صحنه را از برکات معنوی انقلاب اسلامی دانست و گفت: علی رغم 

مشکلات و سختی ها، امروز جوانان به دین و انقلاب علاقه مند هستند.
آیت الله خاتمی گفت: باید برای مردم تشریح شود که قبل از انقلاب عیاشی و لهو و 

لعب برای مسئولان نقل و نبات بود.
وی با بیان اینکه به برخی مسئولان انتقاداتی وارد است گفت: حتی پر ایرادترین 

مسئولان نظام یک مویش به تمام حکومت پهلوی می ارزد.
آیت الله خاتمی حضور در صحنه و نرفتن به سمت بی طرفی را رسالت حوزه های 
علمیه داسنت و گفت: برخی شدیدا بر حوزه بی طرف نسبت به اصل انقلاب و نظام 
اسلامی می دمند، اینها البته زیاد نیستند، اقلیتی هستند که موریانه وار کار خود را انجام 
می دهند ولی باید بدانند که بی طرفی نسبت به انقلاب ناسپاسی است و چوبش را 
خواهند خورد.  وی با اشاره به همراهی صمیمانه حوزه با ولایت فقیه از ابتدای انقلاب 
تاکنون گفت: به عنوان عضو شورای عالی حوزه عرض می کنم توجه به فرمایشات 
و تاکیدات مراجع تقلید و به ویژه حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای در اوج 

تصمیمات شورای عالی، است.
عضو شورای عالی حوزه با تاکید بر این که اکثریت حوزه با ولایت بوده، هستند و 
خواهند بود، گفت: البته این محبت متقابل است و همین که رهبر معظم انقلاب 
نماینده خود حجت الاسلام و المسلمین محمدی گلپایگانی را برای ابلاغ سلام به این 

اجلاسیه فرستاده اند نشانه محبت و عنایت رهبر معظم انقلاب است.
آیت الله خاتمی بصیرت افزایی را رسالت مهم روحانیت دانست و تصریح کرد: چرا این 
واقعیت را صریح و بی پرده برای مردم نگوییم که دشمن درصدد براندازی است، این 
مساله را مقامات آمریکایی به صراحت به زبان می آورند؛ آنها برای براندازی محور کانونی 

نظام اسلامی یعنی ولایت فقیه را هدف قرار داده اند.
*رمز موفقیت انقلاب اسلامی و تحول حوزه های علمیه 

مدیر حوزه های علمیه نیز در این اجلاس اندیشه های امام راحل را رمز موفقیت انقلاب 
اسلامی و تحول حوزه های علمیه دانست و گفت: ما برای بازسازی دانش و گفتمان 

جدید، نیازمند توسعه اندیشه های خود در بخش های برون مرزی هستیم.
وی خاطرنشان کرد: حوزه معارف عقلی و کلامی باید متناسب با نیاز امروز جامعه 

بازسازی شود تا در برابر هجمه سنگین در علوم عقلی پاسخگو باشیم.
*لزوم ترویج گفتمان عقلانی انقلابی از سوی طلاب و فضلا 

مدیر حوزه های علمیه به حوزه های مطرح شده در زمینه معرفت شناسی در فضای 
مجازی اشاره کرد و گفت ادامه داد: فقه ما ریشه دار و عمیق و دستگاه عقلی در آن بسیار 
مستحکم است، اما ما به فقه معاصر و توجه به نیازهای نو محتاج هستیم که در این زمینه 

گام هایی برداشته شده، اما باید بیشتر کار کنیم تا به پرسش های جدید پاسخ دهیم .
عضو شورای عالی حوزه های علمیه تاکید کرد: توجه به علوم انسانی و اجتماعی بارها 
مورد تاکید مقام معظم رهبری بوده و بدون تردید رمز ماندگاری ما این است که در حوزه 

علوم انسانی سخنان دقیق و درستی مطرح کنیم.
مدیر حوزه های علمیه ابراز کرد: در حال حاضر بیش از یک میلیون دانشجوی ما در 
شعب گوناگون علمی در حال تحصیل هستند و ما بدون اینکه متعصبانه برخورد کنیم، 
باید بدانیم که شالوده مفاهیم علوم انسانی که تدریس می شود، از مبانی غربی ناشی 
می شود. آیت الله اعرافی اضافه کرد: استمرار جریان انقلاب نیازمند حضور اسلام در 
بن مایه های فکری علوم انسانی و اجتماعی بوده و اگر می خواهیم در فراتر از مرزها نیز 

انقلاب اسلامی را عرضه کنیم، باید این خلا را پر کنیم.
وی یادآور شد: در بخش های زیادی در حوزه فکری کشور، کارهای بزرگی صورت 
گرفته، اما در تولید علوم انسانی و اسلامی تنها حوزه علمیه می تواند به موثرترین شکل 
ورود کند.مدیر حوزه های علمیه تصریح کرد: حوزه ای که بخواهد از انقلاب اسلامی 

صیانت کند، باید قدرت تولید مبانی عقلی و گفتمان سازی را داشته باشد.

مدیر کل بهزیستی  استان قم  خبرداد

فعالیت 21 مرکز مشاوره تحت نظارت بهزیستی 
در قم

مدیر کل بهزیستی قم از فعالیت ۲1 مرکز مشاوره تحت نظارت این اداره کل در استان 
خبر داد و گفت: بیشترین دلیل مراجعه به مراکز مشاوره مشکلات خانوادگی از قبیل 

مشکلات والد-فرزندی و مشکل با همسر و اخذ مشاوره های قبل از ازدواج  است.
دکتر رضا سلیقه با اشاره به یکی از وظایف بهزیستی مبنی بر صدور مجوز فعالیت مراکز 
مشاوره  افزود: بیشترین دلیل مراجعه به مراکز مشاوره شامل  اختلافات زناشوئی، مشکلات 
سازگاری با فرزندان، برخی اختلالات روانی از قبیل افسردگی و وسواس و مشاوره های قبل 

از ازدواج و تربیت فرزند  می باشد.
وی افزود: مشاوره به متقاضیان طلاق ارجاعی از دادگستری، مشاوره پیش از ازدواج، 
مشاوره های زوج درمانی و خانواده، مشاوره های تحصیلی – تربیتی، درمان اختلالات 
اضطرابی افسردگی، اختلالات روان، شخصیت و خلق، کودک و نوجوان، اعتیاد و فرزند 

پروری از جمله اهم خدمات ارائه شده در این مراکز است.
مدیر کل بهزیستی  استان قم تصریح کرد: در سطح استان قم ۲1 مرکز مشاوره غیردولتی 
مجوز فعالیت دریافت نموده اند  و فرایند نظارت بر این مراکز هم از طریق کارشناسان ناظر 

و دفاتر نظارتی بهزیستی بصورت مستمر انجام می شود .
دکتر سلیقه با اشاره به حمایت بهزیستی از خانواده های نیازمند در زمینه اخذ خدمات 
مشاوره ای  افزود: با توجه به تمهیدات اندیشیده شده مراجعانی که از تمکن مالی جهت 
پرداخت تعرفه خدمات مشاوره برخوردار نیستند بهزیستی با ارائه یاری برگ نسبت به ارائه 
خدمات به این اقشار اقدام می نماید که در 9 ماهه گذشته از سال 97 بیش از ۴۵۰ یاری 
برگ ارائه شده است ، همچنین مجموع خدمات مشاوره حضوری ارائه شده در مراکز فوق 

الذکر در مدت زمان اشاره شده 8۴۵۵ جلسه مشاوره  و روان درمانی بوده است. 
مدیر کل بهزیستی قم در ادامه با اشاره به آمار تماس گیرندگان مرکز 1۴8۰ یا مشاوره 
صدای مشاور گفت: در مشاوره تلفنی مشاوران متخصص با تحصیلات ارشد و دکتری 
همه روزه از 8 صبح تا 8 شب خدمات مشاوره ای به تماس گیرندگان در حوزه های مختلف 
خانواده، تربیت کودک،  پیش از ازدواج و تحصیلی ارائه می دهند. که آمار ارائه خدمات در 9 
ماهه گذشته امسال تعداد 181۵6 مشاوره تلفنی بوده است . دکتر سلیقه افزود : مشاوره 
و خدمات روانشناختی اهمیت زیادی در کاهش آسیب ها و مشکلات در سطح خانواده و 
جامعه دارد. در گذشته بزرگان فامیل و ریش سفیدان نقش مشاوره در جهت سازش را در 
خانواده ها بر عهده داشتند، اما تغییر در سبک زندگی موجب شد مشاوره های خانوادگی 
و حقوقی جای معتمدین را بگیرند.وی تصریح کرد: بهره گیری از مشاوره های تخصصی 
در مواجهه با آسیب ها و مشکلات نیازی ضروری است؛ اگر اهمیت مشاوره در خانواده ها 

به خوبی تبیین شود از بسیاری از آسیب ها به خصوص طلاق جلوگیری به عمل می آید.

مدیرعامل سازمان پسماند شهرداری اصفهان  خبرداد

تبدیل 400 تن پسماند غیر قابل استفاده
 به مواد نفتی 

مدیرعامل سازمان پسماند شهرداری اصفهان ، با اشاره به اینکه شهر بدون پسماند یکی 
از اهداف عالیه  این سازمان است، اظهارداشت: امروز شیراز در دفن پسماند از اصفهان 

پیشی گرفته است و ما به دنبال این هستیم که تا ۵۰ درصد بتوانیم پسماند را دفن کنیم.
علی دهنوی در نشست خبری خود اظهارداشت : با راه اندازی دو خط جدید در کارخانه 
پسماند به صورت شیفتی همین دو خط جوابگوی میزان زباله های تولیدی است اما در غیر 

اینصورت باید  چهارخط زباله سوزی شکل گیرد.
وی در ارتباط با دستگاه های اتوکلاو مستقر در بیمارستان ها برای بی خطر سازی زباله 
های عفونی گفت: این مسئله که دستگاه های اتوکلاو می توانند زباله های عفونی را 
بی خطر سازند را قبول ندارم بلکه این دستگاه ها تنها تا چند ساعت می توانند زباله های 
خطرناک را بی خطر سازند و باید پس از گذراندن این مدت زمانی به مکانی دیگری برای بی 

خطر سازی کامل انتقال یابد.
دهنوی با اشاره به اینکه شهرداری هیچ وظیفه ای برای از بین بردن زباله های عفونی 
ندارد، گفت: بر اساس قانون باید تولید کنندگان زباله های عفونی این زباله ها را امحاء 
کنند که واقعا نم یتوان این توقعرا  از پزشکان و یا دانشگاه علوم پزشکی داشت بلکه بیشتر 
یک اشکال قانونی است. وی با اظهار اینکه امروز با کمک بخش خصوصی اقدام به این 
کار کردیم اما این ترس هست که بخش خصوصی سرمایه گذاری کند و پزشکان بر اساس 
قانون بخواهند از یک مقطع زمانی خود اقدام به امحای زباله های خطرناک کنند که باید 
این مسئله روشن شود ، ادامه داد: در حال حاضر ما آماده امحاء زباله های عفونی هستیم.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر شرایط 
نابسامانی در دفن پسماندها داریم، افزود: در شبانه روز حدود 1۵ تا 17 تن پسماند عفونی 
بیمارستان ها، کلینیک ها و مطب ها از سطح شهر جمع آوری و در سجزی دفن می شود، 
همچنین روزانه حدود شش تا هفت هزار تن نخاله ساختمانی روزانه در اصفهان تولید 
می شود که تنها حدود سه هزار تن آن در اختیار سازمان پسماند قرار می گیرد و حدود 
چهار هزار تن آن در گردنه زینل تخلیه می شود.وی از طراحی و احداث تأسیسات انتقال و 
تصفیه شیرابه خبرداد و گفت: بیش از 6۵ درصد پسماندهای دریافت شده ارگانیک است 
که تولید شیرابه می کند، به طور متوسط روزانه ۴۰ مترمکعب شیرابه در محل کارخانه تولید 
می شود که در این راستا تأسیسات اولیه آشغالگیر، دانه گیر و لاگون تبخیری ضروری بوده 
و اولویت بندی در انجام اقدامات جلوگیری از نشت شیرابه در زمین است.دهنوی از اجرای 
پروژه ای  خبر داد که  دستاوردها و مزایای انجام آن،  بهبود شرایط دفن پسماند، کاهش 
نفوذ شیرابه به آب و کاهش نفوذ شیرابه به آب های زیرزمینی است،  اضافه کرد: ساخت 
مخزن جمع آوری شیرابه و سلول بندی محل دفن که 16 سلول دارد که هر یک به ابعاد ۵۰  
در 1۰۰ متر و به ارتفاع 6 متر که ظرفیت هر سلول نیز ۲ تا ۳ ماه است در راستای همین 
پروژه انجام شده است.وی به دو  ابرپروژه برای سال آینده در دست اقدام داریم، گفت: 
استحصال هیدروکربن صادراتی از ریجکت خطوط پردازش پسماند به روش پیرولیز یکی از 
این دو پروژه است که اقدامات لازم جهت ریجکت خطوط پردازش شامل مواد پلاستیکی، 
پایه نفتی و منسوجات انجام شده است .مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان با اشاره به اینکه در قالب این پروژه ، ۴۰۰ تن پسماند غیرقابل استفاده را به مواد 
نفتی تبدیل کند، تأکید کرد: اگر این پروژه که به لحاظ اقتصادی هم مؤثر است به ثمر 
برسد، دفن پسماند که امروزه ۵۰ درصد است به 1۰ درصد می رسد و در جهت حفظ محیط 

زیست، ایجاد درآمد پایدار برای شهرداری و مدیریت پسماند است.

معاون راهداری قم: 

پل طغرود محور قم- جعفریه 70 درصد 
پیشرفت فیزیکی دارد 

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم گفت: ساخت پل طغرود 
محور قم- جعفریه که از اردیبهشت ماه امسال آغاز شده است، 7۰ درصد پیشرفت فیزیکی 

دارد. 
اکبر سلیمیان افزود: این پل دارای سه دهانه هر یک به طول ۲۰ متر و جمعا 6۰ متر و ۲8 

ستون با قطر حدود یک متر می باشد.
وی اضافه کرد: هزینه اجرای پل جاده ای طغرود ۲۳ میلیارد ریال است که تاکنون 6۰ 
درصد این هزینه تامین شده است و پیش بینی می شود در صورت تامین اعتبار ساخت آن 

تا پایان سال به اتمام برسد.
وی کاهش حوادث ترافیکی و تسهیل در عبور و مرور را از دیگر مزایای اجرای پل جاده ای 
طغرود عنوان و اضافه کرد: برای احداث پل طغرود نیاز به عملیات خاکریزی به میزان ۲۰ 

هزار مترمکعب می باشد که تاکنون 17 هزار مترمکعب انجام شده است.
سلیمیان با بیان این که این پل در ورودی شهر جعفریه قرار دارد، گفت: پل طغرود یکی 
از نقاط پرحادثه بود و احداث این پل نقش مفیدی در هدایت ترافیکی محور قم- جعفریه 

خواهد داشت و باعث افزایش ضریب ایمنی در این محور خواهد شد.
وی تاکید کرد: با وجود افزایش نرخ مصالح ساختمان، هیچ کدام از طرح های اداره کل 

راهداری و حمل و نقل جاده ای قم تعطیل نشده و طبق برنامه در حال انجام است.
۳۵۰ کیلومتر آزادراه، ۴۰۰ کیلومتر بزرگراه و ۵۰۰ کیلومتر راه اصلی، فرعی و روستایی در 
قم وجود دارد. این استان دارای هشت راه مواصلاتی اصلی و چهار راه فرعی است که از 
جمله آنان می توان به آزادراه قم - تهران، جاده قدیم قم - تهران، بزرگراه قم - ساوه، جاده 
قدیم قم - کاشان، آزادراه قم - کاشان، آزادراه قم- گرمسار و بزرگراه قم - سلفچگان - اراک 

اشاره کرد.

به همت سازمان بسیج سازندگی استان صورت گرفت

اهدای 25 سری جهیزیه کامل به نوعروسان قمی
به همت سازمان بسیج سازندگی استان ، مراسم اهدای ۲۵ سری جهیزیه کامل به 

نوعروسان قمی با حضور مسئولان ارشد سپاه قم برگزار شد.
علی دستوری، مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( در حاشیه 
این مراسم در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به این که این هدایا با عنایات و تاکیدات فراوان 
مقام معظم رهبری در راستای ترویج فرهنگ ازدواج آسان و حمایت از اقشار کم برخوردار 
جامعه تهیه و توزیع شده است، اظهار داشت: در این مرحله، ۲۵ سری جهیزیه کامل 
شامل 11 قلم کالای اساسی برای آغاز زندگی زوج های جوان تدارک دیده شد و پیش از 
ظهر امروز میان خانواده های هدف توزیع گردید. وی با اشاره به مشارکت قرارگاه محرومیت 
زدایی سپاه در اجرای این طرح افزود: این برنامه در آستانه چهلمین سالگرد پیروزی 
شکوهمند انقلاب اسلامی و با حضور سرهنگ پاسدار احمد بیطرفان، جانشین فرمانده 
سپاه استان و نیز حجت الاسلام و المسلمین ولی زاده، جانشین نمایندگی ولی فقیه در 

سپاه علی بن ابیطالب)ع( برگزار شد. 
مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قم همچنین گفت: انشاالله با کمک خیرین 
استان بنا داریم در آینده نیز در چند مرحله، طرح اهدای جهیزیه کامل به نوعروسان قمی 

را به خصوص با اولویت مناطق محروم و روستاها به اجرا در آوریم.

با تجلیل از فعالان و مدیران مواکب اربعین ؛

نخستین اجلاسیه حماسه سازان سامرا و بلد در قم برگزار شد
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هاشمی رفت، نمکی آمد 

پایان حاشیه های یک استعفا 
پس از کش و قوس های فراوان بالاخره امروز رئیس جمهوری با استعفای سید حسن 
هاشمی موافقت کرد و سعید نمکی را به عنوان سرپرست وزارت بهداشت منصوب کرد. 
، ماجرای استعفای سید حسن هاشمی طی یک هفته اخیر به سوژه اصلی رسانه ها 
تبدیل شده بود. موضوعی داغ که از یک طرف سازمان برنامه و بودجه را متأثر کرده بود 
و از طرف دیگر موضوع استعفای هاشمی را در هاله ای از ابهام نگه داشته بود.سید حسن 
هاشمی طی پنج سال وزارت خود از ابتدای دولت یازدهم با اجرای طرح تحول سلامت، 
برای حل مشکلات بهداشتی و درمانی کشور راهی را شروع کرد که البته هموار نبود و 
انتقاداتی نیز همراه شد. هر چند اکثر نمایندگان مجلس از ابتدای شروع این طرح و تا پایان 
کار دکتر هاشمی، در وزارت بهداشت از این طرح حمایت کردند و البته دکتر هاشمی و 
همکاران او نیز همواره به حمایت مجلس از این طرح حمایت کردند اما اجرا و ادامه این 
طرح بی حاشیه نبود، از بدهی و تعویق پرداختی های وزارت بهداشت به پرسنل وزارت 
بهداشت تا بیان این شائبه که طرح تحول سلامت به نفع پزشکان است.سید حسن 
هاشمی همواره شائبه اینکه طرح تحول سلامت، بودجه ها را به سمت پزشکان هدایت 
کرده است، رد کرده است و در مورد تعویق پرداخت ها نیز انتقاد او به سمت سازمان 
مدیریت، تامین نشدن بودجه و پرداخت های دیرهنگام بود تا جایی که در آخرین روزهای 
مسئولیتش از بودجه در نظر گرفته شده برای وزارت بهداشت و سازمان بیمه سلامت در 
سال 98 گلایه کرد.سازمان بیمه سلامت سال گذشته با مصوبه مجلس شورای اسلامی 
از وزارت رفاه تحت تصدی علی ربیعی به وزارت بهداشت منتقل شد و بدهی های فراوان 
خود را نیز به وزارت بهداشت آورد. بدهی هایی که ناشی از بیمه شدن حدود 10میلیون 
نفر بیمه شده بود. اعتبار 10 درصد صرفه جویی هدفمندی یارانه ها نیز یکی از موارد 
مناقشه بود که به نظر وزارت بهداشت به صورت کامل به این وزارتخانه تخصیص نیافته 
است. سعید نمکی، معاون اجتماعی سازمان برنامه و بودجه که امروز با حکم رئیس 
جمهوری به سرپرستی وزارت بهداشت رسید، در گفت وگو با خبرنگار سلامت ایرنا گفت: 
با توجه به محدودیت های بودجه طی سال های قبل به طور متوسط ماهانه هزار و 300 
میلیارد تومان روی اعتبارات یارانه می گذاشتیم و به مردم پرداخت می کردیم و چیزی 
نمی ماند که به وزارت بهداشت بدهیم. از طرفی طرح تحول سلامت به 10درصد صرفه 
جویی هدفمندی یارانه ها گره خورده بود و اگر می خواستیم این کار را اجرا کنیم، باید 
طرح تحول سلامت را تعطیل می کردیم. در عین حال این طرح یکی از اصلی ترین و مورد 
توجه ترین طرح های موفق دولت بود و توانست میزان پرداختی از جیب مردم در حوزه 
سلامت را کم کند و به هیچ وجه قصد نداشتیم این طرح دچار مشکل شود.به هر حال 
نمکی امروز بر مسند وزارتخانه ای نشست که مهمترین طرح اجتماعی دولت یازدهم و 
دوازدهم را اجرا کرده و حالا نیازمند اصلاحاتی در شیوه اجراست. اصلاحاتی که اجرای آن 
چندان ساده نخواهد بود.اما سید حسن هاشمی، وزیر بهداشت دولت تدبیر و امید تا در 

پنج سال گذشته، چه کارنامه ای بر جا گذاشته است.
*  کارنامه دکتر هاشمی

مهمترین اقدام سید حسن هاشمی در وزارت بهداشت اجرای طرح تحول سلامت 
است، طرحی که از اردیبهشت سال 1393 شروع شد و در نهایت در چهار فاز تحول در 
درمان، تحول در حوزه بهداشت، افزایش تعرفه های پزشکی و تحول در آموزش پزشکی 
به انجام رسید.شهریور امسال بود که معاون درمان وزارت بهداشت از نوسازی کامل 45 
هزار تخت بیمارستانی در دولت تدبیر و امید خبر داد.  قاسم جان بابایی درباره بازسازی 
و نوسازی فضاهای بیمارستانی بعد از اجرای طرح تحول سلامت گفته بود: در راستای 
توسعه  زیرساخت های حوزه درمان تاکنون 2 میلیون و 700 هزار مترمربع فضای بستری 
بازسازی، استانداردسازی و بهینه سازی شده  است. توسعه زیرساخت های درمان و تجهیز 
آنها با جدیدترین تجهیزات پزشکی و با هدف افزایش دسترسی مردم به خدمات سلامت 
و  ارائه خدمات با کیفیت بوده است که از سال 93 تاکنون اقدامات شایان توجهی در این 
زمینه انجام شده و با جدیت ادامه دارد. او گفته بود: پس از اجرای طرح تحول نظام سلامت 
از سال 1393 تاکنون 27 هزار تخت به امکانات  موجود بیمارستان های کشور افزوده شده 
است. همچنین 34 پایگاه اورژانس هوایی نیز در این مدت در کشور ایجاد و راه اندازی 
شد که  مجهز به امکانات و تجهیزات لازم از جمله بالگرد و آمبولانس هوایی هستند. سید 
حسن هاشمی نیز آذر امسال در همین رابطه گفته بود: افزایش 25 درصدی تخت های 
بیمارستانی کشور نسبت به میانگین  سال های پس از پیروزی انقلاب اسلامی یکی از 
دستاوردهای اجرای طرح تحول نظام سلامت در کشور به شمار می رود. رایگان شدن 
زایمان طبیعی در بیمارستان های دولتی نیز از دستاوردهای طرح تحول سلامت است، 
جان بابایی هفته دولت امسال به توجه ویژه وزارت بهداشت به موضوع زایمان نیز اشاره 
کرده و گفته بود: در راستای سیاست های  جمعیتی ابلاغی از سوی مقام معظم رهبری، 
اقداماتی برای ترویج زایمان طبیعی صورت گرفت که در این راستا خوشایندسازی  زایمان 
طبیعی از طریق استانداردسازی فضاهای فیزیکی بخش های زایمان و برقراری امکان 
حضور همراه در زایمان و فرهنگ  سازی در خصوص زایمان طبیعی، برنامه ریزی برای 
ساخت 1800 واحد اختصاصی زایمان ) LDR ( در 366 بیمارستان انجام شد و  تاکنون 
1600 واحد تک نفره زایمان به بهره برداری رسیده است. تمام امکانات لازم برای زایمان 
مادر باردار و امکان حضور همراه   )مادر، همسر یا همراه دیگر( برای ایجاد شرایط مساعد 
زایمان در این اتاق ها فراهم است. بیمه شدن 10 میلیون نفر جدید به صورت رایگان 
در سازمان بیمه سلامت، کاهش فرانشیر پرداختی مردم در بیمارستان های دولتی به 
زیر 10درصد، کاهش دریافت زیرمیزی پزشکان، افزایش ماندگاری پزشکان در مناطق 
محروم، کاهش میزان هزینه های کمرشکن سلامت و کاهش پرداخت از جیب مردم به 
زیر 40درصد، ایجاد 250 کلینیک ویژه خدمات تخصصی پزشکی با تعرفه دولتی، ویزیت 
دندانپزشکی و فلورایدتراپی برای 7 میلیون دانش آموز، ایجاد دو هزار خانه بهداشت جدید، 
اضافه کردن واکسن پنتاولان به نظام واکسیناسیون اجباری نوزادان، افزایش اقلام دارویی 
در خانه های بهداشت و بین المللی سازی و ماموریت گرا شدن دانشگاه های علوم پزشکی 
و کیفی سازی و اصلاح آموزش پزشکی از جمله دستاوردهای این طرح است که از سوی 
مسئولان وزارت بهداشت اعلام شده است.حالا باید دید در آینده طرح تحول سلامت 
که به عنوان مهمترین طرح اجتماعی دولت تدبیر و امید مطرح است، چگونه ادامه می 

یابد و وزیر جدید بهداشت و درمان دولت تدبیر و امید چه برنامه ای را دنبال می کند؟

سردرگمی و سرنوشت مبهم لوایح ۴ قلو در مثلث تصمیم گیری

پاس کاری لوایح  پرحاشیه در نظام  قانون گذاری
تنها 38 روز از مهلت چهارماهه کارگروه ویژه اقدام مالی )fatf( به ایران برای انجام 
اصلاحاتی در برخی قوانین  پولی ومالی کشور مطابق با استانداردهای جهانی باقی مانده 
است؛ مهلتی که اگرچه برای سومین بار تمدید شده اما لوایح مرتبط با fatf همچنان در 

بلاتکلیفی به سر می برند.  
سرگردانی لوایح چهارگانه در حالی است که به گفته لعیا جنیدی معاون حقوقی 
رئیس جمهور زمان بسیار کوتاه است؛ او با بیان اینکه ما به تصویب این لوایح احتیاج داریم 
به خبرآنلاین گفت: اگرچه زمان به پایان نرسیده اما برای ارتباط با گروه اقدام مالی زمان 

بسیار کوتاه است.
از چهار لایحه مرتبط با fatf یک مورد آن یعنی "لایحه اصلاح قانون مبارزه با تامین 
مالی تروریسم" تعیین تکلیف و برای اجرا ابلاغ شده است، "لایحه اصلاح قانون مبارزه 
با پولشویی" هم به دلیل ایراد شورای نگهبان و اصرار مجدد مجلس بر رای خود راهی 

مجمع تشخیص مصلحت نظام شده تا تعیین تکلیف شود.
در این میان اما دو "لایحه الحاق ایران به کنوانسیون مقابله با تامین مالی تروریسم 
)cft(" و "لایحه الحاق ایران به کنوانسیون مبارزه با جرایم سازمان یافته )پالرمو(" وضیت 
نامعلومی دارند به طوریکه مجلس و مجمع نسبت به وضعیت این دو لایحه اظهار بی 
اطلاعی می کنند.در حالیکه بهروز نعمتی سخنگوی هیات رئیسه مجلس از ارسال لایحه 
cft به مجمع به دلیل اصرار مجلس بر رای خود در برخی ایرادات خبر می دهد اما 
غلامرضا مصباحی مقدم عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام اعلام می کند تنها لایحه 
ارسالی به مجمع پولشویی است که در دستور کار بررسی برای رفع ایرادات وارده است؛ 
موضوعی که محمدرضا باهنر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام هم آن را تایید کرده 
و می گوید: اصلاح قانون مبارزه با پولشویی شاید هفته آینده در مجمع به پایان برسد 
اما لوایح پالرمو و سی اف تی هر زمان به مجمع ارسال شود در دستور کار قرار خواهد 
گرفت.طبق زمان مشخص شده ایران تا نیمه دوم بهمن فرصت دارد که نه تنها مراحل 
قانونگذاری لوایح چهارگانه را تکمیل بلکه آیین نامه اجرایی آن را نیز تدوین و برای اجرا 
به دستگاه های مربوطه ابلاغ کند، موضوعی که به دلیل کوتاهی فرصت نگرانی هایی 
درباره تحقق آن وجود دارد.کوتاهی زمان برای تعیین تکلیف لوایح چهارقلو موضوعی 
است که درباره آن هشدارهای جدی داده می شود به این معنی که گفته می شود 
چنانچه به تصویب نرسد ایران از گروه "تعامل با ریسک بالا" به  گروه "مستحق عمل 
متقابل" سقوط می کند.عده ای این تعلل در بررسی و تعیین تکلیف لوایح مرتبط را تعدد 
دستگاههای تصمیم گیر می دانند، عده ای نیز فوت فرصت در تصویب لوایح چهارگانه را 
پاسکاری نهادهای مسئول عنوان می کنند. موضوعی که بادامچیان در گفت و گو با ایلنا 
بر آن تاکید کرده و در بیان ارزیابی خود از سرنوشت CFT گفته است: این ها بازی است 
و این ها )نهادها درون کشور( همینطور با هم بازی می کنند.با همه این تفاسیر سومین 
مهلت چهارماهه FATF به ایران برای پذیرش شروط این گروه برای خروج از لیست 
خاکستری روزهای پایانی خود را سپری می کند، مهلتی که به نظر نمی رسد تمدید شود 
بنابراین ایران باید هر چه سریع تر درباره آن اعلام نظر کند، چه اینکه هر نوع کوتاهی 
در این زمینه شرایط ایران را برای ورود به اقتصاد جهانی و مبادلات بانکی با مشکلاتی 
جدی روبرو خواهد کرد، موضوعی که به گفته رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی فرصت معامله با دوستان خود اعم چین و روسیه را از 

ایران خواهد گرفت.

نکتـه

ویــژه

روز پنجشنبه در آستانه چهلمین سالروز پیروزی انقلاب 
اسلامی و دومین سالگرد رحلت آیت الله هاشمی رفسنجانی، 
همایش تقنین در جمهوری اسلامی و بررسی نقش مرحوم 
آیت الله هاشمی رفسنجانی در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
و مجلس شورای اسلامی ،به همت انجمن اندیشه و قلم در 

دانشگاه مفید قم برگزارشد. 
آیات مسعودی خمینی عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه 
قم ، سیدحسین موسوی تبریزی مجمع محققین و مدرسین 
حوزه علمیه قم ومحسن غرویان ، از اساتید برجسته حوزه 
علمیه قم و حجت الاسلام فاضل میبدی عضو مجمع محققین 
و مدرسین حوزه علمیه قم ، معاون سیاسی ،امنیتی و  اجتماعی 

استانداری قم در این همایش حضور داشتند.
یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظامدر این همایش 
گفت : کارآمدی اسلام در اداره جامعه از دغدغه های امام )ره( 
بود که از آغاز و به ویژه پس از استقرار نظام اسلامی امام )ره( 
این دغدغه را داشتند که اسلام در نگاه های محدود و قالب های 
پیشین متوقف نشود و به عدم کارایی در اداره جامعه متهم 

نشود.
اینکه  بیان  با  انصاری  مجید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
علیرغم گذشت دو سال از رحلت مرحوم هاشمی، تخریب گران 
هنوز با همتی مضاعف تخریب خود را ادامه می دهند، گفت: با 
کمال تاسف شاهد هجمه بسیار سنگین برای تخریب نظام، امام 
)ره( و شخصیت ها و چهره های شاخص روحانیت نظام هستیم 
و متاسفانه تخریب برخی افراد که نقطه های اعتماد تاریخی ملت 
ما بودند مانند آیت الله هاشمی رفسنجانی در حوزه علمیه ما 

دیده شده  است.
انصاری با تاکید بر اینکه ابتدای انقلاب اصرار بر حفظ احکام 
اولیه از زاویه تنگ فقهی بن بستی در اداره کشور و قابلیت اسلام 
برای اداره جامعه ایجاد کرده بود، تصریح کرد: مرحوم هاشمی 
بسیار به دنبال رفع این بن بست ها بود که تأسیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام از دست آوردهای پیگیری های ایشان 
بود.پیگیری های ایشان از امام)ره( منجر به تاسیس مجمع شد و 
ایشان از همان ابتدا نیز به عضویت مجمع درآمدند و در دوران 
مدیریتی آیت الله هاشمی مجمع تشخیص مصلحت نظام در 

جایگاه شایسته ای قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه امام)ره(، مصلحت نظام را از امور مهم 
می دانستند به نحوی که عدم توجه به آن نظام را با خطر 
شکست مواجه می سازد، یادآور شد: برای ادامه حرکت جمهوری 
اسلامی اگر متوقف در پوسته  های گذشته شویم و انعطاف لازم 
را در رابطه با احکام اسلام نداشته باشیم نظام و اسلام متهم به 
ناکارآمدی می شود.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
در دوره ریاست مرحوم هاشمی مجمع تشخیص مصلحت 
نظام حدود 200 مورد اختلاف میان مجلس شورای اسلامی و 
شورای نگهبان را مورد بررسی قرار داد که از این تعداد مجمع 
در 40 مورد نظر شورای نگهبان و در باقی موارد نظر مجلس 
شورای اسلامی را تایید کرده است. انصاری افزود: عده ای اخیرا 
بدلیل اصلاحاتی که مجمع در برخی مصوبات مجلس اعمال 
کرده، عملکرد مجمع تشخیص مصلحت را با شبهه مواجه 
می کنند و مجمع را مجلس سنا یا شورای نگهبان دوم می نامند 
در حالیکه طبق قانون، آئین نامه مجمع تشخیص مصلحت را 
خود مجمع تصویب می کند و در این آئین نامه آمده است که 
در موارد اختلاف بین شورای نگهبان و مجلس، مجمع اگر لازم 
بود می تواند در آن مواد قانونی اختلافی بین شورای نگهبان و 

مجلس اصلاحاتی به عمل آورد.
 

علی مطهری:
آیت الله هاشمی برداشت درست

 از ولایت فقیه را به نمایش گذاشت
نائب رئیس مجلس شورای اسلامی  نیز در این همایش 
گفت: آیت الله هاشمی با برداشت درست از ولایت فقیه، نشان 
داد که ولایت فقیه این نیست که یک نفر فکر و اظهارنظر کند و 
بقیه عمل کنند؛ بلکه عظمت ولایت فقیه در این است که همه 

فکر می کنند و نظر خدشان را آزادانه می دهند اما در نهایت نظر 
ولی فقیه را می پذیرند.علی مطهری ، با اشاره به برخی قوانین که 
در دوره  وی تصویب شد، اظهار کرد: در قانون اساسی تنها نهاد 
قانون گذاری مجلس شورای اسلامی است اما در عمل شوراهایی 

تاسیس شد که آن ها نیز قانون گذاری می کنند.
انقلاب فرهنگی به عنوان  با اشاره به »شورای عالی  وی 
نهادی که برای سیاست گذاری های کلان ایجاد شد« اشاره کرد 
و مدعی شد: این شورا علی رغم این که در قانون اساسی طرح 
نشده اما دست به قانون گذاری زده  است.  این شورا تصمیماتی 
قانون  مثلا  باشد.  آن  پاسخگوی  باید  مجلس  که  می گیرد 
ستاره دار کردن دانشجویان و منع پذیرش آن ها در دوره های 
تحصیلات تکمیلی یا قانون منع تحصیل بهائیان فارغ از درست 
یا غلط بودن آن، مصوبه  شورای عالی انقلاب فرهنگی است نه 
مجلس و ما با این که از آن بی خبریم، باید پاسخگوی آن باشیم.

وی هم چنین با اشاره به اصل 112 قانون اساسی، وظایف 
مجمع تشخیص مصلحت نظام را صرفا دادن مشورت به رهبری 
و حل اختلاف میان شورای نگهبان و مجلس دانست و اظهار 
کرد: اخیرا بحث واگذاری یکی از وظایف رهبری که نظارت بر 
حسن اجرای سیاست های کلی نظام است، به مجمع تشخیص 
مصلحت نظام پیش آمده و منجر به بروز مشکلاتی شده است؛ 
وقتی مجلس قانونی را تصویب کرد، مجمع تشخیص مصلحت 
به عنوان شورای نگهبان دوم یا مجلس سنا عمل می کند؛ 
زیرا شورای نگهبان اول، باید مطابقت مصوبات با شرع و قانون 
اساسی را کنترل می کند و مجمع به عنوان شورای نگهبان دوم، 
مغایرت این قانون را با سیاست های کلی بررسی می کند. زمانی 
که مردم به قانون اساسی فعلی رای دادند، چنین مبنایی در 
قانون اساسی مطرح نبود و اساسا برخی ازین سیاست های کلی 

با هم در تناقض اند.
* نمی توان مجلس را به بهانه  سیاست های کلی نظام 

دور زد 
نائب رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این  اعتقاد که 
»استناد شورای نگهبان به بند2 اصل 110 قانون اساسی استناد 
درستی برای مخالف دانستن مصوبه ای با قانون اساسی نیست«، 
نظام،  کلی  سیاست های  با  مصوبه ای  مخالفت  کرد:  تصریح 
مخالفت با قانون اساسی نیست. مجمع در برخی موارد یک 
گام جلوتر رفته و خودش دست به اصلاح پاره ای از مصوبات 
زده است در حالی که مجمع حق دخالت و تصرف در مجمع 
را ندارد و آئین نامه داخلی مجمع برای مجلس الزام آور نیست. 
مجمع در مورد حسن نظارت بر سیاست های کلی می تواند 
نظراتش را در زمان بررسی طرح و لایحه به مجلس بفرستد و 
مغایرت را اعلام کند تا بحث شود ولی تصمیم گیران، نمایندگان 
مجلس هستند و مجمع نمی تواند قانونی را اصلاح کند مگر 
این که در قانون اساسی بازبینی شود والا بنابر قانون اساسی 
مجمع در موارد اختلافی صرفا باید جانب یکی از دو طرف 
شورای نگهبان یا مجلس را بگیرد و حق دخالت و دست بردن 

در محتوای مصوبات را ندارد.
وی با بیان این که »نمی توان مجلس را به بهانه  سیاست های 
با  کلی نظام دور زد«، عنوان کرد: تطبیق مصوبات مجلس 
سیاست های کلی، مجلس را از حیز انتفاع ساقط می کند و 
امیدوارم در مدیریت جدید مجمع این مشکلات حل بشوند.وی 
با اشاره به قوانین مختلفی که در دوران ریاست آیت الله هاشمی 
رفسنجانی در مجلس و مجمع، به تصویب رسید، یادآور شد: 
می توانیم آیت الله رفسنجانی را موسس قانونگذاری در کشور 
بدانیم. حضور ایشان در هر نهادی سنگینی و وزانت آن نهاد 
را افزایش می داد؛ در دوره ای که مجلس بود وزانت مجلس در 
میان نهادهای دیگر بیشتر بود و در دوره ریاست جمهوری و 
مجمع نیز این وزانت را شاهدیم و در واقع مصداق شرف المکان 

بالمکین بودند.
بیان منافاتی  با دموکراسی و آزادی  * ولایت فقیه 

ندارد 
الله  آیت  روابط عمیق میان مرحوم  به  اشاره  با  مطهری 
رفسنجانی با شهید مطهری گفت: وی از بدو ورود به حوزه قم، 

با آیت الله مطهری آشنا می شود؛ بعد از انقلاب وقتی آیت الله 
رفسنجانی از زندان آزاد شد به ملاقات وی رفتیم؛ در آن زمان 
برخی علما کمک هایی به سازمان مجاهدین خلق می کردند؛ 
این مسئله سبب دغدغه و نگرانی آقای مطهری شده بود که 
نکند آقای رفسنجانی هم این کار را بکند، ولی وقتی مرحوم 
پدرم از این مسئله از آقای هاشمی سؤال کردند وی گفت که ما 
دنبال عدالت منهای خدا نیستیم و مرحوم مطهری بعد از این 
پاسخ فرمود که حالا خیالم راحت شد. ایشان نقشی اساسی در 
انقلاب داشت و به نظر بنده بعد از مطهری کسی را به این اندازه 
مورد اعتماد و نزدیک به امام سراغ نداریم؛ بعد از انقلاب هم 
در هر منصبی بود، موفق بودند؛ در این اواخر هم رفتار ایشان 
آموزنده بود؛ به گونه ای رفتار کرد که برداشت درست از ولایت 

فقیه را به نمایش گذاشت.
وی افزود: هاشمی با برداشت درست از ولایت فقیه، نشان 
داد که ولایت فقیه این نیست که یک نفر فکر و اظهارنظر کند و 
بقیه عمل کنند؛ بلکه عظمت ولایت فقیه در این است که همه 
فکر می کنند و نظر خودشان را آزادانه می دهند اما در نهایت 
نظر ولی فقیه را می پذیرند. هاشمی همواره ضمن احترام برای 
مقام معظم رهبری و توجه به حفظ اساس این نهاد، نظر مخالف 
خود را هم اعلام می کرد و او بود که نشان داد ولایت فقیه با 

دموکراسی و آزادی بیان منافاتی ندارد.
 

محسن هاشمی: 
آیت الله هاشمی 

پدر قانون گذاری کشور بود 
رئیس شورای اسلامی شهر تهران  نیز دراین همایش با 
اشاره به نقش آفرینی مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی در 
طول تاریخ انقلاب اسلامی، از ایشان به عنوان پدر قانون گذاری 
کشور یاد کرد. محسن هاشمی اظهار داشت: آیت الله هاشمی 
رفسنجانی عهده دار سه دور ریاست مجلس شورای اسلامی، 
تشخیص  مجمع  ریاست  آن  از  پس  و  مجریه  قوه  ریاست 
مصلحت نظام را برعهده داشت، به گونه ای که می توان گفت 
ایشان در طول عمر خود در تمام امور قانون گذاری کشور دست 

داشته است.
وی در ادامه سخنان خود، تقنین را زیرساخت هر تشکل 
حاکمیتی دانست و افزود: احکام اسلامی نیز نوعی قانون گذاری 
است که سیاست های کلی و خط و مشی ها را تعیین می کند 
و بر اساس آن نیز آیین نامه ها نوشته می شود تا زمینه های 

حکمرانی خوب در هر ساختار حکومتی ایجاد شود.
انقلاب  ابتدای  همان  از  خمینی)ره(  امام  گفت:  هاشمی 
اسلامی، روش تقنینی را مورد استفاده قرار داد و این روش نیز 
تاکنون با ایجاد نهادهای مختلف قانون گذاری دنبال شده است.

وی با انتقاد از اجرا نشدن قوانین موجود گفت: جای تاسف 
دارد که قوانین را به خوبی می نویسیم ولی به خوبی اجرا نمی 
کنیم، ضمن اینکه برخی قوانین نیز قابل اجرا نیست و آنها را 
تغییر نمی دهیم که این مساله، مشکلاتی نیز ایجاد کرده است.

وی تعدد زیاد قوانین را یکی از دلایل مشکلات کشور دانست 
و افزود: قوانین محدود کننده است و اگر به درستی وضع نشود 
برای مردم مشکل ایجاد می کند و حتی ممکن است خود 
قانون منشاء فساد و محدودیت کشور شود، به همن دلیل لازمه 

حکمرانی خوب داشتن قوانین کم و البته اجرای آنهاست.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران، با بیان اینکه آیت الله 
هاشمی رفسنجانی به کاهش قوانین در کشور اعتقاد داشت، 
گفت: کشور نیاز به قانون زدایی دارد تا موجب اختلال در امور 
زندگی مردم نشود.هاشمی، تزاحم در امور قانونی را یکی دیگر 
از امور مورد توجه تقنین در کشور دانست و تاکید کرد: مجمع 
تشخیص مصلحت نظام برای حل اختلاف میان شورای نگهبان 
و مجلس شورای اسلامی تشکیل شد و در دوران امام تنها برای 
این امر اختصاص داشت، ولی در دوران رهبر معظم انقلاب 

اختیارات این مجمع افزایش یافت.
وی تقدم مصلحت برای رفع مشکلات کشور را از دیگر 
ویژگی های دوران ریاست آیت الله هاشمی رفسجانی دانست 

و افزود: نهاد مجمع تشخیص مصلحت نظام، نهادی است که 
معضل های نظام را برررسی کرده و از طریق این مجمع بسیاری 

از مشکلات نظام گره گشایی شد.
وی با اشاره به آثار منتشر شده پیرامون آیت الله هاشمی 
رفسنجانی پس از فقدان این شخصیت برجسته، گفت: تندیس 
صبر و استقامت، وارسته از ریا و تزویر، فردی مظلوم و شناسنامه 
انقلاب با شاخص استوار اعتدال از جمله اوصافی است که برای 
توسط  ایشان  ارتحال  از  پس  رفسنجانی  هاشمی  الله  آیت 

شخصیت های برجسته بیان شده است.
رئیس شورای شهر تهران همچنین با گرامیداشت یاد آیت 
الله موسوی اردبیلی از مراجع فقید تقلید، گفت: این شخصیت 
بزرگ برای انقلابی ماندن حوزه زحمات زیادی کشید و پس از 
خدمات زیاد در قوه قضائیه به قم بازگشت و در حوزه نیز منشاء 

خدمات بسیار زیادی شد.

مهرپور عضو حقوقدان شورای نگهبان: 
 وظیفه قانونگذاری بر عهده 
مجلس شورای اسلامی است

عضو حقوقدان شورای نگهبان نیز در این همایش ، با بیان 
اجازه  اساسی  قانون  تغییر  از  قبل  امام خمینی)ره(  که  این 
قانونگذاری به مجمع تشخیص مصلحت نظام را دادند و این 
اجازه را بعدا برداشتند، گفت: وظیفه قانونگذاری بر عهده مجلس 

شورای اسلامی است.
حسین مهرپوراظهار کرد: شخصیت آیت الله هاشمی)رض( 
دارای ابعاد مختلف سیاسی، فقهی و تفسیری بود که همه این 

ابعاد شخصیی باید مورد توجه ما باشد.
وی با اشاره به شخصیت مرحوم آیت الله هاشمی در بحث 
های مدیریتی گفت: ایشان از شخصیت های موفق، موقعیت 
شناس و باهوشی بودند که ابتکارات ایشان در زمینه مدیریت 

نمود داشت و به معنای واقعی با انصاف و معتدل بودند.
این عضو حقوقدان شورای نگهبان با بیان این که مرحوم 
با مباحث قانون گذاری در کشور  الله هاشمی همواره  آیت 
مرتبط بودند، گفت: از بدو و ابتدای تأسیس مجلس شورای 
اسلامی، ایشان وارد آن شده و ریاست آن را عهده دار بودند و 
در زمان ریاست جمهوری شان و همچنین در زمانی که ریاست 
مجمع تشخیص مصلحت نظام را عهده دارد بودند، همواره با 

بحث قانون گذاری ارتباط داشتند.
وی با بیان این که یکی از مسائلی که مرحوم آیت الله 
هاشمی پیگیری می کردند این بود که قوانین مورد نیاز و احتیاج 
جامعه وضع و تصویب شود، گفت: بعد از انقلاب، سیلی از قوانین 
فقهی با عنوان قانون مجازات اسلامی وارد مجلس و به عنوان 
قانون تصویب شد؛ نهادهای نظام هم پشتیبان و حامی اجرای 
این قوانین بودند در حالی که برخی از این قوانین زمینه اجرا 
و پذیرش نداشت.مهرپور با بیان اینکه امام خمینی)ره( اختیار 
فوق العاده در تصویب برخی قوانین به مجمع تشخیص مصلحت 
نظام دادند، گفت: امام راحل وقتی دستور بازنگری قانون اساسی 
را دادند، تأکید فرمودند که مجمع تشخیص، قوه ای در عرض 
قوای دیگر نیست. وی افزود: امام راحل، اجازه ای را که به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام دادند قبل از تغییر قانون اساسی بود و 
این اجازه را بعدا برداشتند ولی عملا مجمع در همان موقع هم 
قانون گذاری می کرد گرچه وظیفه قانون گذاری بر عهده مجلس 

است.
عضو حقوقدان شورای نگهبان با بیان این که امروز ما در 
بحث قانون گذاری مشکلات زیادی داریم که گره آن در دست 
حوزه است، گفت: حوزه باید با دید جدید، جامع نگر و منطبق 
بر زمان و مکان، از لحاظ فقهی وارد کار شود، زیرا تا این مسئله 
حل نشود مجلس شورای اسلامی و مجمع تشخیص مصلحت 

نظام هم نخواهند توانست راهگشا باشند.
مهر پور در پایان خاطرنشان کرد: این یک تفکر انحرافی 
است که فقه اسلامی عاجز و ناتوان از اداره کشور است، اما 
متأسفانه این تفکر در حال ترویج است و لذا حوزه علمیه باید 

اقدامی را در این زمینه انجام دهد.

حجت الاسلام مجید انصاری در همایش تقنین در جمهوری اسلامی:

آیت الله هاشمی دنبال رفع بن بست ها بود

تـداوم توسـعه روابط خارجی از ملزومـات مقابله با تحریم 
های آمریکا اسـت، موضوعی که حجت الاسـلام و المسلمین 
حسـن روحانـی رییـس جمهـوری در هنـگام ارائـه لایحـه 
بودجـه سـال 98 در مجلـس شـورای اسـلامی بـر آن تاکید 

کرد. 
ایـالات متحـده در سـال 1995 میـلادی و پـس از لغـو 
قـرارداد شـرکت نفتـی کونوکـو تلاش کـرد در قالـب قوانین 
مختلف از جمله هلمز - برتون، داماتو و آیسـا ایران را تحریم 
نفتـی کند. این تلاش ها در راسـتای فرامـرزی و فراموضوعی 

کـردن تحریم هـای نفتی انجام شـد.
بـا تـلاش دولـت یازدهـم بـه خصوص تیـم دیپلماسـی، 
توافقنامـه برجـام به نتیجه رسـید و اجماع جهانـی در حوزه 
تحریـم هـا شکسـته شـد اما بـا پیـروزی دونالـد ترامـپ در 
انتخابـات ریاسـت جمهـوری آمریـکا و خـروج این کشـور از 
برجـام، دسـتور بازگشـت تحریـم ها توسـط ایـالات متحده 

شـد. صادر 
دکتـر روحانـی رییس جمهـوری امـا هدف تحریـم های 
ضـد ایرانـی آمریـکا را تاثیرگـذاری بـر توسـعه کشـور و رفاه 
مـردم مـی داند و تاکید مـی کند که بدون تردید، واشـنگتن 

بـه این هـدف نخواهد رسـید.
وی کـه در میـان نماینـدگان مجلـس و در هنـگام ارائـه 
لایجـه بودجـه سـال 98 سـخنرانی مـی کـرد بـا یـادآوری 
اینکـه در حـال حاضـر کـه آمریـکا مـا را تحریم کرده اسـت، 
بایـد بـا انگشـتان دسـت بشـمارید چـه کسـانی حامـی این 
کشـور هسـتند، تاکیـد می کند کـه روابـط خارجی مـا باید 

مسـتحکم تر شـود زیـرا لازمـه مقابلـه بـا تحریم اسـت.

* بـرای صیانـت ایـران از فرصت های بیـن المللی 
اسـتفاده کنیم

حشـمت الله فلاحت پیشـه رییس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاسـت خارجـی مجلـس در همیـن ارتبـاط در گفت وگو 
بـا ایرنـا با بیان اینکـه پس از خـروج ترامپ از برجـام، جامعه 
جهانی به دو دسـته تقسـیم شـد، می گوید که این تقسـیم 
بندی شـامل کشـورهایی می شـود که یا کمـاکان در ارتباط 
بـا ایران مسـتقل عمل کـرده یا در قالب مقتضیـات اقتصادی 
و سیاسـی خـود بـا دولـت آمریـکا و وزارت خزانـه داری ایـن 

کشـور اقدام مـی کنند.
وی تاکیـد مـی کند که تحریـم های آمریـکا، تحریم بین 
المللـی نیسـت و ما می توانیم از فضـای بین المللی به عنوان 

یک فرصت اسـتفاده کنیم.
فلاحـت پیشـه معتقد اسـت کـه اسـتفاده از فرصت های 
بیـن المللـی برای گسـترش مناسـبات اقتصادی و تجـاری و 
پیوسـتن به برخی معاهـدات بین المللی می توانـد بهانه را از 
دسـت دشـمنان جمهوری اسـلامی برای تحریم خارج کرده 

و صیانـت بیـن المللـی لازم در قبـال ایران را شـکل دهد.

* منافـع ملی تعییـن کننده نـوع روابـط خارجی 
ست ا

اصغر زارعی اسـتاد دانشـگاه شـهید بهشـتی در خصوص 
توسـعه روابـط خارجـی و ارتبـاط آن در مقابلـه بـا تحریم ها 
مـی گوید که تعامـل در روابط خارجی به عنـوان اصلی ترین 
گزینـه مـی توانـد باعث توسـعه و رونـق روابط یک کشـور با 

دنیای خارج شـود.
این اسـتاد دانشـگاه معتقد اسـت که چیدمان و چگونگی 
ایـن تعامـل و برقـراری ارتبـاط بـه سـابقه و روابطـی بیـن 

کشـورها برمی گـردد.
زارعـی در عیـن حـال تصریـح مـی کنـد کـه اگر چـه در 
عرصه سیاسـت خارجی حسـن ظـن مبنای مذاکـره و گفت 
وگو اسـت اما دیپلماسـی نیازمنـد زیرکی، کیاسـت و آگاهی 

از پیچیدگـی ها اسـت.
وی بـا یادآوری اینکه در روابط خارجی نه دوسـتان دائمی 
وجـود دارد و نـه دشـمنان دائمـی، تاکید می کنـد که منافع 
ملـی تعییـن کننـده این نـوع روابـط اسـت؛ بنابرایـن نادیده 
گرفتـن منافـع ملـی و عـدم شـناخت دقیق نسـبت بـه این 
منافـع و چگونگـی تحصیـل آن مـی توانـد باعث انحـراف در 

عرصـه روابط خارجی شـود.
کارشـناس مسـائل سیاسـی معتقـد اسـت ایران بـا توجه 
بـه ظرفیـت هـای منطقـه ای و با اتکا بـه مولفه هـای قدرت 

مـی توانـد روابـط خارجـی خود را بر اسـاس یـک برنامه بلند 
مدت تنظیـم کند.

* سیاسـت خارجـی پـل ارتباطـی میـان محیـط 
داخلـی و حـوزه بیـن المللی اسـت

مهـدی مطهرنیا کارشـناس مسـائل سیاسـی در ارتباط با 
سـخنان روحانـی بـر رصـد رخدادهـای جهانی توسـط حوزه 
سیاسـت خارجـی تاکیـد می کند و مـی گوید کـه در جهان 
امـروز نمـی توانیم اثر مسـائل بیـن المللی و منطقـه ای را بر 

مسـائل داخلی نادیـده بگیریم.
ایـن اسـتاد دانشـگاه معتقـد اسـت در این میان سیاسـت 
خارجـی مـی توانـد نقش پـل ارتباطـی بین محیـط داخلی 

سیاسـت بـا محیـط بیرونـی ارتباط ایفـا کند.
وی بـا بیـان این کـه امروز محیـط بیرونـی در حال تغییر 
و تحـول اسـت، تاکیـد مـی کند که بـا مدیریت ایـن تغییر و 
تحـول مـی توان زمینه لازم برای دسـتیابی به منافع بیشـتر، 

انباشـت منابع و داشـته های فـزون تـر را فراهم کرد. 
کارشـناس مسـائل بین الملل، مساله سیاسـت خارجی را 
بـا توجه بـه رصد محیـط پیرامونـی دارای اهمیت دانسـته و 
توضیـح مـی دهـد کـه در ایـن حـوزه با توجـه به نقـش آن 
مـی تـوان اثـرات و پیامدهای ناشـی از تعامل بـا محیط های 
منطقـه ای و بیـن المللـی بر حـوزه داخلی را محاسـبه کرد.

دسـتور بازگشـت تحریـم هـای آمریـکا توسـط دونالـد 
ترامـپ در 13 آبـان و بـا خـروج ایـن کشـور از برجـام صـادر 
شـد، اقدامی که تمامی کارشناسـان سیاسی داخلی وخارجی 
بـر هـدف قـراردادن ملـت ایـران در این دسـتور تاکیـد دارند 
امـا ایـن سـوال مطرح می شـود کـه ملزومـات رهایـی از این 
اقدام چیسـت.یکی از این الزامات تعریف شـده توسـط رییس 
دولـت دوازدهـم توسـعه روابـط خارجـی اسـت موضوعی که 
تیم دیپلماسـی نیز بـه آن معتقدند و بـه موفقیت هایی قابل 

قبولـی در ایـن زمینه رسـیده اند.
توسـعه روابـط بـا بسـیاری از همسـایگان و کشـورهای 
مسـتقل کـه حاضر نیسـتند تحت اقتضـای سیاسـی آمریکا 
یـا خزانـه داری ایـن کشـور قـرار گیرنـد، از جملـه همیـن 
سیاسـتگذاری هـا اسـت و بـه نظر می رسـد تداوم ایـن اقدام 

راه را بـرای تحریـم هـای آمریـکا خواهـد بسـت.

راهی برای استفاده از فرصت های بین المللی

توسعه روابط خارجی لازمه مقابله با تحریم ها
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از تو مى خواهم كه بر محمّد و خاندان محمّد، درود فرستى و 
كارم را به فرجام رسانى و در فَرَجم تعجيل كنى و مرا كفايت 
كنى و عافيت بخشى و حاجت هايم را برآورده كنى، هم اكنون، 

هم اكنون و امشب، امشب؛ كه تو بر هركارى توانايى
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امام جمعه قم با اشاره به سخنان ترامپ در آغاز سال جدید میلادی گفت: ترامپ گفته 
است که قدرت ایران در منطقه و انسجام داخلی کاهش یافته است و آنها می خواهند 
مذاکره کنند ولی ما آمادگی نداریم. باید به این پیمان شکن بزرگ قرن بگوییم آرزو بر 
شما پیران کم خرد و فرتوت عیب نیست.آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه های این هفته 
نماز جمعه قم که در مصلای قدس برگزار شد با گرامیداشت یاد و نام شهدای قیام 19 
دی بیان کرد: جوانان، مردم و روحانیت قم پیشگامان انقلاب بودند و 19 دی را رقم زدند 
که سرآغاز یک جنبش عظیم الهی در ایران و جهان شد.وی با بیان اینکه آیت الله هاشمی 
شاهرودی عمر خود را در مسیر دفاع از اسلام سپری کرد، گفت: افرادی از خاندان ایشان 
در عراق به شهادت رسیدند؛ یاد و نام این عالم بزرگ را گرامی می داریم و بر ایشان سلام 
و درود می فرستیم.امام جمعه قم با گرامیداشت روز و هفته جهاد کشاورزی اظهار کرد: 
جهاد سازندگی و جهاد کشاورزی خدمات ارزنده ای داشته اند؛ حوزه کشاورزی ما باید 
در کشور از سوی مردم و مسؤولان مورد توجه قرار گیرد چرا که رکن مهم استقلال و 

پیشرفت کشور است و در کنار صنعت باید به مقوله کشاورزی اهتمام داشته باشیم.وی 
با بیان اینکه منابع وسیعی از آب در حوزه کشاورزی اتلاف می شود، گفت: باید مردم 
نسبت به جلوگیری از این اتلاف اهتمام داشته و مسؤولان نیز حمایت های لازم را داشته 
باشند.اعرافی با اشاره به اینکه در واقعه مسجد گوهرشاد تمردم در دفاع از ارزش های 
اخلاقی و عفاف و حجاب در مقابل رضاخان ایستادند، تاکید کرد: در شهر قم باید تلاش 
کنیم که مقوله عفاف و حجاب و حاکمیت ارزش های متعالی در زنان و مردان ما تقویت 
شود. پیشگامان حادثه گوهرشاد راهنمایان ما در تحکیم عفاف و حجاب هستند.وی با 
بیان اینکه برخی از مظاهر با فرهنگ نورانی و مترقی قم سازگار نیست، تصریح کرد: باید 
جلوی مظاهر فساد گرفته شده و حیا و عفاف در صدر برنامه ها قرار گیرد.امام جمعه قم 
به برگزاری اجلاسیه جامعه مدرسین و علمای بلاد اشاره کرد و افزود: امیدواریم که نتایج 
این اجلاس و توصیه های مهم نسبت به مسؤولان و نهادهای فرهنگی مورد توجه قرار 

گرفته و مسؤولان به دلسوزی های علمای بلاد توجه داشته باشند.

امام جمعه قم:

ترامپ کم خرد آرزوی کاهش قدرت منطقه ای ایران را به گور می برد

نیم نگاه

نامحـرمانه
بهرام سرمست استاندارقم شد 

اعضای هیات دولت روز چهارشنبه در جلسه ای به ریاست حجت الاسلام والمسلمین دکتر 
حسن روحانی رییس جمهوری، بهرام سرمست را به عنوان استاندار قم تعیین کردند. به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیات دولت؛ جلسه روز - چهارشنبه 12 دی ماه 97 هیات دولت به 
ریاست حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوری برگزار شد.در این جلسه، 
استانداران جدید استان های خراسان رضوی، قم، یزد و فارس از هیات وزیران رای اعتماد 
گرفتند.بهرام سرمست متولد بناب و دانش آموخته دکترای علوم سیاسی است که مسئولیت 
مدیرکل سیاسی وزارت کشور را در کارنامه خود دارد. وی پیش از این و در دولت یازدهم 
مسئولیت مدیرکلی سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری تهران را برعهده داشته 
است.مدیرکل سیاسی و انتظامی استانداری آذربایجان شرقی،  سرپرست فرمانداری تبریز ، 
ریاست اداره دانش آموختگان و مدیریت پژوهش دانشگاه پیام نور، عضو هیات علمی و تدریس 
در دانشگاه و معاون فرهنگی و اجتماعی و گردشگری منطقه آزاد ارس نیز از جمله سوابق 
مدیریتی و علمی وی به شمار می آید.سید مهدی صادقی استاندار سابق قم، بیست و ششم 
آبان ماه سال جاری با صدور پیام خداحافظی، براساس قانون منع به کارگیری بازنشستگان، از 
مقام خود کناره گیری کرد. صادقی تیرماه سال 1394 با استعفای حجت الاسلام والمسلمین 
صالحی منش، از سوی هیات دولت به عنوان استاندار قم انتخاب شد. سید محمد رضا هاشمی 
نیز تیرماه سالجاری به عنوان معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم مشغول به 

فعالیت شده و از بیست و ششم آبان ماه با حفظ سمت، سرپرست استانداری قم بود.

قرائتی: تعطیلی پنجشنبه ها منطقی نیست 
رئیس ستاد اقامه نماز گفت: با مدرک گرایی در حوزه مخالف هستم و اینکه مدارکی را 
در حوزه به عنوان معادل مدارک دانشگاهی به طلاب می دهند قبول ندارم. حجت الاسلام و 
المسلمین محسن قرائتی عصر روزپنجشنبه  در یازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم و علمای بلاد در پژوهشکده علامه طباطبایی با اشاره به انواع علوم اظهار کرد: برخی 
از علوم نافع هستند، اما برخی علوم فایده ای ندارند.وی ادامه داد: اصل بر خنده است و خندیدن 
به هیچ وجه کار بدی نیست، ما همان طوری که عزاداری و گریه می کنیم، باید سایت خنده هم 
داشته باشیم.قرائتی خاطرنشان کرد: باید برای کم کردن تعطیلات گام برداریم و توجیه عقلی 

و نقلی برای تعطیلی پنج شنبه ها وجود ندارد.

آیت الله سبحانی: وضعیت اخلاق در کشور تأسف آور است
 یکی از مراجع تقلید با اشاره به اینکه وضعیت اخلاق و فرهنگ دینی در کشور بسیار تأسف 
آور است، گفت: جمهوری ما اسلامی است اما تقوا و حجاب زنان روزبه روز ضعیف تر می شود 
و در این میان باید به دنبال فرهنگ سازی باشیم چراکه با بی حجابی فساد افزایش می یابد و 
با فساد جامعه با مشکلات جدی روبه رو می شویم.آیت الله جعفر سبحانی  پنجشنبه شب در 
دیدار با فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد با تاکید بر اینکه هیأت دولت باید به موضوع حجاب نگاهی 
ویژه داشته باشد، عنوان کرد: اگر چیزی بر خلاف نظام اسلامی است افراد در مورد آن اختیاری 
ندارند چراکه قانون اساسی و آموزه های اسلامی در جمهوری اسلامی باید مورد توجه قرار گیرد.

 
واکنش علی ربیعی به احتمال فیلتر اینستاگرام

علی ربیعی یک پژوهشگر حوزه جامعه شناسی سیاسی تاکید کرد که دردوران تحریم باید 
درکنارمردم بود تازندگی بر آن ها آسان تر شود. علی ربیعی در صفحه شخصی خود در فضای 
مجازی نوشت: »فیلترکردن اینستاگرام، تلگرام و فضای اجتماعی مصداق شخصی است که 
ازسر بی دردی سوزن به خود می زد و فریاد می کشید. در دوران تحریم باید در کنار مردم 
بود تا زندگی بر آنها آسان تر شود. اینقدر زندگی مردم را دست کاری نکنیم. بستن هیچ گاه راه 

حل نبوده است.«

شکایت وزارت اطلاعات از کریمی قدوسی 
نماینده مردم تهران در مجلس اعلام کرد که وزارت اطلاعات به دلیل پخش محتوای 
محرمانه و مطالب خلاف واقع در مستند دوتابعیتی ها به طور رسمی از کریمی قدوسی نماینده 
مردم مشهد در مجلس شورای اسلامی شکایت کرده است.علیرضا رحیمی در حساب توئیتری 
خود نوشت: وزارت اطلاعات به دلیل پخش محتوای محرمانه و مطالب خلاف واقع در مستند 
دوتابعیتی ها که در جریان سؤال از دکتر ظریف درجلسه علنی مجلس پخش شد، به طور 
رسمی از آقای کریمی قدوسی شکایت کرده است. وی در این پیام یادآور شد: ادعاهای بی 

اساس و تشویش اذهان عمومی زیر چتر صیانت قانونی، در ایستگاه پایانی قرار گرفته است.

 انتقاد تند مهاجری به ضرغامی
انقلاب  انتخاب دبیر جدید شورای  به توییت عزت الله ضرغامی درباره  محمد مهاجری 
فرهنگی واکنش نشان داد.محمد مهاجری در توییتر خود نوشت: دبیر جدید شورای انقلاب 
فرهنگی را نمی شناسم. اما این طور که برادر ضرغامی علیه او خیز برداشته، آدم یاد جمله 
پشت کامیونی "الحسود لایسود" می افتد. لابد او برای کرسی دبیری شورای انقلاب فرهنگی 
کت و شلوار دوخته و ناگهان دیده به درد نمی خورد. کت و شلوار را نگه دار سردار؛ انتخابات 

14۰۰ نزدیک است

توقف موقت اعلام نرخ  تورم!!! کاریکاتور

محمدعلى رجبى

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبر داد

بهره برداری از باغ پرندگان
 در تابستان سال آینده

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: عملیات ساختمانی فاز 
نخست باغ پرندگان به پایان رسید، مناقصه فاز دوم آن هم اجرا و برنده 
آن مشخص شد، بقیه مراحل احداث باغ پرندگان قم تا تابستان سال 

آینده به اتمام می رسد.
علیرضا قاری قرآن در جلسه مشترک اعضای کمیسیون امور زیربنایی 
شورای اسلامی شهر قم با معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به 
برنامه آتی شهرداری اظهار کرد: شهرداری قم نهضت پارکینگ سازی را 
در دستور کار دارد تا ایجاد پارکینگ به اندازه کافی  در شهر قم را شاهد 
باشیم.وی ادامه داد: سعی کردیم با وجود مشکلات، آهنگ اجرای پروژه های 
عمرانی در شهر قم متوقف نشود، میدان ولی عصر)عج( مشکلی به لحاظ 
مهندسی ندارد، بعید به نظر می رسد که این پروژه تا پایان سال به بهره 
برداری برسد، البته سعی می کنیم که تا شب عید، روگذر این میدان آماده 
شود.معاون فنی و عمرانی شهرداری قم افزود: رمپ های پل قدس تا هفته 
آینده برای آسفالت آماده می شود، این پروژه تا شب عید تمام خواهد شد. 
وی بابیان اینکه عملیات ساختمانی فاز نخست باغ پرندگان به پایان رسیده 
است،افزود: مناقصه فاز دوم آن هم اجرا و برنده آن مشخص شد، بقیه مراحل 
احداث باغ پرندگان قم تا تابستان سال آینده به اتمام می رسد.قاری قرآن 
با اشاره به تقاطع امینی بیات اظهار کرد: نقشه های این تقاطع آماده شده 
است، ولی برای اجرای آن نیاز به آماده سازی وجود دارد و پیش از آماده 
سازی امکان اجرای آن وجود ندارد.وی خاطرنشان کرد: آسفالت در مناطق 
مختلف شهر قم به صورت سیستماتیک انجام می شود، مشکلی در زمینه 
اجرای طرح های عمرانی در شهر نداریم و مشکلات در این زمینه در بحث 

بودجه و تملک است.

شهردار منطقه 4  قمخبر داد:

توزیع و اجرای بیش از 30 هزار تن 
آسفالت در سطح معابر و شوارع 

شهردار منطقه 4 قم از توزیع و پخش 3۰۰۰۰ تن آسفالت به مساحت 
25۰۰۰۰ مترمربع در سطح معابر و شوارع منطقه چهار از ابتدای سال 

جاری تاکنون خبر داد.
مهدی اصفهانیان مقدم گفت: در راستای خدمت رسانی به شهروندان با 
رویکرد رعایت استاندارد در سطح معابر و شوارع و تسهیل در عبور و مرور 
و نیز پیشگیری از ایجاد ترافیک و حل مشکلات معابر بیش از 3۰ هزار تن 
آسفالت در مساحت 25۰ هزار مترمربع در شوارع و معابر منطقه از جمله 
بلوار امین، بلوار زائر، شوارع فرعی آنها و نیز شوارع فرعی بلوار شهید صدوقی 
توزیع و اجرا شده است.وی افزود: شوارع خاکی در خیابانهای لقمان، انسجام، 
کریمی، انتهای بلوار جمهوری و فردوسی از جمله پروژه هایی بودند که در 
سال جاری عملیات زیر سازی و آسفالت آنان انجام شده است.اصفهانیان 
مقدم با اشاره به اینکه بلوار زائر یکی از مسیرهای اصلی دسترسی غرب به 
شرق شهروندان،مجاورین و زائرین حرم مقدس حضرت معصومه)س( می 
باشد، عنوان کرد: اجرای عملیات جدولگذاری و زیر سازی و آسفالت ادامه 
بلوار مذکور تا کوچه 49 بلوار غدیر در دستور کار می باشد که از جمله 
اقدامات  شاخص منطقه می باشد و ان شا الله در آینده نزدیک به بهره 
برداری خواهد رسید.وی اشاره کرد: در چند روز گذشته 5۰۰۰ تن آسفالت 
به مساحت 45۰۰۰ متر مربع در شوارع و معابر شهرک قدس در خیابانهای 
ولیعصر)عج( چمران شمالی و جنوبی، هدایت، انتفاضه و شهید آوینی مرمت 
و روکش آسفالت آنان اجرا شده است. شهردار منطقه چهار با بیان اینکه 
عملیات زیرسازی و جدولگذاری و به دنبال آن اجرای آسفالت در پروژه های 
مختلف سطح منطقه در حال اجرا می باشد، عنوان کرد: با جذب اعتبار لازم 
نسبت به اجرای عملیات روکش آسفالت و لکه گیری معابر و شوارع مورد 
نیاز در سطح منطقه با در نظر داشتن اولویت ها اقدام لازم صورت خواهد 
گرفت.اصفهانیان مقدم در پایان ساماندهی و توسعه معابر منطقه را از اهداف 
مدیریت شهری دانست و ضمن تشکر از شهروندان، همکاری آنان را برای 
تحقق این اهداف به منظور ارتقاء سطح کمی و کیفی معابر و شوارع و 

استاندارد سازی آنان را خواستار شد.

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم:

رکود در پروژه های عمرانی 
شهرداری قم وجود ندارد

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم گفت: 
شهرداری پروژه های عمرانی را در شهر به خوبی اداره می کند و شاهد رکود 
در پروژه های عمرانی شهر قم نیستیم.روح الله امراللهی در جلسه مشترک 
کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم با معاون فنی و عمرانی 
شهرداری قم با اشاره به ظرفیت سازمان توسعه و عمران شهرداری قم اظهار 
کرد: این سازمان ظرفیت خوبی دارد و انتظار داریم که فعالیت بیشتری 
در آینده داشته باشد، باید نظارت بر سازمان هم بیشتر شود.وی ادامه داد: 
مناطق امامزاده ابراهیم و آذر جزو مناطق بافت فرسوده شهر قم است و راه 
اندازی ایستگاه های مترو در این مناطق موجب بازآفرینی شهری در این 
دو منطقه می شود، به همین دلیل باید پس از راه اندازی مترو در منطقه 
امامزاده ابراهیم شاهد بهره برداری از مترو در منطقه آذر باشیم.رئیس 
کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم افزود: با وجود 
افزایش چند برابری قیمت ها در بخش های مختلف، شهرداری پروژه های 
عمرانی را در شهر به خوبی اداره می کند و شاهد رکود در پروژه های عمرانی 
شهر قم نیستیم.امراللهی ترافیک را یک چالش برای کلان شهرها دانست و 
تصریح کرد: باید به دنبال تسهیل ترافیک در مناطق مختلف شهر قم باشیم، 

البته الزاما نیازی به احداث تونل برای تسهیل ترافیک نیست. 

مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم خبرداد

اتمام فاز سوم پروژه ایمنی سازی 
بوستان های شهر قم

مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم گفت: فاز 
سوم پروژه ایمنی سازی بوستان های شهر قم به پایان رسیده است، 25 
آبنما در بوستان های شهر داشتیم که در فرآیند ایمن سازی هیچ کدام از 

این آبنماها تخریب نشدند.
عباس حلوائی زاده در جلسه مشترک اعضای کمیسیون امور زیربنایی 
شورای اسلامی شهر قم با معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به 
پروژه های معاونت فنی شهرداری اظهار کرد: فاز سوم پروژه ایمنی سازی 
بوستان های شهر قم به پایان رسیده است، البته کار ایمنی سازی کامل چند 
بوستان بزرگ شهر قم از جمله بوستان علوی باقی مانده که در صورت اتمام 
این پروژه ها دیگر هیچ بوستان غیر ایمنی در قم نخواهیم داشت.وی ادامه 
داد: 25 آبنما در بوستان های شهر قم داشتیم که در فرآیند ایمن سازی هیچ 
کدام از این آبنماها تخریب نشدند و در صورت نگهداری مناسب از تجهیزات 

بوستان ها از جمله آبنماها مشکلی در زمینه ایمنی به وجود نمی آید.
 

معاون خدمات شهری شهردار قم :

پروژه میدان مطهری جنبه خدماتی دارد
معاون خدمات شهری شهردار قم گفت: پروژه میدان مطهری پروژه ای 

اقتصادی نیست و جنبه خدماتی دارد.
سید امیر سامع در جلسه شورای سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم با بیان اینکه پروژه میدان مطهری 
پروژه ای اقتصادی نیست و جنبه خدماتی دارد، اظهار کرد: مشکلات میدان 
شهید مطهری یک مشکل شهری است که شهرداری تلاش دارد با تملک 

آن بخشی از مشکل مردم را حل کرده و خدماتی را به مردم ارائه کنیم.
وی با بیان اینکه میدان شهید مطهری در هسته مرکزی شهر یکی از 
ظرفیت هایی است که باید ساماندهی شده و مورد استفاده قرار گیرد، گفت: 
طرح آینده این میدان می تواند خدمات ارزش افزوده بسیاری به مردم ارائه 
کند که از آن جمله بحث پارکینگ است که در حال حاضر از این نظر در 

هسته مرکزی شهر مشکلات متعدد داریم.

اخبــار

اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
استان قم با اشاره به بروز برخی بدحجابی 
ها دراین شهر مقدس گفت: مطالبه جدی 
مردم بهبود وضعیت حجاب و عفاف درقم 

می باشد. 
در  کاشانی  حسینی  موسی  سید 
یکصد و هفتاد و پنجمین جلسه شورای 
فرهنگ عمومی این استان افزود: متأسفانه 
بروز برخی ناهنجاری های اجتماعی در 
قم در حال سرعت گرفتن است، از این 
رو دستگاه های اجرایی باید برای انجام 
وظایف و تکالیف خود در عرصه عفاف و 

حجاب تلاش بیشتری داشته باشند.
وی همچنین طرح »پارسا« برای بهره 
مندی از ظرفیت های مردمی در توسعه 
فرهنگ عفاف و حجاب در استان قم را 
امیدواریم  و گفت:  داد  قرار  توجه  مورد 
با اجرای این طرح که توسط برخی از 
روحانیون و کارشناسان فعال در حوزه 
عفاف و حجاب تدوین شده است، بتوانیم 

بخش عمده ای از مشکلات در این عرصه 
را برطرف کنیم.

وی با بیان اینکه عمل به آموزه های 
مشکلات  از  رفت  برون  راهکار  قرآنی، 
است،  مختلف  های  حوزه  در  کشور 
خاطرنشان کرد: اگر به دستورات قرآن 
کریم و رهنمودهای اهل بیت عصمت و 

طهارت)ع( عمل کنیم، بسیاری از فرهنگ 
های غلط در جامعه اصلاح می شود.

حسینی کاشانی در ادامه اجرای طرح 
عمومی ترویج حفظ قرآن کریم درسطح 
گفت:  و  داد  قرار  توجه  مورد  را  کشور 
این طرح با مشارکت نهادهای مختلف 
های  آموزه  ترویج  راستای  در  فرهنگی 

قرآنی در جامعه اجرا می شود.
قم  اصناف  اتاق  رئیسه  هیأت  عضو 
نیز در این جلسه با بیان اینکه اتحادیه 
آرایشگاه های زنانه، عکاسان و فیلمبرداران 
و فروشندگان پوشاک، مرتبط با مسأله 
عفاف و حجاب هستند، از برنامه ریزی 
جهت  در  آنها  از  هرکدام  برای  ویژه 
دستیابی به اهداف فرهنگی استان خبر 

داد.
سید ابراهیم صحفی افزود: در اتحادیه 
آرایشگاه های زنانه، بیش از 127۰ واحد 
صنفی دارای پروانه و حدود 3۰۰ واحد 
صنفی بدون پروانه عضویت دارند که برای 
این اتحادیه، همایشی با موضوع عفاف و 

حجاب در هفته آینده برگزار می شود.
وی با بیان اینکه در فضای مجازی 
فروشگاه هایی در حال فعالیت هستند 
که هیچ کنترل و نظارتی بر عملکرد آنها 
نداریم، تصریح کرد: واحدهای بدون پروانه 
یکی از آسیب های جدی اصناف هستند.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

مطالبه جدی مردم، بهبود وضعیت حجاب درقم است 

در نظر دارد: اقلام اسقاط و ضایعات موجود در انبار را از طریق 
مزایده به فروش رساند:

الف- نام و نشانی مزایده گزار: شرکت گاز استان قم به آدرس قم، 
بین میدان امام خمینی و میدان شهید زین الدین، کوچه شماره 18 

ب- موضوع مزایده: فروش اقلام به شرح زیر:
1- آهن آلات 29000 کیلوگرم

2- کنتور و رگلاتور اسقاط 153000 کیلوگرم
3- الکترود 6800 کیلوگرم

ج- شرایط مزایده گران: 
1- توانایی ارایه ضمانتنامه )با اعتبار اولیه 3 ماه و قابل تمدید 
برای یکبار( یا وجه نقد )واریز به حساب شماره 2174633403005 
سیبا( معادل 10 درصد قیمت پیشنهادی به عنوان سپرده شرکت 

در مزایده همراه اسناد تحویلی
2- توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات 

قراردادی
د- برنامه زمانبندی: 

1- مهلت اعلام آمادگی و خرید اسناد مزایده تا مورخ 97/10/26 
2- مهلت عودت پاکت های مزایده تا پایان وقت اداری مورخ 

97/11/10
3- زمان گشایش پاکت ها ساعت 10 صبح روز سه شنبه مورخ 

97/11/16
مبلغ  )به  مزایده  اسناد  خرید  جهت  می توانند  مزایده گران 
400/000 ریال با لحاظ مالیات بر ارزش افزوده( به آدرس اشاره شده 
فوق مراجعه نمایند. در ضمن این آگهی از طریق نشانی سایت 

شرکت گاز استان قم به آدرس:
www.nigc-qpgc.ir یا سایت پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات 

به آدرس www.spac.ir قابل دریافت است.  
نکات قابل توجه: 

1( ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان 
ایجاد نخواهد کرد.

2( شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار 
بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.

3( به پیشنهادهاي مشروط و مبهم و پیشنهادهایي که بعد از 
مدت مقرر در آگهي برسد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

4( در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره 
تلفکس امور پیمانهای شرکت گاز استان قم 36620004-025 تماس 

حاصل فرمایند.
5( متقاضیان می توانند از اقلام اسقاطی در محل انبار شرکت 

گاز استان قم بازدید نموده و سپس ارایه قیمت نمایند

شرکت گاز 
استان قم 

روابط عمومي شركت گاز استان قم

»آگهی فراخوان مزایده عمومی« )نوبت اول(


